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Αθήνα, σήµερα στις 26 Αυγούστου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται o κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Κωνσταντίνο Κόλ-
λια, Βουλευτή Κορινθίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Εµµανουήλ Αντ. Λιγνός, Νοµικός και
∆ηµοσιογράφος αιτείται την επίλυση του θέµατος που προέκυψε
από το θάνατο της Άννας ∆ενδρινού-∆ανέζη και τη σύσταση
Κοινωφελούς Ιδρύµατος λόγω διαδοχικών θανάτων των εκτελε-
στών της διαθήκης της θανούσης.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το προσωπικό του Κέντρου Εργαζόµενης Νε-
ότητας (ΚΕΝΕ) Βόλου αιτείται τη µη κατάργηση του κέντρου
νεότητας.

3) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ν. Κυκλά-
δων αιτείται την ένταξη του έργου του νέου κτηρίου αεροσταθ-
µού του κρατικού αερολιµένα Σαντορίνης στο ΕΣΠΑ.

4) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Αγροτική-Εµπορική-Μεταποιη-
τική Α.Ε. «AGROCOM», Κρύα Βρύση Αλεξάνδρειας, Ν. Πέλλας
αιτείται την επιστροφή του ΦΠΑ της εταιρείας.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η εκτελεστική επιτροπή της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Εργαζοµένων στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτο-
διοίκησης αιτείται την επίλυση των οικονοµικών και λειτουργι-
κών προβληµάτων του ∆ήµου Ζακυνθίων.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο διευθυντής του νεφρολογικού
τµήµατος του Γενικού Νοσοκοµείου Σάµου «Άγιος Παντελεή-
µων» αιτείται την κατεπείγουσα κάλυψη της θέσης του επιµελητή

Β’ Νεφρολογίας.

7) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις µεγάλες κατα-
στροφές που προκλήθηκαν σε καλλιέργειες στους ∆ήµους
Βασιλικής και Φαλώρειας του Νοµού Τρικάλων από έντονη χα-
λαζόπτωση, τη ∆ευτέρα 26/07/2010.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Σύλλογος Εργαζοµέ-
νων Περιφέρειας Ηπείρου αιτείται να οριστεί ενιαίο ποσό για
την ηµερήσια εκτός έδρας αποζηµίωση, στο ύψος των µηχα-
νικών, και επαναφορά του προηγούµενου αριθµού ηµερών των
εκτός έδρας µετακινήσεων.

9) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. ∆ηµήτριος Ι. Καντάς, πρώην υπάλληλος
του Υπουργείου Οικονοµικών αιτείται να δοθεί εντολή στις αρ-
µόδιες υπηρεσίες, προκειµένου να του χορηγηθούν όλα τα επι-
κυρωµένα αντίγραφα και στοιχεία των διαπιστωθεισών παρα-
βάσεων, σύµφωνα µε τους καταγγέλλοντες επιχειρηµατίες.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιτακτική ανά-
γκη αποµάκρυνσης «πακέτου σκουπιδιών» από την περιοχή της
Τεµένης.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για
τη συσσώρευση απορριµµάτων στην Τεµένη Αιγίου.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προβλήµατα που
δηµιουργούνται στη λειτουργία του ΙΚΑ Πάτρας λόγω αποχωρή-
σεων πολλών γιατρών που έχει λήξει η σύµβασή τους.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι το πρώην πα-
ράρτηµα του πανεπιστηµίου τελεί υπό κατάληψη και ότι κάθε
αρχή θεωρεί εαυτήν αναρµόδια να παρέµβει.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επιστολή-παρέµ-
βαση του αρχιτέκτονα κ. ∆ηµήτρη Αϊβαλή για την εξέλιξη των
εργασιών στην Ολυµπία Οδό και την τήρηση των χρονοδια-
γραµµάτων που προβλέπονται στη σύµβαση παραχώρησής της.



15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι το εργοστάσιο
επεξεργασίας στερεών αποβλήτων στη θέση Φλόκα είναι ένα
στάδιο πριν τη δηµοπράτηση και ότι υπάρχει φόβος για το χρο-
νοδιάγραµµα λόγω «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η δυσαρέσκεια
των νοσοκοµειακών ιατρών έναντι του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και οι σκέψεις τους για διενέργεια νέων
κινητοποιήσεων.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ο χώρος στη
διασταύρωση της οδού Ακρωτηρίου και της Λεωφόρου Γλαύκου
µετετράπη σε χώρο σταθµεύσεως αυτοκινήτων, λεωφορείων και
άλλων τροχήλατων οχηµάτων.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επιστολή των
διευθυντών του ΕΣΥ προς τον Πρωθυπουργό µε την οποία ζη-
τούν την παρέµβασή του προκειµένου να εισακουστούν οι προ-
τάσεις τους για το νέο σχέδιο νόµου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι η διαφωνία του
υποψηφίου δηµάρχου Αιγιαλείας και του δηµάρχου Συµπολιτείας
για την κατασκευή Χώρου Υγειονοµικής Ταφής Απορριµάτων στη
θέση «Παπανικολού» άνοιξε την αυλαία της προεκλογικής πε-
ριόδου.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η ταλαιπωρία
και µακρά αναµονή των ασθενών στο ΙΚΑ Πάτρας αναµένεται να
επιδεινωθεί λόγω της περικοπής κατά 30% των θέσεων των ια-
τρών.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η καθυστέρηση
του Κεντρικού Αρχαιολογικού Συµβουλίου να συζητήσει το αί-
τηµα του Τµήµατος Γεωλογίας του Πανεπιστηµίου Πατρών για
την τύχη της γεωαρχαιολογικής και ανασκαφικής έρευνας στην
Αρχαία Ελίκη και οι συνέπειες της καθυστερήσεως.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ψήφισµα των
εργαζοµένων στο Λιµενικό Σώµα και στη διαµαρτυρία τους στον
Πειραιά, στις 8 Ιουνίου 2010.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται το ψήφισµα δια-
µαρτυρίας των Λιµενικών εναντίον των σκληρών οικονοµικών µέ-
τρων της Κυβερνήσεως.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε συνέντευξη του
προέδρου της Ιατρικής Σχολής µε την οποία ζητεί τη σύνεση,
συναίνεση και επαγρύπνηση όλων των εµπλεκοµένων, στα υγει-
ονοµικά θέµατα της περιοχής, προκειµένου το ΠΓΝΠ να εξέλθει
των σοβαρών προβληµάτων που αντιµετωπίζει.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία,,
διότι το Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Πατρών δεν θα ελεγ-
χθεί από ορκωτούς λογιστές, καίτοι αποτελεί ένα από τα υπερ-
χρεωµένα νοσοκοµεία της χώρας και υπάρχει φηµολογία
σκανδάλων.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο αντιδήµαρχος του ∆ήµου Γου-
βών Ν. Ηρακλείου αιτείται την αναβολή των ηµεροµηνιών κατε-

δάφισης των αυθαίρετων κτισµάτων εντός της γραµµής του αι-
γιαλού, εν µέσω της τουριστικής περιόδου.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα αιτήµατα, τα
οποία διετύπωσε η εκτελεστική επιτροπή της ΠΟΕ- ΟΤΑ στη συ-
νάντησή της µε τον Υφυπουργό Εσωτερικών.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άµεση ανά-
γκη πρόσληψης δεκαεπτά ατόµων προκειµένου να λειτουργήσει
η µονάδα φυσικής αποκατάστασης στο ΠΓΝΠ.

29) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελία µελών του ∆Σ της «ΕΛΜΕ» για την εγκατάσταση κεραίας
κινητής τηλεφωνίας δίπλα σε τρεις σχολικές µονάδες στον
Πύργο Ν. Ηλείας.

30) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Νεµέας αι-
τείται την εξαίρεση των συνταξιούχων της Νεµέας από την
απόφαση, µε την οποία απαιτείται, βάσει του άρθρου 32 παρά-
γραφος 2 του ν. 3846/2010, θεώρηση των συνταγών φαρµάκων,
των οποίων η αξία υπερβαίνει τα 150 ευρώ, λόγω της δυσκολίας
µετακινήσεώς τους από τη Νεµέα προς το ΙΚΑ Κορίνθου.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σταύρος Κοπιδάκης συντα-
ξιούχος εκφράζει διαµαρτυρία, διότι στο νοµοσχέδιο για τις τρά-
πεζες (και τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά) δεν περιλαµβάνεται
ρύθµιση για τα πανωτόκια.

32) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ΤΟΕΒ Κόλπου Κισάµου Ν.Χα-
νίων αιτείται την ανάγκη χρηµατοδότησης των εργασιών αποκα-
τάστασης των ζηµιών στον καταθλιπτικό αγωγό.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση ∆ικαιούχων Εκµετάλ-
λευσης και Μισθωτών Περιπτέρων Ν. Ρεθύµνης καταθέτει προ-
τάσεις επί του Τελωνειακού Κώδικος,για την κατάργηση της δια-
τίµησης των βιοµηχανοποιηµένων καπνικών και τη θέσπιση
δικαιότερου φορολογικού συστήµατος.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Επαγγελµατιών
Ξεναγών Κρήτης & Θήρας αιτείται να αποσυρθεί η τροπολογία
του Υπουργείου Εργασίας, βάσει της οποίας θα ακυρωθούν οι
αποφάσεις του Οργανισµού Μεσολάβησης και ∆ιαιτησίας (ν.
1876/1990), µεταξύ των οποίων και η υπ αρ. 20/2010 διαιτητική
απόφαση για τη «Ρύθµιση όρων αµοιβής και εργασίας ξεναγών
Κρήτης και Σαντορίνης».

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη κονδυλίων, µε αποτέλεσµα να µην έχει πραγµατοποιηθεί
service στα αυτοκίνητα της Ελληνικής Αστυνοµίας και να µην έχει
πληρωθεί η βενζίνη ύψους 100,000 ευρώ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλά-
δας παρουσιάζει τις παρατηρήσεις της για τα σχέδια προε-
δρικών διαταγµάτων που αφορούν στα επαγγελµατικά δικαιώ-
µατα των πτυχιούχων τµηµάτων του τεχνολογικού τοµέα της
ανώτατης εκπαίδευσης.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εξα-
γορά του ποσοστού 10% της Αττικής Οδού, το οποίο είχε η
ΑΤΤΙΚΑΤ, από τον Θ. Πανταλάκη.
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38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη σύλληψη, από
ειδική οµάδα της αστυνοµίας, δύο ατόµων, οι οποίοι µετέφεραν
τρεις αλλοδαπούς µε πλαστά έγγραφα (προερχόµενα από κυ-
κλώµατα της Οµονοίας) προς το λιµάνι της Πάτρας.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η µα-
ζική συνταξιοδότηση εκπαιδευτικών και η µείωση στις προσλή-
ψεις νέων εκπαιδευτικών θα δηµιουργήσει προβλήµατα στα σχο-
λεία της Αχαΐας.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι και ο
ΕΟΤ δαπάνησε πολλά χρήµατα για την ανάρτηση παράνοµων
διαφηµιστικών πινακίδων, οι οποίες τώρα «ξηλώνονται».

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επι-
στολή του αρχιτέκτονα ∆ηµητρίου Αϊβαλή, ο οποίος αιτείται της
παροχής πληροφοριών για τις εργασίες στην Ολυµπία Οδό, για
το ύψος των χρηµάτων, τα οποία εισέπραξαν τα διόδια Ελευσί-
νας και Καλαµακίου και λοιπά.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι από
τον κόµβο της Κ. Αχαΐας µέχρι το τέρµα του ∆ήµου Μόβρης
υπάρχει πρόβληµα φωτισµού, το οποίο αποτελεί αιτία ατυχηµά-
των.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που προκύπτει µε τις λήξεις συµβάσεων γιατρών του ΙΚΑ
στην Πάτρα και την ταλαιπωρία των ασθενών.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η µαζική συ-
νταξιοδότηση εκπαιδευτικών και η µείωση στις προσλήψεις νέων
εκπαιδευτικών θα δηµιουργήσει προβλήµατα στα σχολεία της
Αχαΐας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι δεν
έχει ξεκαθαρίσει το τοπίο σχετικά µε το τι θα γίνει στη νότια χά-
ραξη του αυτοκινητοδρόµου Πατρών - Πύργου και σχετικά µε
την αλλαγή όδευσης του δρόµου νοτιότερα, η οποία απαιτεί
έγκριση κονδυλίου ύψους 100 εκ. ευρώ.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η άρνηση του
Υπουργείου Εθνικής Αµύνης να παραχωρήσει το πεδίο βολής
στην Αρόη προς τον ∆ήµο Πατρέων για τη δηµιουργία του καρ-
ναβαλικού χωριού.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που προκύπτει µε την έγκριση, ή µη, του αιτήµατος από το
Τµήµα Γεωλογίας του Πανεπιστηµίου Πατρών για τη συνέχιση
του έργου έρευνας της αρχαίας Ελίκης.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δια-
κοπή του µέτρου δωρεάν διέλευσης των επιβατικών αναπηρικών
αυτοκινήτων από τα διόδια µε απόφαση των ιδιωτικών εταιρειών
εκµετάλλευσης αυτοκινητοδρόµων.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι δεν έχει ξεκα-
θαρίσει το θέµα σχετικά µε το τι θα γίνει στη νότια χάραξη του
αυτοκινητοδρόµου Πατρών-Πύργου και σχετικά µε την αλλαγή
όδευσης του δρόµου νοτιότερα, η οποία απαιτεί έγκριση κονδυ-

λίου ύψους 100 εκ. ευρώ.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη φηµο-
λογία ότι υπάρχει διαφωνία των Υπουργών Υποδοµών Μετα-
φορών και ∆ικτύων και Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής σε µεγάλα έργα, όπως η παράκαµψη στο τµήµα Κόριν-
θος-Πάτρα-Τσακώνα.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι ναι µεν υπεγράφη
η σύµβαση µεταξύ του Υπουργείου Υγείας και των ΚΤΕΛ (αστι-
κών και υπεραστικών), ώστε στα άτοµα µε αναπηρία να δοθούν
αναπηρικές κάρτες, αλλά αρκετοί οδηγοί και ελεγκτές δεν τις δέ-
χονται.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της προµήθειας σκύρων για τον ΟΣΕ.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρόνια
προβλήµατα, τα οποία αντιµετωπίζει το Θεραπευτικό Κέντρο Παί-
δων «Μέριµνα» και στο ότι οι εργαζόµενοι παραµένουν επί επτά
µήνες απλήρωτοι.

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Επαγγελµατιών Ξε-
ναγών Κρήτης & Θήρας εκφράζει την ανησυχία του για την
προτεινόµενη νοµοθετική ακύρωση ∆ιαιτητικών Αποφάσεων του
ΟΜΕ∆ ανάµεσα στις οποίες βρίσκεται και η ∆.Α.20/2010 «Ρύθ-
µιση των όρων αµοιβής και εργασίας ξεναγών Κρήτης & Σαντο-
ρίνης».

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Επαγγελµατιών Γεωπόνων επισηµαίνει παρατηρήσεις που
αφορούν στην κοινή υπουργική απόφαση για τα καθεστώτα ενι-
σχύσεων του µέτρου 121 και τον εκσυγχρονισµό των γεωργικών
εκµεταλλεύσεων, του προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης
2007-2013.

56) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το 12ο συναπάντηµα της
νεολαίας των Ποντιακών Σωµατείων εξέδωσε ψήφισµα, το οποίο
ζητεί την καθιέρωση πανευρωπαϊκώς της 19ης Μαΐου ως ηµέρας
µνήµης της γενοκτονίας, αναφέρεται στην ανάγκη να υπάρξει το
αυτοδιοίκητο του Ιδρύµατος «Παναγία Σουµελά», επικροτεί το
έργο του Μητροπολίτη Βεροίας, ζητεί την ενίσχυση εκ µέρους
της Εκκλησίας και λοιπά.

57) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Βασίλειος Ταµουρίδης,συνταξιού-
χος δάσκαλος εκφράζει διαµαρτυρία, διότι τα περιφερειακά
υποκαταστήµατα των ελληνικών ταχυδροµείων στην Έδεσσα δεν
αναγράφουν τα πλήρη στοιχεία παραλήπτου και αποστολέως
στα συστηµένα αντικείµενα (επιστολές, δέµατα και λοιπά) και
στις µηχανογραφηµένες αποδείξεις.

58) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται να εκδοθεί εγκαίρως υπουργική
απόφαση για τη νέα κυνηγετική περίοδο, η οποία να επιτρέπει
και το νυχτερινό κυνήγι, ώστε να αντιµετωπιστεί πιο άµεσα το
πρόβληµα του υπερπληθυσµού αγριοκούνελων στη Λήµνο.

59) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία καταθέτει το υπ’ αριθµόν 13
πρακτικό συνεδριάσεως του Νοµαρχιακού Συµβουλίου Νοµαρ-
χίας Ανατολικής Αττικής, το οποίο αναφέρεται στην οµόφωνη
απόφαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου να ζητήσει την αναθεώ-
ρηση της χάραξης της διαδροµής αγωγού φυσικού αερίου, η
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οποία έγινε µε απόφαση του Υφυπουργού Περιβάλλοντος.

60) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται να στελεχωθεί επαρκέστερα η
ογκολογική κλινική του Νοσοκοµείου Μυτιλήνης και εκφράζει
αγωνία για το µέλλον της.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η πε-
ριοχή του Αϊ-Βασίλη ∆ήµου Ρίου έχει γεµίσει µε ξαπλώστρες και
υπάρχει ανάγκη διενέργειας ελέγχου τού κατά πόσον τηρούνται
οι ρυθµίσεις του ν. 2971/2001 και του άρθρου 24 του Συντάγµα-
τος σχετικά µε την ελεύθερη πρόσβαση των πολιτών στους χώ-
ρους αυτούς.

62) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα Εκπαιδευτήρια «Ι. ΛΕΚΚΑ ΑΕ»
αιτούνται να γίνει αποδεκτή η πρότασή τους µε την οποία δίνε-
ται λύση στο πρόβληµα της στέγασης της Σχολής Αστυφυλάκων
και της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Καρδίτσας.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δρο-
µολογούµενη τροποποίηση της αποφάσεως του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σχετικά µε τα «Σχέδια Βελ-
τίωσης», ώστε να µπορεί να υπογραφεί η µελέτη και από τεχνο-
λόγους γεωπόνους.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σχέ-
διο του Υπουργείου Οικονοµικών, βάσει του οποίου το Σ∆ΟΕ θα
διενεργεί ελέγχους σε εκδηλώσεις γάµων και βαπτίσεων, οι
οποίες πραγµατοποιούνται σε ξενοδοχεία και κτήµατα.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα, τα οποία δηµιουργούνται, λόγω της συνεχούς ρίψεως
µπαζών, σε περιοχή του ∆ήµου Μεσάτιδος.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Πατρών «Πατραϊκή» επισηµαίνει τα προβλήµατα των
σταφυλοπαραγωγών της περιοχής.

67) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μετσόβου αιτεί-
ται της έγκρισης χρηµατοδοτήσεως, ώστε να πραγµατοποιηθούν
τα έργα αποκαταστάσεως των πληγεισών από τις κατολισθήσεις
περιοχών.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νίκος Γκόλφης αιτείται της κα-
τασκευής γέφυρας, η οποία ενώνει την περιοχή Μπεγουλάκι -
∆εµένικα του ∆ήµου Πατρέων και επισηµαίνει τη σχετική δέ-
σµευση του ∆ηµάρχου Πατρέων.

69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυστέ-
ρηση, λόγω γραφειοκρατίας, της έναρξης λειτουργίας του
Ογκολογικού Ξενώνα της Νοµαρχίας Αχαΐας.

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι µεγάλες ποσό-
τητες µούστου προηγούµενων περιόδων παραµένουν απούλη-
τες στις αποθήκες της Ένωσης Γεωργικών Συνεταιρισµών
Πατρών µε αποτέλεσµα να µην υπάρχουν διαθέσιµοι χώροι για
το µούστο της φετινής χρονιάς.

71) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απόφαση του
∆Σ του ΠΓΝΠ να µειώσει τις εισαγωγές στις κλινικές και τις χει-

ρουργικές επεµβάσεις ώστε να δοθεί η δυνατότητα στο νοση-
λευτικό προσωπικό να κάνει χρήση της κανονικής του άδειας και
παράλληλα να γίνει απολύµανση στους χώρους του νοσοκο-
µείου.

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα µέλη της δηµαρχιακής επιτροπής -
δηµοτικοί σύµβουλοι Ρίου Ν. Αχαΐας καταγγέλλουν τη ∆ηµοτική
Αρχή Ρίου για κατασπατάληση των χρηµάτων των δηµοτών , από
το 2007 έως το 2010, µε απευθείας αναθέσεις των έργων του
δήµου και εξυπηρέτηση πελατειακών σχέσεων.

73) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Χειριστών Πολιτικής Αεροπο-
ρίας εκφράζει την αντίθεσή της στην πρόταση συγχώνευσης
των αεροπορικών εταιρειών «Olympic Air»/«Aegean Airlines».

74) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών (ΣΒΕΘ) εκφράζει την αγανάκτηση των επιχει-
ρήσεων µελών του ΣΒΕΘ σχετικά µε την επ’αόριστον απεργία
των ιδιοκτητών φορτηγών αυτοκινήτων και βυτιοφόρων ∆Χ.

75) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών αιτείται την επίλυση του θέµατος που έχει δη-
µιουργηθεί σχετικά µε τα προβλήµατα που προκαλεί η αποχή
των γεωπόνων-για θέµατα περικοπής των επιδοµάτων τους - από
τους εξωτερικούς ελέγχους των επιχειρήσεων.

76) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση των Απανταχού Αντικυ-
θηρίων «ο ‘Αγιος Μύρων» εκφράζει την έντονη ανησυχία του
σωµατείου για ζητήµατα της Κοινότητας Αντικυθήρων που θα
προκύψουν από την εφαρµογή του Νόµου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

77) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση
των Απανταχού Αντικυθηρίων «ο Άγιος Μύρων» εκφράζει την
έντονη ανησυχία του σωµατείου για ζητήµατα της Κοινότητας
Αντικυθήρων που θα προκύψουν από την εφαρµογή του Νόµου
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

78) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπον-
δία Εργοδοτικών Ενώσεων Επιχειρήσεων Ναυπήγησης & Επι-
σκευής Πλοίων Πειραιά εκφράζει την αγωνία της για τις εξελίξεις
της µεταβίβασης της ιδιοκτησίας του ναυπηγείου Σκαραµαγκά.

79) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αποδυνά-
µωση των Αστυνοµικών Υπηρεσιών του Νοµού Τρικάλων λόγω
έλλειψης προσωπικού.

80) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Νεολαία Ποντιακών Σωµατείων αιτείται να κα-
θιερωθεί η 19η Μαΐου ως ευρωπαϊκή ηµέρα µνήµης των θυµά-
των του Κεµαλισµού και να στηρίξει η Πολιτεία το έργο του
Ιδρύµατος «Παναγία Σουµελά».

81) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟ-
ΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο
του ∆ήµου Βάρης, Ν. Αττικής αιτείται την τροποποίηση του σχε-
δίου προεδρικού διατάγµατος που αφορά στην προστασία του
Υµηττού.

82) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το προσωπικό του Κέντρου Εργαζόµενης
Νεότητας (ΚΕΝΕ) Βόλου, καταγγέλλει την πρόθεση κατάργησής
του ΚΕΝΕ Βόλου, από τον προεδρεύοντα Αντιπρόεδρο του Ορ-
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γανισµού Εργατικής Εστίας, ως νοµικά αστήρικτη και χωρίς να
εξασφαλίζει κανένα εργασιακό δικαίωµα .

83) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί να δοθεί λύση στο θέµα που προ-
έκυψε από την αδυναµία της αναδόχου εταιρείας ΜΕΛΚΑ να πλη-
ρώσει τους εργαζόµενους µε αποτέλεσµα να καθυστερεί η
ολοκλήρωση του τρίτου τµήµατος του Περιφερειακού του
Βόλου.

84) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί να δοθεί λύση στο θέµα που προ-
έκυψε από την αδυναµία της αναδόχου εταιρείας «ΜΕΛΚΑ» να
πληρώσει τους εργαζόµενους µε αποτέλεσµα να καθυστερεί η
ολοκλήρωση του δρόµου Χάνια-Κισσός του Ν. Μαγνησίας.

85) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το διευρυµένο ∆ιαδηµοτικό Συµβούλιο
των Νησιών των βορείων Σποράδων αιτείται µια σειρά ρυθµίσεων
που αφορά στα νησιά των Βορείων Σποράδων.

86) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Επενδυτών και ∆ια-
δικτύου ζητεί τον έλεγχο των στοιχείων που σχετίζονται µε τη
νοµιµότητα των ενεργειών που συνοδεύουν την αύξηση µετοχι-
κού κεφαλαίου της εταιρείας «CENTRIC Πολυµέσα ΑΕ».

87) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Αγγουράκη, πρώην
ασφαλισµένη στην εταιρεία «Ασπίς Πρόνοια» αιτείται να δοθεί
λύση στο ζήτηµα που έχει προκύψει µε την εταιρεία «ΑΣΠΙΣ» και
τους πολίτες που ήταν ασφαλισµένοι σε αυτή.

88) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κατενίζογλου Κωνσταντίνος
καταθέτει προτάσεις για την αξιοποίηση του νέου λιµανιού της
Πάτρας.

89) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λάµπρος Βαγγελής εκφρά-
ζει τη δυσαρέσκεια του για τις καθυστερήσεις που προκύπτουν
στην εξυπηρέτηση ασθενών που συναλλάσσονται µε τα ιατρεία
του ΙΚΑ και το Νοσοκοµείο του Ρίου.

90) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δρα-
µατική µείωση των έργων µικροµεσαίας κλίµακας που έδιναν
δουλειά στις εργοληπτικές επιχειρήσεις της Αχαϊας και στις µε-
γάλες καθυστερήσεις πληρωµών για εκτελεσµένες εργασίες.

91) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λάµπρος Βαγγελής εκφρά-
ζει τα παράπονά του για την εξυπηρέτηση των ασθενών στο ΙΚΑ
Πατρών και ιδιαίτερα για τις καθυστερήσεις που υπάρχουν
στο να οριστεί «ραντεβού» για αξονική τοµογραφία.

92) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τασκευή του λιµανιού του Αιγίου και εκφράζει την αγωνία του
Περιφερειάρχη κ.Τάσου Απιοστολόπουλου να έχει δηµοπρατηθεί
το έργο µέχρι το φθινόπωρο .

93) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Καρδιοπαθών Ζα-
κύνθου ζητεί τη στελέχωση και την εύρυθµη λειτουργία της
Καρδιολογικής Κλινικής και της Μονάδας Εµφραγµάτων του Νο-
σοκοµείου Ζακύνθου.

94) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ∆Σ του Φορέα
∆ιαχείρισης του Εθνικού Θαλάσσιου Πάρκου Ζακύνθου ζητεί την

ενίσχυση του φορέα µε εποχιακό προσωπικό κατά τη διάρκεια
της καλοκαιρινής περιόδου και της περιόδου ωοτοκίας της θα-
λάσσιας χελώνας Caretta Caretta.

95) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος ∆ε-
µερτζής, ∆ικηγόρος παρ’ Αρείω Πάγω ζητεί αναποµπή της
υπόθεσης που αφορά στο µέγιστο επιτρεπόµενο ύψος οικοδο-
µών στο ∆ήµο Φιλιππιάδος στο ΚΣΧΟΠ, καθώς και υποβολή σχε-
τικού ερωτήµατος στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.

96) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ιδρύµατος
«Ορφανοτροφείο Βόλου» αιτείται της επίλυσης µιας σειράς ση-
µαντικών ζητηµάτων που αφορούν στη λειτουργία του ιδρύµα-
τος.

97) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης Πέλλας ΣΕΝΑΠ καταγγέλλει την
απραξία της Κεντρικής ∆ιοίκησης του Υπουργείου Οικονοµικών
και ζητεί λύση στο πρόβληµα που προέκυψε από καθυστερή-
σεις διαφόρων ειδών αποδοχών.

98) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Σύλλογος Νεφροπαθών Ευβοίας Υπό Αιµοκάθαρση ή Μεταµό-
σχευση, αιτείται την καταβολή οδοιπορικών στον υπό αιµοκά-
θαρση ασφαλιζόµενο του ΟΓΑ, κ. Ράπτη Σπυρίδωνα.

99) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο ειδών λαϊκής τέχνης Ηρα-
κλείου-Λασιθίου «∆αίδαλος» ζητεί τη λύση του προβλήµατος που
προέκυψε από την εισροή εισαγόµενων ειδών λαϊκής τέχνης
από χώρες εκτός Ευρωζώνης.

100) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελλήνων Γουνοποιών
διαµαρτύρεται σχετικά µε το Πρωτόκολλο της 7ης Συνόδου της
Μικτής Επιτροπής Οικονοµικής, Βιοµηχανικής, Τεχνολογικής και
Επιστηµονικής Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Ρωσικής Οµοσπονδίας σχετικά µε το θέµα της απλού-
στευσης των διαδικασιών εισαγωγής γούνινων ενδυµάτων στη
Ρωσική Οµοσπονδία.

101) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στο
Νοσοκοµείο Ιωαννίνων «Γ. Χατζηκώστα» αιτείται την επίλυση
µιας σειράς ζητηµάτων προκειµένου να επιτευχθεί η εύρρυθµη
λειτουργία του Νοσοκοµείου .

102) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Με-
τσόβου Ν. Ιωαννίνων αιτείται τη χρηµατοδότηση των έργων που
απαιτούνται για την αντιµετώπιση των κατολισθητικών φαινοµέ-
νων στην περιοχή.

103) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Βόχας Ν.
Κορινθίας αιτείται τη συνδροµή της πολιτείας ώστε να πραγµα-
τοποιηθεί η έναρξη της αρχαιολογικής ανασκαφής στη θέση
Ντάρανη στο Τ∆ Ζευγολατιού του ∆ήµου Βόχας µε ταυτόχρονη
διαµόρφωση και ανάδειξη του αρχαιολογικού χώρου.

104) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η διοίκηση του Εργατοϋπαλληλι-
κού Κέντρου Βόλου αιτείται τη µη αναστολή της λειτουργίας
του εργοστασίου «ΚΟΝΤΙ» στο Βόλο.

105) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία διαµαρτύρεται για καθυστέ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 26 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2010 (ΠΡΩΙ) 703



ρηση στο «διορισµό» του κ. Ιωάννη Γεωργόπουλου του οποίου το
όνοµα συµπεριλαµβάνονταν στους πίνακες µε τους διοριστέους
στην ΗΛΠΑΠ Α.Ε. στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως από το
2007 .

106) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι πολίτες της Καλύµνου δια-
µαρτύρονται για την υποβάθµιση της στρατιωτικής παρουσίας
στο νησί.

107) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εκδοτών Βιβλίου
αιτείται τη δηµόσια τοποθέτηση και δέσµευση της εταιρείας
FMB AE (όµιλος FNAC) για τη διαδικασία αποπληρωµής των
προµηθευτών -εκδοτών µετά την αποχώρησή της από την ελλη-
νική αγορά.

108) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Γεωργαντής ζητεί
να εξεταστεί η υπόθεσή του- που περαιώθηκε µε την υπ’α-
ριθµ.10162/01 απόφαση του τριµελούς Εφετείου Αθήνας- αυτό-
νοµα και χωρίς εξάρτηση από τις προηγούµενες αιτήσεις επανά-
ληψης διαδικασίας.

109) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αλέξανδρος Μαντζώρος
διαµαρτύρεται για καθυστέρηση, πλέον του ενάµισι έτους, της
έκδοσης απόφασης συνταξιοδότησής του από το ΤΕΒΕ.

110) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αρχανών Ν. Ηρα-
κλείου Κρήτης αιτείται την επανεξέταση του θέµατος της λει-
τουργίας του τοπικού αστυνοµικού σταθµού και ζητεί την
ίδρυση Αστυνοµικού τµήµατος στην περιοχή.

111) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ηµήτριος Κεφαλόπουλος,
νόµιµος εκπρόσωπος της εταιρείας «∆. ΚΕΦΑΛΟΠΟΥΛΟΣ-Α. ΜΕ-
ΡΑΚΗΣ ΟΕ» αιτείται την επίλυση του θέµατος που προέκυψε
από την υπαγωγή της επιχείρησης στο ν. 3299/2004.

112) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μητσοβολέας Μιχαήλ-Κρί-
των αιτείται την επίλυση του θέµατος που αφορά στη συνταξιο-
δότησή του από το ΙΚΑ.

113) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Πελεκάνου Νοµού Χανίων
αιτείται την στελέχωση του Περιφερειακού Ιατρείου µε ιατρικό
προσωπικό και την αναβάθµισή του σε Ιατρείο καθηµερινής εφη-
µερίας.

114) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Πελεκάνου Ν. Χανίων αιτεί-
ται την αναβάθµιση και στελέχωση του αστυνοµικού σταθµού
της περιοχής µε το κατάλληλο προσωπικό.

115) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ΣΕΥΠΙΚΑ Βόλου αιτείται την άµεση
πρόσληψη ιατρικού προσωπικού .

116) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στέλιος ∆εβεράκης ζητεί
την επίλυση του προβλήµατος που προέκυψε από την παραίτηση
του διοικητή του Γενικού Νοσοκοµείου ∆υτικής Αττικής «Η ΑΓΙΑ
ΒΑΡΒΑΡΑ».

117) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητη-
ρίου Ηρακλείου αιτείται την έκδοση απόφασης που θα επιτρέ-
πει τη λειτουργία των συµβουλίων, επιτροπών, οµάδων εργασίας

κ.λπ., εκτός του κανονικού ωραρίου εργασίας και εκτός του χρό-
νου που καλύπτεται από υπερωριακή απασχόληση.

118) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Βιάν-
νου Ν.Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση και συνέχιση της λει-
τουργίας του Ειρηνοδικείου Βιάννου.

119) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητη-
ρίου Ηρακλείου αιτείται την ανάδειξη της ιδιαιτερότητας του
κρητικού διατροφικού συστήµατος.

120) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ηρακλείου Κρήτης
αιτείται να ενηµερωθεί για τις τελευταίες εξελίξεις στο θέµα του
επαναπροσδιορισµού των Αρχαιολογικών Ζωνών της Κνωσού.

121) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Αρχα-
νών αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του τοπικού Αστυνο-
µικού Σταθµού Αρχανών καθώς και τη διαµόρφωση και
ανακαίνιση του κτηρίου του Αστυνοµικού Τµήµατος.

122) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Κρου-
σώνα Ν. Ηρακλείου αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε την κα-
τάργηση ή µη του αστυνοµικού σταθµού της περιοχής και ζητεί
τη συνέχιση της λειτουργίας του.

123) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συµβασιούχων Πυ-
ροσβεστών ανατολικής Κρήτης αιτείται την προώθηση της επαγ-
γελµατικής αποκατάστασης των µελών του.

124) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό
Τµήµα Ν. Αιτωλοακαρνανίας του Τεχνικού Επιµελετηρίου Ελλά-
δας και ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Τριχωνίδος αιτούνται την
επίλυση των προβληµάτων που προέκυψαν από την αναστολή
της επί πιστώσει χορήγησης φαρµάκων στους ασφαλισµένους
του ΤΣΜΕ∆Ε.

125) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συ-
νεταιρισµός Καλυβίων Ν. Αιτωλοακαρνανίας αιτείται την ένταξή
του σε πρόγραµµα οικονοµικής ενίσχυσης.

126) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Μορφωτικός Σύλ-
λογος Φουρνέ «Θέσπις» του Ν. Χανίων αιτείται να µην µετατραπεί
το πρώην ∆ηµοτικό Σχολείο Φουρνέ σε Kέντρο Ηµερήσιας Φρο-
ντίδας Ηλικιωµένων αλλά να παραµείνει ως ∆ιδακτήριο και να συ-
νεχίσει να στεγάζει το Ιατρείο και τις δράσεις του πολιτιστικού
συλλόγου.

127) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το τοπικό τµήµα Πέλλας της Πα-
νελλήνιας Ένωσης Πτυχιούχων Τεχνολόγων Γεωπόνων ΠΕΠΤΕΓ
αιτείται να µην αποκλειστούν από τη δυνατότητα συνταγογρά-
φησης γεωργικών φαρµάκων οι ελεύθεροι επαγγελµατίες Τε-
χνολόγοι Γεωπόνοι, Πτυχιούχοι των Τµηµάτων Γεωπονίας των
Ανώτατων Τεχνολογικών Ιδρυµάτων.

128) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Γεωργικών Συνεταιρι-
σµών Γιαννιτσών αιτείται την άµεση καταγραφή των ζηµιών και
την αποζηµίωση των αγροτών εξαιτίας της µείωσης της παρα-
γωγής βαµβακιού από το πράσινο σκουλήκι (Hellothis armigera).

129) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος καταλυµατιών
Μεσσηνιακής Μάνης -∆ήµου Λεύκτρου,ο Σύλλογος επαγγελµα-
τιών Στούπας,ο Πολιτιστικός Σύλλογος «Γαία» και η Συντονιστική
Επιτροπή των Κατοίκων ∆ήµου Λεύκτρου διαµαρτύρονται έντονα
για την απόφαση εγκατάστασης σταθµού βάσης της κινητής τη-
λεφωνίας της εταιρείας «VODAFONE-ΠΑΝΑΦΟΝ ΑΕΕΤ» στη
θέση Στούπα Μεσσηνίας.

130) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κώστας Νασίκας ζητεί την
υπαγωγή της εγχώριας ΑΠΕ pellets βιοµάζας στο µειωµένο συ-
ντελεστή ΦΠΑ 11%, καθώς κάτι τέτοιο δεν αποτελεί παρέκκλιση
από τις κοινοτικές οδηγίες.

131) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ, Λαρί-
σης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το ΣΕΥΠΙΚΑ Βόλου αιτείται την άµεση πρόσληψη ιατρικού
προσωπικού στη ΝΜΥ Βόλου.

132) Οι Βουλευτές Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪ-
ΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ιδιωτικών Υπαλλήλων «η
Ένωση» του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Αγρινίου καταγγέλ-
λει ότι παραµένουν απλήρωτοι εδώ και αρκετούς µήνες οι εργα-
ζόµενοι στην ιδιωτική Γενική Κλινική «Ιπποκράτειο Ίδρυµα».

133) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης
αιτούνται τη συνέχιση της λειτουργίας των Μικτών Επιτροπών
Ελέγχου.

134) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ, Λαρί-
σης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Ζαγοράς Ν. Μαγνησίας αιτείται
την άµεση αποκατάσταση των ζηµιών-ρηγµατώσεων σε υπάρ-
χουσες γέφυρες στο 41ο και 42ο χλµ του εθνικού οδικού δικτύου
Βόλου -Ζαγοράς.

135) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Ζαγοράς
Ν. Μαγνησίας αιτείται την άµεση αποκατάσταση των ζηµιών -
ρηγµατώσεων που υπάρχουν σε γέφυρες στο 41ο και 42ο χλµ
του εθνικού δικτύου Βόλου-Ζαγοράς.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 9270/26-04-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
2/45571/0022/7-7-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 10276/18-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ/

ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1099/7-7-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 10692/27-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λεβέντη Αθανάσιου και Κουβέλη Φώτιου – Φανουρίου δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 33377(+33131) /7-7-10-2010 έγγραφο από

τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 11459/11-06-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κατρίνη Μιχάλη, Κωνσταντινόπουλου Οδυσσέα, Τσουρή
Ελπίδας, Κεγκέρογλου Βασιλείου, Τιµοσίδη Μιχαήλ, Αµοιρίδη Ιω-
άννη, Κουκουλόπουλου Παρασκευά, Μαργέλη Σπυροπάνου,

Γιαννακά Σοφίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 8058/7-7-10-2010 έγ-
γραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 11959/22-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/7926/

11040/7-7-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 11997/23-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/363/ΑΣ

726δις/7-7-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 12148/24-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/373/ΑΣ/

736δις/7-7-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων: «Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στην σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου και η υπουργική τροπολογία ως µία ενότητα.

Η διαδικασία έχει ως εξής: Θα οµιλήσουν οι εισηγητές και οι ει-
δικοί αγορητές επί των άρθρων και επί της τροπολογίας. Θα ακο-
λουθήσουν οι εναποµείναντες τρεις οµιλητές επί της αρχής και
επί των άρθρων και τέλος, θα µιλήσουν όσοι τυχόν Βουλευτές
εγγραφούν.

Με επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης, αναφορικά
µε τη συζήτηση της 26ης Αυγούστου επί των άρθρων και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων: «Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύ-
σεων», ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Άγγελο Κολο-
κοτρώνη και ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ.
Σπυρίδωνα-Άδωνι Γεωργιάδη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Αναστάσιος Σι-
δηρόπουλος, για οκτώ λεπτά. Άλλωστε εσείς είστε και γεωπόνος
και µπορείτε σε οκτώ λεπτά να αναπτύξετε πολλά πράγµατα.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε

και ελπίζω να είµαι πολύ πιο σύντοµος και από τα οκτώ λεπτά,
τα οποία µου δίνετε, γιατί σε αρκετό βαθµό από χθές το νοµο-
σχέδιο έχει περίπου εξαντληθεί και ήδη είχαµε µπει και επί των
άρθρων.

Νοµίζω ότι αυτό που προέκυψε µέσα από τη χθεσινή συζήτηση
είναι ότι περίπου όλες οι πτέρυγες συµφωνούν στην ουσία του
νοµοσχεδίου και στην αναγκαιότητα του και γι’ αυτό πιστεύω ότι
είναι πραγµατικά ένα εργαλείο πολύ σηµαντικό για να µπορούν
να ακολουθηθούν περιφερειακές, εθνικές και κοινοτικές πολιτι-
κές µέσα από αυτήν τη βάση δεδοµένων την οποία θα δηµιουρ-
γήσουµε.

Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο µαζί µε µια σειρά άλλων νοµο-
σχεδίων και άλλων νοµοθετηµάτων τα οποία φέρνει ήδη το
Υπουργείο -γιατί στις άλλες αίθουσες συζητούνται παράλληλα
νοµοσχέδια που αφορούν το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων- θα δώσει µια άλλη ώθηση, µια άλλη δυναµική, µια
άλλη προοπτική στον κρίσιµο τοµέα της ελληνικής γεωργίας.

Βέβαια, χθες ακούστηκαν και κάποιες ακραίες, θα έλεγα, από-
ψεις ότι ξαφνικά ξύπνησε ένα πρωινό η ηγεσία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων για να φτιάξει λέει ένα νο-
µοσχέδιο να εξυπηρετήσει -λέει- τους αγρότες του Κολωνακίου.
∆εν ξέρω βέβαια που τους ανακάλυψαν κάποιοι, αυτούς και µε
ποια προοπτική και λογική το έχουν πει. Αλλά, εν πάση περιπτώ-
σει, πιστεύω ότι είναι απλά δηµαγωγικά και λαϊκίστικα όλα αυτά
που ακούγονται στην Αίθουσα και σίγουρα δεν έχουν µία σοβαρή
βάση συζήτησης.

Το Μητρώο Αγροτών, λοιπόν, στο άρθρο 1 προβλέπει τη δη-
µιουργία που θα λειτουργεί υπό την εποπτεία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, στο οποίο θα εγγράφονται
υποχρεωτικά όλα τα ενήλικα φυσικά και νοµικά πρόσωπα που
ασκούν αγροτική δραστηριότητα. Η υποχρεωτικότητα κρίνεται
αναγκαία, καθώς ήταν και ο βασικός λόγος που το προηγούµενο
µητρώο δεν λειτούργησε σε ικανοποιητικό βαθµό.

Στο άρθρο 2 παρατίθενται οι ορισµοί του επαγγελµατία αγρό-
τη, του κατόχου αγροτικής εκµετάλλευσης και της αγροτικής εκ-
µετάλλευσης. Εδώ υπήρξαν διαφορετικές και διιστάµενες από-
ψεις σε ό,τι αφορά τουλάχιστον το εάν θα πρέπει να είναι στο
35%, στο 30% ή και σε µικρότερο ποσοστό.

Νοµίζω λοιπόν ότι το νοµοσχέδιο κάνει ένα συγκερασµό αυτών
των απόψεων και καταφέρνει ισορροπιστικά να εντάξει µέσα και
όλους εκείνους που πραγµατικά ενασχολούνται µε το αγροτικό

επάγγελµα κι έτσι θα βοηθηθεί αυτή η βάση δεδοµένων να έχει
ακόµη καλύτερη και ολοκληρωµένη και πληρέστερη βάση στοι-
χείων για να µπορεί πάνω σ’ αυτή να χτίσει καινούργιες πολιτικές.
Σίγουρα αναφέρεται και στην ένταξη πλέον των ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας και στον αγροτουρισµό µέχρι και δέκα δωµάτια
που είναι τα καινούργια στοιχεία τα οποία εισάγονται σ’ αυτό το
καινούργιο Μητρώο Αγροτών.

Στο άρθρο 3 έχουµε τη διαδικασία εγγραφής. Το άρθρο περι-
γράφει τη διαδικασία εγγραφής των επαγγελµατιών αγροτών και
των αγροτικών εκµεταλλεύσεων µε όλες τις αλφαριθµητικές και
χαρτογραφικές πληροφορίες. Εδώ έχει ξεκαθαριστεί κάτι γιατί
υπήρχαν και ενστάσεις, οι οποίες έλεγαν ότι ενδεχόµενα θα πλη-
ρώνει ο αγρότης για να εγγράφεται. Έχει ξεκαθαριστεί, λοιπόν,
από την ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης ότι η εγ-
γραφή αυτή είναι δωρεάν.

Το άρθρο 4 αναφέρεται στην ενηµέρωση του µητρώου και
στον τρόπο υποβολής της αίτησης. Εδώ ορίζονται η διαδικασία
υποβολής αίτησης καθώς και οι επιπτώσεις που επέρχονται στην
περίπτωση παράλειψης υποβολής ή ανακριβούς συµπλήρωσης
των στοιχείων.

Στο άρθρο 5 έχουµε τις πηγές ενηµέρωσης του µητρώου. Ορί-
ζεται, λοιπόν, ότι µε απόφαση του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης που θα εκδοθεί µέσα σε διάστηµα έξι µηνών από την
έναρξη ισχύος του νοµοσχεδίου θα καθοριστούν το περιεχόµενο
και οι πληροφορίες που θα περιέχει το Μητρώο Αγροτικών Εκ-
µεταλλεύσεων.

Στο άρθρο 6 έχουµε την τήρηση του µητρώου. Ρυθµίζεται ότι
η ενηµέρωση του ΜΑΕ ανατίθεται στα τοπικά παραρτήµατα του
ΟΠΕΚΕΠΕ, ενώ µε απόφαση του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης θα µπορεί να αναρτηθεί σε άλλο φορέα ή και σε υπηρε-
σία του Υπουργείου.

Στο άρθρο 7 έχουµε την ενοποίηση των βάσεων δεδοµένων.
Ορίζεται ως πηγή για την ενηµέρωση του Μητρώου Αγροτών το
ΟΣ∆Ε. Έχουµε επίσης την αίτηση για την ενιαία ενίσχυση και
κάθε άλλη πηγή του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης που ενη-
µερώνει µητρώα όπως µπορεί να είναι ο ΕΛΓΑ, η Τοπογραφική
Υπηρεσία και άλλοι δηµόσιοι φορείς, το Υπουργείο Οικονοµικών,
η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία κ.λπ..

Στο άρθρο 8 έχουµε την εξουσιοδοτική διάταξη. Ρυθµίζεται ότι
όλα τα στοιχεία του ΜΑΕ υποβάλλονται στον ΟΠΕΚΕΠΕ και συ-
γκεντρώνονται στη ∆ιεύθυνση Πληροφορικής του Υπουργείου
και επίσης προβλέπεται η δυνατότητα να καθοριστεί µε υπουρ-
γική απόφαση άλλος φορέας για τη συγκέντρωση, τη διαχείριση
και την εποπτεία του ΜΑΕ.

Στο άρθρο 9 έχουµε την αντικατάσταση διατάξεων του ν.
2520/1997. Προβλέπεται, λοιπόν, ότι µε τη δηµοσίευση του νο-
µοσχεδίου ενοποιούνται το υπάρχον µητρώο του ν. 2332 του ‘95
και η βάση δεδοµένων συστήµατος υποστήριξης λήψης αποφά-
σεων και σχεδιασµού διαρθρωτικών µέτρων αγροτικής πολιτικής
σε µία ενιαία βάση δεδοµένων. Ερίζεται επίσης ότι τα υφιστά-
µενα κατά τη δηµοσίευση του νόµου µητρώα επιµέρους κλάδων
µπορούν να εντάσσονται µε υπουργική απόφαση στο Μητρώο
Αγροτών.

Στο άρθρο 10 έχουµε την κατάργηση του άρθρου 1 του ν.
2332 του ‘95 και στο άρθρο 11 προβλέπεται ότι η ισχύς του
νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως.

Εµείς, λοιπόν, καταθέσαµε αυτό το νοµοσχέδιο γιατί πραγµα-
τικά πιστεύουµε ότι η ελληνική γεωργία έχει ανάγκη από τέτοιες
νοµοθετικές πολιτικές πρωτοβουλίες, οι οποίες µπορούν να αλ-
λάξουν το αρνητικό και δυσµενές κλίµα το οποίο υπάρχει στην
ελληνική περιφέρεια και στην ελληνική γεωργία γιατί είναι αλή-
θεια ότι τα τελευταία χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία εγκατέλειψε τους
Έλληνες αγρότες. Οι Έλληνες αγρότες βίωσαν µια πρωτοφανή
συρρίκνωση των εισοδηµάτων τους την ίδια ώρα που τα αγροε-
φόδια είχαν µία εκρηκτική αύξηση. Ταυτόχρονα δεν υπήρξε καµ-
µία παρέµβαση και καµµία ουσιαστική πολιτική από την
προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας η οποία οµο-
λογουµένως επιδόθηκε σ’ έναν αγώνα και αυτό τουλάχιστον πέ-
ρασε προς τα έξω και στην ελληνική ύπαιθρο, δηλαδή ότι αντί να
πάρει πολιτικές και νοµοθετικές πρωτοβουλίες για να στηρίξει

718 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



τους Έλληνες αγρότες, το µόνο που κοίταξε ήταν να βολεύει σε
υπηρεσίες του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης παιδιά φίλων,
συγγενών και κουµπάρων και µάλιστα µέσα από αναξιοκρατικές
και αδιαφανείς διαδικασίες.

Γι’ αυτό λοιπόν οι Έλληνες αγρότες στήριξαν την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ. Είµαι πεπεισµένος ότι πολύ σύντοµα θα αντιστραφεί
αυτό το αρνητικό κλίµα και θα δοθεί µία νέα προοπτική ελπίδας
στην ελληνική περιφέρεια και στην ελληνική γεωργία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε και για την τήρηση του χρόνου και γι’ αυτά που είπατε.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνος Κόλλιας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα χρησιµοποι-
ήσω και το χρόνο της χθεσινής δευτερολογίας, όπως συνεννοη-
θήκαµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση επί της αρχής
τεκµηριώσαµε την προχειρότητα, αναδείξαµε τις αντιφάσεις, δια-
τυπώσαµε προτάσεις και αιτιολογήσαµε την απόφασή µας να κα-
ταψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο διότι πολιτικά δεν προσφέρει
τίποτα και πρακτικά απαξιώνει τον επαγγελµατία αγρότη. Η δική
µας πρόταση είναι η δηµιουργία µιας ξεχωριστής κατηγορίας για
τους κατ’ αποκλειστικό επάγγελµα αγρότες που έχουν 100% ει-
σόδηµα από την αγροτική τους δραστηριότητα, που έχουν 100%
απασχόληση χωρίς «παραθυράκια», χωρίς εκπτώσεις, γιατί αυτοί
είναι ο κατεξοχήν «µοχλός» της αγροτικής οικονοµίας. Αυτοί θα
κληθούν να επωµιστούν το βάρος µετά το 2013. Αυτοί οι αγρό-
τες είναι εκείνοι οι οποίοι θα πρέπει να προσεχθούν ιδιαίτερα και
να έχουν προτεραιότητα στα εθνικά και κοινοτικά προγράµµατα,
στη ρευστότητα και στην υποστήριξη στις επενδύσεις.

Εµείς σ’ ό,τι αφορά το εισόδηµα προτείνουµε να υπολογίζεται
το συνολικό εισόδηµα µε βάση τα έσοδα που προέρχονται από
την απασχόληση και όχι από τα ακίνητα.

Χθες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε έκπληξη όλοι ακού-
σαµε την κ. Υπουργό να λέει σαφέστατα ότι ο αγρότης δεν µπο-
ρεί να αγοράσει µία γκαρσονιέρα για να σπουδάσει τα παιδιά
του, δεν δικαιούται να κληρονοµήσει ένα-δύο ακίνητα από κά-
ποιο συγγενή του, δεν δικαιούται ο συνταξιούχος να παίρνει τη
σύνταξη γιατί και αυτός θα φύγει από το µητρώο, δεν µπορεί να
έχει κάθετη παραγωγή, να τυποποιεί, να συσκευάζει τα δικά του
προϊόντα.

Επιπλέον προτείνουµε το ατοµικό εισόδηµα που προκύπτει
από αγροτική δραστηριότητα, είτε στη δική του εκµετάλλευση
είτε σε εκµεταλλεύσεις τρίτων, να είναι αγροτικό εισόδηµα για
να µην έχουµε το παράδοξο ο ΟΓΑ να επιτρέπει στον αγρότη –
και πολύ καλά κάνει- να έχει µία δραστηριότητα σε αγροτικές
επιχειρήσεις τρίτων και αυτό να είναι νόµιµο, αλλά από την άλλη
πλευρά το µητρώο να τον θέτει εκτός.

Βεβαίως θα µπορούσαµε στο αγροτικό εισόδηµα να υπολογί-
ζουµε και τις ενισχύσεις και τις αποζηµιώσεις. Αν είχατε βάλει
αυτά τα κριτήρια, κύριε Υπουργέ, δεν χρειαζόταν το 30% το
οποίο είναι αυθαίρετο και αίολο και σε τίποτα δεν µπορεί να υπη-
ρετήσει τους σκοπούς αυτού του νοµοσχεδίου. Τι σηµαίνει 30%,
κύριε Υπουργέ; Τι κάνει το υπόλοιπο διάστηµα αυτός ο άνθρω-
πος; Κάθεται; Κάπου αλλού απασχολείται και βεβαίως απασχο-
λείται σε µαύρη, αδήλωτη εργασία γιατί αν τη δηλώσει και
εµφανίσει εισόδηµα, θα τον βγάλετε από το µητρώο.

Για το ποσοστό απασχόλησης είµαστε ξεκάθαροι, πενήντα συν
ένα. Αυτό ήταν και το αίτηµα όλων των φορέων και αυτό βεβαίως
είναι σε αρµονία µε τη νοµοθεσία του ΟΓΑ. Εν πάση περιπτώσει,
αφού δεν µας επιτρέπεται να νοµοθετήσουµε, τουλάχιστον ας
λάβετε υπ’ όψιν τις προτάσεις µας.

Επιπλέον θα µπορούσατε να κάνετε πιο συγκεκριµένη την προ-
ϋπόθεση της επαγγελµατικής κατάρτισης. Αν είχατε τα αγροτικά
σχολεία, αν είχατε χώρους επαγγελµατικής κατάρτισης των
αγροτών, κύριε Υπουργέ, θα βλέπατε πόσοι θα πήγαιναν και τότε
θα διαπιστώνατε ότι η εµπλοκή αγροτών µε το επάγγελµα αφορά
πολύ λίγους απ’ αυτούς που εσείς θέλετε να βάλετε στο νοµο-
σχέδιο.

Βέβαια –και αυτό είναι ένα πολύ σηµαντικό θέµα- θα µπορού-

σατε να λάβετε υπ’ όψιν σας τους αγρότες των ορεινών, των µει-
ονεκτικών και των νησιωτικών περιοχών.

Σ’ αυτές τις περιπτώσεις θα έπρεπε να προτείνατε σε αυτό το
νοµοσχέδιο να υπάρχει µία ξεχωριστή µεταχείριση, να µπορεί ο
αγρότης αυτών των περιοχών να κάνει µεροκάµατα όχι µόνο σε
γεωργικές επιχειρήσεις, αλλά ακόµα και σε εξωγεωργικές.

∆ηλαδή, κύριε Υπουργέ, ο αγρότης ενός νησιού που εσείς
λέτε ότι έχει 30% απασχόληση και 35% εισόδηµα, το υπόλοιπο
διάστηµα τι κάνει; ∆εν εργάζεται σε τουριστικές επιχειρήσεις;

Επισηµάναµε ότι χωρίς στοχευµένη πολιτική στον αγροτικό
τοµέα, το µητρώο δεν έχει πεδίο εφαρµογής. Πουθενά δεν υπάρ-
χει µία διάταξη στο νοµοσχέδιο που να αναφέρει ποια είναι η
πρακτική χρήση του µητρώου. Θα περιµέναµε στο άρθρο 1 να
υπάρχουν κάποιες συγκεκριµένες διατάξεις.

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Το µητρώο θα επηρεάζει την επι-
λεξιµότητα των αγροτών σε εθνικά και κοινοτικά προγράµµατα;
Ποια είναι η διαφορά ανάµεσα στο Μητρώο Αγροτών και στο Μη-
τρώο Αγροτικής Εκµετάλλευσης;

Επίσης, να µας διευκρινίσετε ποια θα είναι η αντιµετώπιση του
αγρότη, ο οποίος θέλει να ενταχθεί σε ένα πρόγραµµα σε σύ-
γκριση µε εκείνον ο οποίος έχει εγκαταστήσει µονάδα ανανεώ-
σιµων πηγών ενέργειας και δεν έχει καµµία σχέση µε τον
αγροτικό τοµέα.

Είδαµε ήδη στο νοµοσχέδιο που συζητούµε να γίνεται ανα-
φορά σε αυτή τη διάκριση, στην επιδότηση ασφαλίστρου, για την
προαιρετική ασφάλιση για τον ΕΛΓΑ, θέµα πολύ σηµαντικό. Στο
άρθρο 2 αναφερθήκαµε. Το 30% δεν µας λέει απολύτως τίποτα,
όπως και το 35% του ετήσιου εισοδήµατος. Απαξιώνει τον πραγ-
µατικό επαγγελµατία αγρότη. ∆υστυχώς, όµως, δεν υπηρετεί
ούτε τον µικρό αγρότη που βγαίνει εκτός µητρώου, όταν ανα-
γκάζεται, όπως σας είπα, να κάνει κάποια λίγα µεροκάµατα για
να συµπληρώσει το εισόδηµά του είτε να νοικιάσει µία µικρή ιδιο-
κτησία.

Η µεταποίηση, κύριε Υπουργέ, ενώ αναφέρεται στα αγροτικά
προϊόντα και τις εκµεταλλεύσεις, λείπει από τον ορισµό της
αγροτικής δραστηριότητας. Αν κατάλαβα καλά το επιχείρηµά
σας είναι –το διατύπωσε και η κυρία Υπουργός- ότι δεν βάζετε τη
µεταποίηση, γιατί έτσι θα υποχρεώνεται ο αγρότης να πάει στον
ΟΑΕ∆. Αυτό είναι ένα θέµα. Λύστε το. Πείτε τουλάχιστον ότι η
πρώτη µεταποίηση και τυποποίηση των ίδιων προϊόντων είναι
αγροτική δραστηριότητα και όποιο εισόδηµα προέρχεται από
εκεί είναι αγροτικό.

Ως προς τις ΑΠΕ και τον αγροτοτουρισµό. Ο οπωροεπαγγελ-
µατίας καταγράφεται ως κάτοχος αγροτικής εκµετάλλευσης. Να
µας διευκρινίσετε τι σηµαίνει σε σχέση µε τα προγράµµατα
αγροτικής ανάπτυξης.

Το ζήτηµα της µεικτής αγροτικής εκµετάλλευσης: Τι σηµαίνει
«άλλοι τοµείς της οικονοµίας»; ∆ηλαδή, αν έχω µία σύνθετη εκ-
µετάλλευση και το 5% είναι αγροτική, θα µε εγγράψετε στο Μη-
τρώο Αγροτικής Εκµετάλλευσης;

Τελευταία παρατήρηση στο άρθρο 2: Καµµία αναφορά στο
αντικείµενο, τα προσόντα και την κατάρτιση για την πιστοποίηση
του αγροτικού επαγγέλµατος, την οποία, βεβαίως, αναγνωρίζετε
ως αναγκαία στο άρθρο 8. Το παραπέµπετε, όµως, και αυτό σε
υπουργική απόφαση.

Για το άρθρο 3 µία παρατήρηση, η οποία ισχύει και για την πα-
ράγραφο 2 του άρθρου 4 και το άρθρο 6. Υποχρεώνετε τον
αγρότη να πάει στα γραφεία του ΟΠΕΚΕΠΕ. Ο ΟΠΕΚΕΠΕ, κύριε
Υπουργέ, διαθέτει νοµαρχιακά γραφεία. Γιατί δεν του δίνετε τη
δυνατότητα να πάει στη νοµαρχία; ∆ηλαδή, αν ένας αγρότης
θέλει µία απλή βεβαίωση ότι είναι εγγεγραµµένος στο Μητρώο
Αγροτών, πού θα τον στείλετε; Στην περιφερειακή διεύθυνση,
καµµιά διακοσαριά χιλιόµετρα µακριά; Εκτός, βέβαια, εάν αυτή
η παράλειψη είναι σκόπιµη, γιατί έχετε στο µυαλό σας να ανα-
θέσετε τοπικά αυτές τις υποθέσεις, οπότε δεν θα υπάρχει κα-
νένα πρόβληµα.

Είναι αυτός ο περίφηµος «άλλος φορέας». Κύριε Υπουργέ, δε-
σµεύτηκε η κυρία Υπουργός ότι θα µας διευκρινίσει τι εννοεί λέ-
γοντας «άλλο φορέα». ∆εσµεύτηκε ότι θα διευκρινίσει πως µε
την έκφραση «άλλος φορέας» εννοούµε δηµόσιο φορέα. ∆εν το
έκανε. Τα συµπεράσµατα αυτονόητα. Τα είπε και ο Κοινοβου-
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λευτικός µας Εκπρόσωπος.
Βέβαια, οι υποψίες µας ενισχύονται και από το γεγονός ότι δεν

έχετε προβλέψει και αντίστοιχο κονδύλι στην έκθεση του Γενι-
κού Λογιστηρίου. Εµείς εµπλοκή του ιδιώτη σε αυτή την περί-
πτωση δεν δεχόµαστε. ∆εν έχουµε τίποτα µε την ΠΑΣΕΓΕΣ, κύριε
Υπουργέ. Η ΠΑΣΕΓΕΣ είναι µία οργάνωση που υπηρετεί τον
αγρότη. ∆εν µπορεί να είναι εργολάβος που να αναλαµβάνει ερ-
γολαβίες διαχειριστικού, διαδικαστικού τύπου και για τις οποίες
θα αµείβεται από τον αγρότη.

Μην αφήνετε άλλα παραθυράκια, κύριε Υπουργέ, κι άλλες
ελεύθερες ερµηνείες, γιατί αυτά θα στοιχίσουν ακριβά στον
αγρότη. Είναι απαράδεκτο να κλείνετε το µάτι στους ιδιώτες ή
να υπονοείτε ότι την ίδια στιγµή που βάζετε λουκέτο σε εκατο-
ντάδες υπηρεσίες, σκοπεύετε να ανοίξετε µία καινούργια για το
µητρώο.

Τα ίδια ισχύουν και για το άρθρο 6. Φροντίσατε δύο φορές να
διασφαλίσετε αυτό τον περίφηµο άλλο φορέα.

Στο άρθρο 5 δεν έχουµε καµία παρατήρηση, πλην του ότι επι-
βεβαιώνεται πως µητρώο υπάρχει.

Άρθρο 7, επιµέρους µητρώα: Ποια είναι αυτά τα µητρώα, κύριε
Υπουργέ; Ανεξάρτητα από την ξεχωριστή τήρηση, τίποτα δεν
σας εµποδίζει να ενσωµατώσετε τα στοιχεία των επιµέρους µη-
τρώων και στο ενιαίο µητρώο, προκειµένου να υπάρχει µία ολο-
κληρωµένη εικόνα. Γι’ αυτό δεν χρειάζεται καµµία ξεχωριστή
υπουργική απόφαση.

Όσον αφορά το άρθρο 8, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα
λέµε και τα ξαναλέµε σε κάθε νοµοσχέδιο που φέρνει το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Πέραν των άλλων, όλες οι ουσιαστι-
κές πληροφορίες που αποτελούν τον πυρήνα του νοµοσχεδίου,
παραπέµπονται σε υπουργικές αποφάσεις. Το ατοµικό εισόδηµα.
Πώς προσδιορίζεται το αγροτικό εισόδηµα. Πώς πιστοποιείται ο
αγρότης, η ετήσια ατοµική απασχόληση. Όλα παραπέµπονται σε
υπουργικές αποφάσεις. Και αυτό είναι όλο το νοµοσχέδιο.

Πάλι, κύριε Υπουργέ, ζητάτε λευκή επιταγή από τη Βουλή και
από τους αγρότες. ∆εν ξέρω αν είναι από προχειρότητα, από βια-
σύνη ή από σκοπιµότητα. Πάντως, αυτή η ιστορία µε τις εξου-
σιοδοτικές διατάξεις πρέπει επιτέλους να τελειώσει. Έτσι όπως
το πάτε, σε λίγο ο µόνος ρόλος της Βουλής θα είναι να σας δίνει
ένα λευκό χαρτί και να το συµπληρώνετε όπως εσείς θέλετε. Να
ξέρετε ότι από εµάς νοµοσχέδιο, που ο πυρήνας του θα παρα-
πέµπεται σε υπουργικές αποφάσεις, δεν πρόκειται ποτέ να γίνει
αποδεκτό.

Όσον αφορά την τροπολογία που φέρατε, συµφωνούµε. Έχει
καταργηθεί εδώ και αρκετό καιρό. Είναι ένα θέµα διαδικαστικό,
αφού, ως γνωστόν, το παρακράτηµα έχει καταργηθεί εδώ και
τρία χρόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο για το Μητρώο
Αγροτών είναι ατελές, ασαφές και αντιφατικό. ∆εν µπορεί να
υπηρετήσει το στόχο της κωδικοποίησης του αγροτικού χώρου.
Είναι ένα νοµοσχέδιο αποσπασµατικό, το οποίο χωρίς στόχευση,
χωρίς στρατηγική δεν µπορεί να χρησιµεύσει ως εργαλείο άσκη-
σης αγροτικής πολιτικής.

∆εν έχει νόηµα να πούµε ότι υπερψηφίζουµε τα άρθρα µε κα-
θαρά και µόνο τυπικό χαρακτήρα. Με την εξαίρεση της τροπο-
λογίας, δηλαδή του άρθρου 10, καταψηφίζουµε όλα τα άρθρα
του νοµοσχεδίου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νίκος Μω-
ραΐτης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χθες, κύριε Υπουργέ, σας κατηγόρησαν οι εκπρόσωποι των

κοµµάτων του ευρωµονόδροµου, του µνηµονίου ότι αργήσατε,
ότι καθυστερείτε στην εφαρµογή της πολιτικής στον αγροτικό
τοµέα. Εµείς σας κατηγορούµε για το εντελώς αντίθετο, ότι
εφαρµόζετε γοργά, σταθερά, µε συνέπεια την αντιαγροτική πο-
λιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που ξεκληρίζει σχεδόν τριάντα
χρόνια τώρα τη φτωχή αγροτιά και ερηµώνει την ύπαιθρο.

Επίσης χθες, στην προσπάθεια εξωραϊσµού της πολιτικής της
Ευρωπαϊκής Ένωσης από τους θιασώτες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, ειπώθηκαν ανακρίβειες: ∆εν ευθύνεται η Ευρωπαϊκή Ένωση

για το κόψιµο των επιδοτήσεων.
Ρωτάω: Πώς εκατόν εξήντα οκτώ χιλιάδες αγρότες βρέθηκαν

έξω από τις επιδοτήσεις µε τον κανονισµό 73/2009; Πώς µε τον
κανονισµό 23/2007 δίνεται η δυνατότητα οι εθνικές κυβερνήσεις
να πετσοκόψουν στην κυριολεξία τις επιδοτήσεις; Ποιος πήρε,
άραγε, το 50% των επιδοτήσεων στα καπνά στο Β’ Πυλώνα;

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι αποτελέσµατα
της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής.

Θα ήθελα να αναφερθώ στην υπόθεση των φωτοβολταϊκών και
την τοποθέτηση της κυρίας Υπουργού χθες. Το µήνυµα πραγ-
µατικά εστάλη και ελήφθη από τους αγρότες και ιδιαίτερα από
τους ξεκληρισµένους καπνοπαραγωγούς. Άνθρακες ο θησαυ-
ρός. Τώρα είστε σε αναζήτηση άλλων µέτρων, για να τους ξεγε-
λάσετε, για να τους µπερδέψετε πάλι.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου κατ’ άρ-
θρον, η ύπαρξη ενιαίας βάσης δεδοµένων για όσους δραστη-
ριοποιούνται στην αγροτική παραγωγή, καθώς και τα στοιχεία
κάθε αγροτικής εκµετάλλευσης καλό είναι να υπάρχουν, να εξα-
σφαλίζεται ενιαία εικόνα για την άσκηση της αγροτικής και γενι-
κότερα της οικονοµικής πολιτικής.

Καλό θα ήταν όµως να έχουµε και στοιχεία που να αφορούν
κάτω από ποιες συνθήκες υγιεινής και ασφάλειας ασκείται η
αγροτική δραστηριότητα, ποια µέτρα προφύλαξης παίρνονται
για την αποφυγή επαγγελµατικών ασθενειών, που πραγµατικά
θερίζουν στο χώρο της αγροτιάς. Γιατί χρόνια τώρα κανένα
µέτρο δεν έχει παρθεί προς αυτή την κατεύθυνση.

Βέβαια, µε το µητρώο δεν προβλέπεται καµµία µέριµνα. Απε-
ναντίας είναι ένα εργαλείο στα χέρια της Κυβέρνησης να ξεκλη-
ρίσει, να διώξει βίαια τη φτωχή αγροτιά, για να µαζευτεί η
παραγωγή και οι επιδοτήσεις στους µεγαλοαγρότες, στις καπι-
ταλιστικές επιχειρήσεις.

Η διαφωνία µας είναι ριζική, κάθετη στον ορισµό του επαγ-
γελµατία αγρότη µε όρους εισοδήµατος και χρόνου. Μπορεί να
ακούγεται καλά στα αυτιά, αλλά δεν είναι ο στόχος η κατοχύ-
ρωση του αγρότη και του επαγγέλµατος. ∆ηλαδή, υπάρχει και
µη επαγγελµατίας εργατοαγρότης; Τον φτωχό που δεν µπορεί
να ζήσει από την αγροτική δραστηριότητα, που ζούσε το προη-
γούµενο διάστηµα, αυτόν τον διώχνουµε άρον άρον;

Ταυτόχρονα, µέσα από τα άρθρα του νοµοσχεδίου ιδιωτικο-
ποιούνται αρµοδιότητες που ασκούσε το δηµόσιο και τις µετα-
φέρετε, τις δίνετε σε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, σε
ιδιώτες που δεν θα δουλεύουν για την πατρίδα ή για τους αγρό-
τες, αλλά θα επιβάλλουν χαράτσια και τέλη, θα ξεζουµίζουν τα
πενιχρά εισοδήµατα των αγροτών.

Ο κεντρικός στόχος σας είναι η πλήρης απαξίωση, η ιδιωτικο-
ποίηση των δηµοσίων υπηρεσιών που υπήρχαν µέχρι σήµερα.
Ήδη η υποχρεωτικότητα του γεωργικού συµβούλου και του συ-
νταγολογίου θα επιβαρύνουν τον αγρότη. Για µας αυτές οι υπη-
ρεσίες πρέπει να ασκούνται από το κράτος, από το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, από κρατικούς γεωπόνους,
κτηνιάτρους, επιστήµονες.

Το πιο σηµαντικό είναι ότι τα προσωπικά δεδοµένα των αγρο-
τών τα δίνετε για διαχείριση στα χέρια ιδιωτών µε ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται.

Στο άρθρο 1 λέµε «ναι», γιατί πρέπει για λόγους στατιστικούς
και µόνο να έχουµε καταγραφή της αγροτικής δραστηριότητας,
είτε αυτή είναι στη φυτική είτε στη ζωική είτε στην αλιευτική πα-
ραγωγή.

Το άρθρο 2 το καταψηφίζουµε και διαφωνούµε µε τον όρο:
«επαγγελµατίας αγρότης». Το θέλετε σαν εργαλείο, για να διώ-
ξετε τη φτωχή αγροτιά. Εξ άλλου είναι περίεργο πώς στην εξι-
σωτική αποζηµίωση και σε κάποια κοινοτικά προγράµµατα
χρησιµοποιείτε ως κριτήριο χρόνου το 25% για τον προσδιορι-
σµό του αγρότη και εδώ το ανατρέπετε προς το χειρότερο.
Έχουµε δύο µέτρα και δύο σταθµά.

Γιατί το κάνετε; Είναι προφανές! Έχετε τη δυνατότητα αυτή
σε εθνικό επίπεδο, όπως ανέφερα, µε τον κανονισµό του 2007.
Έχετε συµφωνήσει άλλωστε στην Ευρωπαϊκή Ένωση να κοσκι-
νίσετε και να ορίσετε ποιους θα πετάξετε έξω από τις επιδοτή-
σεις. Και αυτοί δεν είναι άλλοι παρά η φτωχολογιά στην ύπαιθρο.

Βέβαια, παντού µπαίνει ο όρος ότι πρέπει να είναι ασφαλισµέ-
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νοι στον ΟΓΑ. Όσοι δραστηριοποιούνται όµως στις ανανεώσιµες
πηγές ενέργειας, στον αγροτουρισµό µπορεί να εγγραφούν
χωρίς να είναι στον ΟΓΑ. Τώρα υπάρχει πείρα ποιοι κάνουν αυτές
τις επενδύσεις χρόνια τώρα στον αγροτουρισµό.

Το σηµείο α-δ είναι σε αντίφαση µε αυτά που ορίζουν για τους
αγρότες µικροεπαγγελµατίες σε περιοχές κάτω από δύο χιλιά-
δες κατοίκους, που ψηφίστηκε πριν από δύο µήνες στη Βουλή.
Και σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ. Εκεί θα ισχύει το 51%, στους
αγρότες επαγγελµατίες των περιοχών αυτών; ∆εν θα ισχύει το
35%; Γιατί υπάρχουν τα δύο µέτρα και τα δύο σταθµά σε αυτόν
τον κόσµο που πραγµατικά µπορούσε να δώσει ζωή στα χωριά;

Επίσης, για τους ψαράδες, για τους αλιεργάτες δεν απάντησε
η κυρία Υπουργός. Εµείς ζητήσαµε χθες: Μπορούν να ενταχθούν
στο µητρώο οι αλιεργάτες που δουλεύουν στις ιχθυοκαλλιέρ-
γειες, όχι αυτοί που δουλεύουν στα αλιευτικά σκάφη; Αυτοί µπο-
ρούν να ενταχθούν; Γιατί βάζετε όρο ότι πρέπει εφτά χρόνια να
εργάζονται στα σκάφη, για να µπορούν να µπουν στο Μητρώο;
Τι εξυπηρετείτε άραγε;

Στο άρθρο 3 λέµε «όχι», γιατί µέχρι σήµερα η εγγραφή στο µη-
τρώο γινόταν στις διευθύνσεις γεωργίας χωρίς επιβάρυνση,
µόνο µε ένα εφάπαξ παράβολο. Τώρα το αντικείµενο µεταφέρε-
ται στον ΟΠΕΚΕΠΕ, που είναι ιδιωτικού δικαίου και θα επιβλη-
θούν χαράτσια στους παραγωγούς. Τα ποσά αυτά βέβαια
µοιράζονται µε την ΠΑΣΕΓΕΣ.

Όπως γίνεται και σήµερα – και πρέπει να το τονίσω – µε την
ανοχή σας, για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων. Μας ζητή-
σατε αποδείξεις. Σας στείλαµε αποδείξεις. Τίποτα όµως. Σιγο-
ντάρετε –πρέπει να το πω – τις ενώσεις και την ΠΑΣΕΓΕΣ, για να
γδάρουν τους φτωχούς αγρότες.

Το άρθρο 4 το καταψηφίζουµε. Είναι απαράδεκτο να µας ζη-
τάτε να ψηφίσουµε µια υπουργική απόφαση που θα µεταφέρει
προσωπικά δεδοµένα σε ιδιώτες. Αυτά πρέπει να είναι, όπως τό-
νισα, καθαρά υπόθεση του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων.

Με το άρθρο 5 για τις πηγές ενηµέρωσης του µητρώου δεν
διαφωνούµε. Άλλωστε δεν αλλάζει την ουσία του νοµοσχεδίου.

Για το άρθρο 6 λέµε κατηγορηµατικά «όχι». Ζητάτε πάλι µε
υπουργική απόφαση να καθοριστεί άλλος φορέας για τη συγκέ-
ντρωση, τη διαχείριση, την εποπτεία του µητρώου. Το βάζετε δια-
ζευκτικά, για να θολώσετε την κατάσταση, να µην φανεί η
πρόθεσή σας να εξασφαλίσετε κερδοφορία σε ιδιώτες σε βάρος
των προσωπικών δεδοµένων των αγροτών. Είναι τουλάχιστον
απαράδεκτο να ζητάτε αυτό να ρυθµίζεται µε υπουργική από-
φαση.

Άρθρο 7: το δηλώσαµε, δεν θα είχαµε αντίρρηση στην ενο-
ποίηση της βάσης των δεδοµένων, εάν την διαχειριζόταν απο-
κλειστικά το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Όµως αυτό δεν διασφαλίζεται και γι’ αυτό καταψηφίζουµε το συ-
γκεκριµένο άρθρο.

Στο άρθρο 8 ζητάτε µε την εξοντωτική διάταξη ουσιαστικά
λευκή επιταγή να καθορίζετε σηµαντικά ζητήµατα µε υπουργική
απόφαση, όπως ο υπολογισµός του χρόνου. Πώς θα υπολογίζε-
ται, κύριε Υπουργέ; Σήµερα υπάρχει εκβιοµηχάνιση της γεωρ-
γίας, αλλά σήµερα υπάρχουν και εισοδήµατα σε ορεινές, σε
φτωχές περιοχές, σε ξερικές, σε αρδευόµενες εκτάσεις. Για πα-
ράδειγµα, έχουµε κτηνοτρόφους, οι οποίοι έχουν σύγχρονες
υποδοµές, αρµεκτικά. Και έχουµε κτηνοτρόφους σε ορεινές πε-
ριοχές, που πραγµατικά παλεύουν κάτω από αντίξοες συνθήκες.
∆εν σας έχουµε καµµία εµπιστοσύνη, όπως δεν πρέπει να σας
έχουν καµµία εµπιστοσύνη και οι αγρότες. Γι’ αυτό καταψηφί-
ζουµε το συγκεκριµένο άρθρο.

Άρθρο 9: γίνεται προσαρµογή του ν. 5220/1997 µε το υπό συ-
ζήτηση νοµοσχέδιο. Θα έχουµε κατηγοριοποίηση για τους νέους
αγρότες σε µικροκληρούχους και σε αγρότες µε µεγάλες περι-
ουσίες. Θα υπάρχει κατηγοριοποίηση και στα ποσοστά των εθνι-
κών επιδοτήσεων.

Το άρθρο 10 το καταψηφίζουµε, γιατί διατηρεί την είσπραξη
του παραβόλου, φέρνει πραγµατικά ληστεία και χαράτσια, όπως
ανέφερα, για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων. Ένα εκατοµ-
µύριο διακόσιες χιλιάδες ευρώ έχουν πληρώσει µέχρι σήµερα οι
φτωχοµεσαίοι αγρότες.

Άρθρο 11: σήµερα κι εδώ θα ψηφιστεί το αντιαγροτικό νοµο-
σχέδιο. Εµείς το δηλώνουµε καθαρά. Θα κάνουµε ό,τι περνάει
από το χέρι µας να µη νοµιµοποιηθεί στις συνειδήσεις της φτω-
χοµεσαίας αγροτιάς. Θα είµαστε στο πλευρό τους στους αγώνες
που θα αναπτυχθούν, για να ζήσουν µε αξιοπρέπεια στα χωριά
τους και στα χωράφια τους. Θα είµαστε στο πλευρό τους για την
ανάπτυξη της αγροτικής παραγωγής σε όφελος των αγροτών,
σε όφελος του λαού, ενάντια στα µονοπώλια, στην άγρια εκµε-
τάλλευση των πολυεθνικών, των καρτέλ, που µαστίζουν το χώρο
σε βάρος των διατροφικών λαϊκών αναγκών και την ανάπτυξη της
χώρας µε γνώµονα τη λαϊκή ευηµερία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελος Κο-
λοκοτρώνης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την αίσθηση ότι η Κυβέρ-

νηση έχασε χθες µια µοναδική ευκαιρία να αποδεχθεί όσα µε
ενάργεια ανέπτυξε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ.
Άδωνις Γεωργιάδης σχετικά µε τα ζητήµατα της κινητροδότη-
σης, ζητήµατα τα οποία αν εφαρµοστούν –κι εµείς πιστεύουµε
ότι κάποια στιγµή η ελληνική πολιτεία θα το αντιληφθεί πολύ
καλά και θα τα εφαρµόσει– θα δώσουν ζωή στην αγροτική ανά-
πτυξη της χώρας. Τώρα εσείς γιατί δεν το αποδέχεστε;

Φοβάµαι να πω ότι οι κοµµατικές αγκυλώσεις από τις οποίες
περιβάλλεστε είναι τέτοιες, ώστε δεν σας επιτρέπουν να έχετε
ούτε έµπνευση ούτε και προοπτική σε όσα σχεδιάζετε. Το Μη-
τρώο Αγροτών ως όρο το αποδέχονται όλοι. Μόνο που εσείς, η
Κυβέρνηση, αντί για µητρώο το κάνατε “Μυρτώο Πέλαγος”.

Επειδή νοµίζω ότι έχουν εξαντληθεί τα ζητήµατα, αφού έχουν
αναλυθεί από άλλους συναδέλφους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κατά πολύ καλύτερο τρόπο, θα αναφερθώ σε ορι-
σµένα σηµεία µόνο και µε την αίσθηση ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν
ακούει. Παρ’ όλα αυτά εµείς µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα
θα καταθέσουµε και τις απόψεις µας σ’ αυτό το επίπεδο, µήπως
και κάποια έκλαµψη στην κυβερνητική πλευρά αντιληφθεί ότι θα
πρέπει να αλλάξει ρότα εάν θέλει να δώσει ζωή στην αγροτική
ανάπτυξη της χώρας.

Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 1 δεν έχουµε κάποιες ιδιαίτερες
παρατηρήσεις, διότι είναι τόσο γενικού περιεχοµένου και ανα-
φέρεται στη βασική κυβερνητική στόχευση και στο σκοπό του
Μητρώου Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων. Αναφέρεται
σε αυτονόητα πράγµατα και µάλιστα σε θεωρητικό επίπεδο.

Στο άρθρο 2, εµείς εκφράσαµε µε τον πιο κατηγορηµατικό
τρόπο τη διαφωνία µας. Θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρξει µια κλι-
µάκωση και µια κατηγοριοποίηση αυτού που λέµε: «επαγγελµα-
τίας αγρότης». Συγκεκριµένα κάναµε λόγο για τον απασχολού-
µενο κατ’ αποκλειστικότητα αγρότη, για τον αγρότη κύριας απα-
σχόλησης και τον αγρότη µερικής απασχόλησης. Αυτοί οι ορι-
σµοί από πίσω τους θα έχουν µία πρόβλεψη ευεργετηµάτων, µια
κινητροποίηση, όπως είπε ο κ. Γεωργιάδης σωστά χθες, που δεν
βλέπουµε να υπάρχουν, ούτε τα δέχεστε, όπως άλλωστε στην
παρέµβασή της ανέφερε η κυρία Υπουργός, µπερδεύοντας όλα
αυτά που είπαµε µε τις επιδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Άλλο το ένα άλλο το άλλο.

Βεβαίως, ακούσατε και τον κ. Λιόλιο της ΟΚΕ, που είπε ότι
αυτή θα ήταν η άριστη λύση. Ρωτάµε, γιατί δεν µπορεί να γίνει η
κατηγοριοποίηση αυτή που θα επιλύσει τα σηµαντικότερα προ-
βλήµατα της αγροτικής τάξης στη χώρα µας; Απάντηση ουσια-
στικά δεν έχουµε πάρει, γιατί δεν έχετε τι να απαντήσετε.
Βρεθήκατε προφανώς ανέτοιµοι. Αντί σαν έτοιµοι από καιρό,
όπως λέει ο ποιητής, εσείς βρεθήκατε ανέτοιµοι από καιρό.

Όσον αφορά την παράγραφο αβ’ που αναφέρεται στο κριτή-
ριο κατά 30% του συνολικού ετήσιου χρόνου εργασίας, εµείς θε-
ωρούµε ότι πρέπει να διαγραφεί. Στην παράγραφο ββ’ αναφέρε-
ται το εξής: «Προµηθεύεται ως ιδιοκτήτης επαγγελµατικού αλι-
ευτικού σκάφους» και θα έπρεπε να προστεθεί «ή σπογγαλιευτι-
κού». Επίσης λέει ότι: «Προµηθεύεται καύσιµα θαλάσσης για την
κίνηση του σκάφους του κάθε τρία χρόνια». Εδώ προφανώς πρό-
κειται περί αβλεψίας. Θα πρέπει να γίνει µία φορά κάθε τρεις
µήνες.
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Σε σχέση τώρα µε τον ορισµό της αγροτικής εκµετάλλευσης,
θέλω να πω ότι ο ορισµός αυτός -εκτός από το άρθρο 8 που κά-
ποιος συνάδελφος είπε ότι είναι η καρδιά του νοµοσχεδίου σας-
για µας είναι µια δεύτερη καρδιά. Τον ορισµό της αγροτικής εκ-
µετάλλευσης εµείς τον βρίσκουµε προβληµατικό.

Λέτε ότι στις δραστηριότητες της αγροτικής εκµετάλλευσης
περιλαµβάνεται, εκτός από την παραγωγή των προϊόντων, η απο-
θήκευση, η τυποποίηση, η συσκευασία και η εν γένει τοποθέτηση
µέχρι και του σταδίου της χονδρικής και λιανικής πώλησης.

Εδώ υπάρχει µια αοριστολογία αποκλειστικά των προϊόντων
που παράγει ήδη η αγροτική εκµετάλλευση, καθώς και η πρώτη
χωρική µεταποίηση. Επίσης λείπει παντελώς η έννοια της µετα-
ποίησης. Αυτό είναι θεµελιώδες. Το ζητούµενο είναι εάν θα
έχουµε µία καθετοποίηση της αγροτικής δραστηριότητας και πα-
ραγωγής στην ίδια την αγροτική εκµετάλλευση.

Επίσης, λέτε ότι τα αγροτικά προϊόντα είναι τα προϊόντα της
υδατοκαλλιέργειας, της δασοπονίας, της θυραµατοπονίας και
των κάθε είδους εκτροφών. Σας ερωτώ: Τα γουνοφόρα ζώα της
Καστοριάς περιλαµβάνονται στα αγροτικά προϊόντα; Θα πρέπει
να δώσετε µια απάντηση, την οποία περιµένουν οι πολίτες της
Καστοριάς και της ευρύτερης περιοχής.

Στο άρθρο 3, που αφορά τη διαδικασία εγγραφής, πρέπει να
υπάρξει κατά την άποψή µας µία παράγραφος που να λέει ότι
εφόσον είναι ένα αναπτυξιακό εργαλείο το µητρώο, ο καθένας
που εγγράφεται δεν θα καταβάλει ούτε ένα ευρώ. ∆εν θα υπάρ-
χει καµµιά επιβάρυνση των εγγραφοµένων στο µητρώο και αυτό
πρέπει να το αναγράψετε µε σαφή τρόπο.

Επίσης, από τον συνάδελφο κ. Μπεκίρη στην επιτροπή ετέθη
το εύλογο ερώτηµα εάν θα έχει κυρώσεις αυτός που επιθυµεί να
µην εγγραφεί. Πρέπει να υπάρξουν καθορισµένα ευεργετήµατα
επί των οποίων θα υπάρξουν κυρώσεις εάν κάποιος δεν εγγρα-
φεί. Άρα, εφόσον δεν υπάρχουν οριοθετηµένα και καθορισµένα
ευεργετήµατα, αναρωτιέται ο καθένας για ποιες κυρώσεις κά-
νουµε λόγο.

Στο άρθρο 4 αυτό που θα πω ισχύει και για το άρθρο 6. Στην
παράγραφο 1 του άρθρου 4 αναφέρεται: «Με απόφαση του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η Υπηρεσία του
Υπουργείου» και στο άρθρο 6 αναφέρεται: «Με απόφαση του
Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, διαχείριση και
εποπτεία µητρώου. Το ζήτηµα της ενηµέρωσης και της επικαι-
ροποίησης του Μητρώου πρέπει να ρυθµίζεται από τις διατάξεις
του σχεδίου νόµου». Αυτό είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα και
εσείς το αφήνετε σε µία µελλοντική υπουργική απόφαση.

Το άρθρο 8 αναφέρθηκε ότι είναι η καρδιά του νοµοσχεδίου.
Η εξουσιοδοτική όµως διάταξη καταδεικνύει µε τον πλέον σαφή
τρόπο ότι είναι άκαρδο νοµοσχέδιο.

Κύριε Υπουργέ, µας φέρνετε ένα νοµοσχέδιο και ζητάτε µία
εξουσιοδοτική διάταξη που είναι όλο το νοµοσχέδιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν έχετε τριάντα δευτερόλεπτα ανοχής, κύριε Πρόεδρε, τε-
λειώνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίστε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Θα πρέπει να υπάρξει µία σχε-

τική προεργασία και να µιλήσουµε για το αγροτικό εισόδηµα και
για άλλα σοβαρά ζητήµατα.

Υπάρχουν και άλλα οξυµένα προβλήµατα, τα οποία επιζητούν
λύση. Ένα από τα πλέον σοβαρά είναι το ζήτηµα των τιµών και πι-
στεύω ότι θα έπρεπε να γίνει πολύ ευρύτερη συζήτηση για τα θέ-
µατα αυτά που αφορούν την καρδιά της ανάπτυξης της χώρας,
τους αγρότες, την αγροτική πολιτική.

Τέλος, να σας πω ότι καταψηφίζουµε όλα τα άρθρα του νοµο-
σχεδίου για τους λόγους που έχουν ήδη αναλυθεί από τους συ-
ναδέλφους που µίλησαν πριν από εµένα και για όσα πρόλαβα να
καταθέσω από αυτό το Βήµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η Βουλευτής Επικρατείας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία, µε επιστολή προς τον Πρόεδρο της
Βουλής, ζητά άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.

Το Τµήµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το Τµήµα

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ηρώ ∆ιώτη.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας θα ήθελα να επαναλάβω µια βασική µας ένσταση,

επί της φιλοσοφίας του νοµοσχεδίου θα έλεγα, που είναι ο ισο-
πεδωτικός τρόπος που αντιµετωπίζεται το µητρώο, καθαρά τε-
χνοκρατικός και γραφειοκρατικός και απογυµνωµένος από την
ίδια την πραγµατικότητα του αγροτικού µας χώρου, όπως ισο-
πεδωτικά είναι και τα κριτήρια µε τα οποία θεσµοθετείται η
ένταξη στο Μητρώο Αγροτών και των Αγροτικών Εκµεταλλεύ-
σεων.

Η πραγµατικότητα του αγροτικού χώρου είναι πολυσύνθετη –
το είπαµε και στην χθεσινή κουβέντα- µε µεγάλες διαφορές και
ανισότητες. Η χώρα µας έχει κυρίως ένα µικρό και πολυκερµατι-
σµένο κλήρο και έχει λίγους που έχουν συγκεντρώσει τεράστιες
εκτάσεις γεωργικής γης.

Μόνο µε σοβαρή µελέτη και σοβαρή αξιολόγηση όλων των δε-
δοµένων µπορεί να οριστεί µε δίκαιο τρόπο ποιος είναι ο αγρό-
της σε κάθε µια περίπτωση στις διάφορες και τόσο διαφορετικές
περιοχές της χώρας και κυρίως αυτός ο ορισµός να αποσκοπεί
όχι στον αποκλεισµό και την αποµάκρυνση από την αγροτική
δραστηριότητα, αλλά σε στοχευµένες πολιτικές ενίσχυσης της
αγροτικής παραγωγής και παραµονής του πληθυσµού στην ύπαι-
θρο.

Προχωρώ στα άρθρα και σ’ αυτά που θεωρούµε σηµαντικό-
τερα.

Άρθρο 1: Είµαστε υπέρ της αποτύπωσης και της µόνιµης πα-
ρακολούθησης της αγροτικής δραστηριότητας στη χώρα µας. Η
δηµιουργία µιας αξιόπιστης βάσης δεδοµένων έπρεπε να είχε
γίνει από χρόνια και δεν έχει γίνει µε ευθύνη όλων των προη-
γούµενων κυβερνήσεων, που άφησαν τα πάντα στο σκοτάδι, για
να µπορούν ανενόχλητοι να διαιωνίζουν τις πελατειακές τους
σχέσεις στην ύπαιθρο.

Άρθρο 2: Όπως είπαµε και στην τοποθέτησή µας επί της
αρχής χθες, πάρα πολύ σοβαρά ζητήµατα, που θα έκριναν και
τη στάση µας, παραπέµπονται στο µέλλον µε υπουργικές απο-
φάσεις. Ο προσδιορισµός του αγρότη και της δραστηριότητάς
του είναι ο ακρογωνιαίος λίθος οποιουδήποτε νοµοθετήµατος
επιχειρήσει να ορίσει τον επαγγελµατία αγρότη. Στον ορισµό,
λοιπόν, κατ’ αρχάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν
κενά. Για παράδειγµα, η µελισσοκοµία δεν αναφέρεται. Επι-
πλέον, δεν υπάρχει η παραµικρή τεκµηρίωση και η επιχειρηµα-
τολογία για τα κριτήρια µε τα οποία µειώνεται στο 30% του
συνολικού χρόνου απασχόλησης και στο 35% του συνολικού ει-
σοδήµατος η προϋπόθεση χαρακτηρισµού του επαγγελµατία
αγρότη. Ρωτάµε, λοιπόν -και ρωτήσαµε και χθες και δεν πήραµε
απάντηση- πώς θα ελέγχονται και θα αντιµετωπίζονται, για πα-
ράδειγµα οι, για διάφορους λόγους, ετήσιες αλλαγές που θα
ανατρέπουν το ισοζύγιο της απασχόλησης και του εισοδήµατος
σε βάρος του αγροτικού.

Επιπλέον, δεν ορίζεται πουθενά τι επιπτώσεις θα έχουν όσοι
δεν χαρακτηριστούν επαγγελµατίες αγρότες. Στην αιτιολογική
έκθεση –το είπαµε και χθες- αφήνεται στον αέρα µια αίσθηση ότι
γίνεται προσπάθεια να προετοιµαστεί το έδαφος για τη νέα κα-
τανοµή των κοινοτικών ενισχύσεων µετά το 2013. ∆εν διευκρινί-
ζεται εάν θα υπάρξει ή όχι αποκλεισµός από τις κοινοτικές
ενισχύσεις όσων δεν πληρούν αυτά τα κριτήρια.

Στο ίδιο άρθρο περιέχεται και η απαράδεκτη διατύπωση ότι
φυσικά πρόσωπα απασχολούµενα στη διαχείριση ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας ή στη λειτουργία αγροτοτουριστικών µονάδων,
που δεν είναι ασφαλισµένα στον ΟΓΑ, µπορούν να εγγραφούν
στο µητρώο. Κατά τη γνώµη µας, πρέπει να είναι σαφές στο νόµο
ότι αυτές οι δύο δραστηριότητες είναι συµπληρωµατικές της
αγροτικής δραστηριότητας, ανεξάρτητα µε το εισόδηµα από την
καθεµία. ∆εν µπορεί όµως να είσαι αποκλειστικά κάτοχος τουρι-
στικής µονάδας ή ανανεώσιµων πηγών ενέργειας και να είσαι στο
µητρώο και να παίρνεις επιδοτήσεις ως αγρότης.

Εδώ φυσικά υπάρχει και το γνωστό πρόβληµα ότι ανθρώπους
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που είναι αγρότες, λόγω του ότι το εισόδηµά τους από µία αγρο-
τοτουριστική µονάδα, για παράδειγµα, ξεπερνούσε το καθαρά
αγροτικό, τους πήγατε στο ΤΕΒΕ. Πρέπει, κύριε Υφυπουργέ,
αυτά τα ζητήµατα να τα λύσετε και πρέπει όλοι όσοι ασχολούνται
µε αυτές τις δραστηριότητες παράλληλα µε τη φυτική ή τη ζωική
παραγωγή ή την αλιεία, να είναι στον ΟΓΑ.

Άρθρο 3: Εδώ περιγράφονται τα σχετικά µε τη διαδικασία εγ-
γραφής, που είναι το λιγότερο εάν δεν λυθούν όλα τα προηγού-
µενα.

Άρθρο 4: Κατά τη γνώµη µας, η τήρηση του µητρώου πρέπει
να είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου. ∆εν µπορεί µε απόφαση
του εκάστοτε Υπουργού να ανατίθεται σε άλλον φορέα. ∆ιαφω-
νούµε κάθετα µ’ αυτό και σας παρακαλώ να µας πείτε και κάποιο
παράδειγµα όταν αναφέρεστε σε άλλους φορείς. Παροµοίως και
για το άρθρο 6.

Άρθρο 7: Τα µητρώα επιµέρους κλάδων και καλλιεργειών, για
τα οποία δεν επιβάλλεται κάτι διαφορετικό από την ευρωπαϊκή
νοµοθεσία, υποχρεωτικά πρέπει να εντάσσονται στο µητρώο και
όχι: «µπορούν να εντάσσονται, µε υπουργική απόφαση», όπως
λέει το συγκεκριµένο άρθρο στο νοµοσχέδιο. Αλλιώς θα συνεχι-
στεί η απίστευτη κατάσταση και η απίστευτη κατασπατάληση
χρήµατος που έχουµε δει και µε άλλα µητρώα, όπως το Ελαιο-
κοµικό και το Αµπελοκοµικό, για παράδειγµα, και καµµία διαδι-
κασία δεν θα εξορθολογιστεί.

Άρθρο 8: Να πω εισαγωγικά µια θλιβερή διαπίστωση. Όταν
είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, να διαλύ-
σετε ό,τι κοινωνικό ή προστατευτικό ή αλληλέγγυο σύστηµα
υπάρχει σ’ αυτή τη χώρα, πέραν της προφανούς προθυµίας σας,
το κάνετε και µάλιστα ιδιαιτέρως επιτυχηµένα, προβλέποντας τα
πάντα. Κανείς δεν ξεφεύγει. Όταν είναι να δηµιουργήσετε κάτι,
να φτιάξετε κάτι καινούργιο, απλά δεν µπορείτε και όλα παρα-
πέµπονται σε υπουργικές αποφάσεις.

Το ίδιο και µε το Υπουργείο σας, κυρία Μπατζελή. Τον ΕΛΓΑ –
σήµερα θα συνεχιστεί η συζήτηση στην επιτροπή- τον ξεθεµε-
λιώσατε µια χαρά, µε κάθε λεπτοµέρεια! Για το µητρώο, όµως,
όπως λέει το άρθρο 8 και όπως φέρατε και στη νοµοτεχνική βελ-
τίωση, θα αποφασίσετε µόνη σας στο µέλλον ποιο θα είναι το πε-
ριεχόµενό του και πώς θα προσδιορίζεται η απασχόληση και το
εισόδηµα, δηλαδή τα πιο σοβαρά ζητήµατα. Να ψηφίσουµε εµείς
έναν κενό περιεχοµένου νόµο και µετά να αποφασίσει η Υπουρ-
γός το περιεχόµενό του! Το έχουµε ξαναδεί και στο νοµοσχέδιο
για τα δάση. Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε, αλλά τον ορισµό τού τι
είναι δάσος θα µας το πει κάποτε η Υπουργός Περιβάλλοντος µε
υπουργική απόφαση. Νοµίζω ότι εδώ το λιγότερο είναι ότι λείπει
η σοβαρότητα.

Για το άρθρο 10: ∆ιαφωνούσαµε, κυρία Υπουργέ, µε τη διατή-
ρηση της παραγράφου 12 του άρθρου 1 του ν. 2332/1995 για
τον ειδικό λογαριασµό υπέρ του Κεντρικού Ταµείου Γεωργίας,
Κτηνοτροφίας και ∆ασών, αφού προέβλεπε ένα νέο χαράτσωµα
των αγροτών αλλά, όπως είδαµε χθες στη νοµοτεχνική βελτίωση,
το καταργείτε και αυτό είναι ορθό.

Μία ερώτηση θα ήθελα να κάνω -για να κλείσω- όσον αφορά
την προσθήκη για τη σταφίδα Κορίνθου. Πράγµατι οι διατάξεις
του ν. 553/1977 είναι ξεπερασµένες, αφού υπάρχει νοµοθεσία
περί ΠΟΠ. Εδώ, όµως, θέλω να σας επιστήσω την προσοχή ότι
µε την κατάργηση του άρθρου 4 του συγκεκριµένου νοµοσχε-
δίου καταργείται ο ποιοτικός έλεγχος των εξαγωγών και σ’ αυτό
ζητάµε µία διευκρίνιση από το Υπουργείο πριν ψηφιστούν τα
άρθρα.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να υπενθυµίσω ότι
η υπουργική απόφαση, την οποία δεσµεύτηκε η Υπουργός να
φέρει πριν την Ολοµέλεια, ώστε να διευκρινιστούν σηµαντικά ζη-
τήµατα, δεν ήρθε ποτέ.

Τούτων δοθέντων, καταψηφίζουµε όλα τα άρθρα εκτός του
άρθρου 1.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανασία Μερεντίτη. Για να δούµε τι λένε
τα Τρίκαλα, που είναι αγροτική περιοχή, για το µητρώο!

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τα Τρίκαλα τι να πούνε, µε κυρίαρχο το βαµβάκι, την καλλιέρ-

γεια και το σκουλήκι;
Αγαπητές κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι από εµάς προ-

ερχόµαστε από αγροτικές περιοχές γνωρίζουµε καλύτερα από
τους άλλους συναδέλφους τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουν οι
Έλληνες αγρότες, γιατί υπήρχε, υπάρχει -και µ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο προσπαθούµε να την καταργήσουµε- έλλειψη ενός ολο-
κληρωµένου και ενηµερωµένου Αγροτικού Μητρώου. Γι’ αυτό,
λοιπόν, είναι θετική, και πρέπει έτσι όλοι να χαιρετίσουµε την
προσπάθεια που κάνει το Υπουργείο µ’ αυτό το νοµοσχέδιο ώστε
να δηµιουργηθεί µία εύτακτη κατάσταση, δηλαδή ένα νοικοκύ-
ρεµα.

Όµως, µε αφορµή αυτό το νοµοσχέδιο, θα ήθελα να αδράξω
την ευκαιρία για να τοποθετηθώ και να αναφερθώ λίγο στις δυ-
σκολίες γενικώς που αντιµετωπίζει η αγροτιά, ιδιαίτερα τα τε-
λευταία χρόνια. Γνωρίζουµε όλοι ότι το αγροτικό εισόδηµα
συρρικνώνεται. Γνωρίζουµε ότι ο αγροτικός πληθυσµός φθίνει.
Γνωρίζουµε ότι οι νέοι µας, στριµωγµένοι από τις δυσκολίες που
αντιµετωπίζουν και από την έλλειψη προστασίας της Πολιτείας
που αισθάνονται, φεύγουν, εγκαταλείπουν τα χωριά τους και έρ-
χονται στα αστικά κέντρα, µε όποιες αρνητικές επιπτώσεις συ-
νεπάγεται αυτό, που τις ξέρουµε. Με αυτήν την έννοια συµφω-
νούµε και µε το ΚΚΕ. Ας έρθουµε, όµως, εδώ να δούµε πώς θα
αλλάξουµε αυτή την κατάσταση.

Ξέρουµε όλοι ότι το ισοζύγιο των αγροτικών προϊόντων εµφα-
νίζει έλλειµµα που υπερβαίνει τα 4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Η κα-
τάσταση, λοιπόν, είναι πάρα πολύ δύσκολη. Γνωρίζουµε όµως
-και αυτό δεν πρέπει να το αµφισβητήσει κανείς- ότι υπάρχει διά-
θεση από το Υπουργείο πρώτα και κύρια να αντιµετωπίσουµε το
µεγάλο πρόβληµα που λέγεται οικονοµία της χώρας. Μέσα σ’
αυτό, λοιπόν, ας βάλουµε και τη µέριµνά µας, αγαπητή κυρία
Υπουργέ, και για τους αγρότες, τους οποίους δεν πρέπει να ξε-
χνάµε: Να παλέψουµε πιο εντατικά, να τους εξοπλίσουµε µε ό,τι
είναι αναγκαίο, για να συνεχίσουν να δουλεύουν τη γη τους. Και
για µένα αυτά είναι: Εκπαίδευση, συστηµατική παροχή συµβου-
λών και καινοτοµία. Αυτοί είναι οι τρεις άξονες που θα δώσουν
πνοή στη γεωργία και στην κτηνοτροφία, θα απελευθερώσουν
τον αγρότη από την εξάρτηση των επιδοτήσεων και θα τον κα-
ταστήσουν αυτόνοµο επιχειρηµατία. Αυτό πρέπει να είναι σή-
µερα.

Υπάρχει και µία δέσµευση του Πρωθυπουργού –απλά εγώ την
αναφέρω, όλοι τη θυµόµαστε και όλες οι πτέρυγες της Βουλής-
για επαγγελµατίες αγρότες µε πιστοποιητικό κατάρτισης από ει-
δικές σχολές, που σήµερα δεν υπάρχουν στην Ελλάδα. Νοµίζω
ότι και αυτό, κυρία Υπουργέ, πρέπει να αποτελέσει προτεραιό-
τητά µας.

Υπ’ αυτό, λοιπόν, το πρίσµα και το Μητρώο Αγροτών είναι µία
αναπόδραστη προϋπόθεση για να υπάρξει επιτέλους µία ολο-
κληρωµένη, σχεδιασµένη εθνική αγροτική πολιτική.

Θέλω να επισηµάνω και κάτι ακόµα. Κατά τη γνώµη µου, µία
από τις σηµαντικότερες µέριµνες αυτού του νόµου, πλην του µη-
τρώου και της βάσης δεδοµένων, είναι ο ορισµός τού τι θεωρεί-
ται κατ’ επάγγελµα αγρότης. Εµείς είµαστε αποφασισµένοι να
στήσουµε γερά στα πόδια του τον αγροτικό τοµέα της χώρας,
που έχει µία ιδιαιτέρως κρίσιµη συµβολή στην ελληνική οικονο-
µία. Γιατί όταν µιλάµε για αγρότες και κτηνοτρόφους µιλάµε για
ανθρώπους που διαχειρίζονται περίπου το 90% της επιφάνειας
της χώρας µας, για ανθρώπους που διαχειρίζονται περίπου το
85% των υδάτων, για τους ανθρώπους που είναι υπεύθυνοι για
ό,τι έρχεται στο τραπέζι µας, για τη διατροφή µας.

Άρα, η µέριµνα, η φροντίδα και η προσοχή που πρέπει να δεί-
χνουµε σε αυτόν τον τοµέα όφειλε και οφείλει να είναι τεράστια.

Ας έλθουµε πάλι στο µητρώο. Ελπίζω να έχει διασφαλιστεί η
λειτουργικότητά του. Το λέω αυτό γιατί στο δικό µου νοµό απ’
όσο ξέρω –φαντάζοµαι και στις άλλες αγροτικές περιφέρειες- η
αγωνία των αγροτών και το κύριο αίτιο για τις όποιες κινητοποι-
ήσεις τους τα τελευταία χρόνια ήταν γιατί καθυστερούν οι επι-
δοτήσεις, γιατί κάποιοι ενώ δικαιούνται δεν παίρνουν επιδοτήσεις
–και κάποιοι που δεν δικαιούνται, παίρνουν- και γιατί δεν παίρ-
νουν επιστροφή πετρελαίου.

Κύριε Υφυπουργέ, µε την ευκαιρία –σας παρακαλώ πάρα
πολύ- να σας πω ότι έχει καθυστερήσει πάρα πολύ η επιστροφή

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 26 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2010 (ΠΡΩΙ) 723



και αυτό έχει δυσκολέψει πολύ τα αγροτικά νοικοκυριά όλων των
περιοχών –και του νοµού σας, αλλά εγώ πρέπει να µιλήσω για τα
Τρίκαλα.

Όλα αυτά, λοιπόν, συνέβησαν γιατί δεν λειτουργούσε το Μη-
τρώο Αγροτών και γι’ αυτό η πρωτοβουλία αυτή είναι πάρα πολύ
σηµαντική, γιατί επιτέλους θα υπάρχει µια αντικειµενική τεκµη-
ρίωση που θα επιλύει τις κάθε λογής γραφειοκρατικές αγκυλώ-
σεις που οδηγούσαν σε καθυστερήσεις χωρίς εξήγηση.

Άκουσα εδώ τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι υπάρ-
χει Μητρώο Αγροτών. ∆εν θέλω να σχολιάσω αν υπάρχει στα
χαρτιά. Η ουσία είναι µία, ότι δεν υπάρχει. ∆ιότι ξέρουµε ότι ένας
σηµαντικός αριθµός αγροτών πέρυσι δεν πήρε επιστροφή φόρου
από πετρέλαιο γιατί τα στοιχεία του ΟΠΕΚΕΠΕ δεν συνέπιπταν
µε αυτά του Υπουργείου Οικονοµικών, γιατί η µία υπηρεσία τους
είχε κατά κύριο επάγγελµα αγρότες και η άλλη όχι.

∆ηλαδή, η επιπολαιότητα που διέκρινε την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας σε όλους σχεδόν τους τοµείς και εποµένως
η αναγκαιότητα για να υπάρξει ένα λειτουργικό και ολοκληρω-
µένο µητρώο είναι δεδοµένη. Γιατί δεν την αναγνωρίζουµε να
συµβάλλουµε όλοι µαζί και, αν υπάρχουν λάθη, να τα διορθώ-
σουµε, αγαπητέ συνάδελφε του Κοµµουνιστικού Κόµµατος;

Ως προς τα κριτήρια, λοιπόν, θα µπορούσε να γίνει µια συζή-
τηση, αν και υποθέτω ότι το Υπουργείο θα τα έχει σκεφτεί και θα
έχει εξετάσει όλες τις προδιαγραφές που ισχύουν στις άλλες
χώρες. Πρέπει να µπουν κριτήρια που να λειτουργούν σωρευ-
τικά, δηλαδή γι’ αυτούς που παράγουν –το προφανές- και γι’ αυ-
τούς που είναι ασφαλισµένοι στον ΟΓΑ –το προφανέστατο- και
βέβαια να δούµε και κάποια άλλα που θα τα πω παρακάτω.

Είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι το σχέδιο αυτό είναι απότοκος
µιας σειράς διαβουλεύσεων µε όλους τους εµπλεκόµενους φο-
ρείς και συνιστά το συγκερασµό των πλείστων όσων απόψεων
που εκφράστηκαν από αυτούς τους φορείς. Επίσης, αποτελούσε
ένα πάγιο αίτηµα του αγροτικού κόσµου, στο οποίο οφείλουµε να
ανταποκριθούµε και τέλος ήταν και µία προγραµµατική δέ-
σµευση του κόµµατός µας.

Εποµένως, η επιλογή των κριτηρίων που έχουµε σήµερα µε το
νοµοσχέδιο στα χέρια µας έχει γίνει στη βάση αντικειµενικών δε-
δοµένων και κριτηρίων και κοινά αποφασισµένων, µε σκοπό το
εργαλείο που λέγεται Μητρώο Αγροτών να αποτελέσει έναν
ακόµη παράγοντα στήριξης της προσπάθειας αλλαγής του νέου
παραγωγικού προτύπου της ελληνικής γεωργίας, κτηνοτροφίας
και αλιείας.

Θέτουµε, λοιπόν, αυτά τα τέσσερα κριτήρια: τη γη, τον ΟΓΑ,
την απασχόληση και την ασφάλιση. Εγώ όµως εµµένω και στο
ζήτηµα της κατάρτισης, κύριε Υφυπουργέ και σε αυτό θα ήθελα
να το εξετάσετε έστω και τώρα και να το προσθέσουµε, ώστε να
το αντιµετωπίσουµε.

Με τον τρόπο αυτό θα αντιµετωπίσουµε επιτέλους ριζικά πάρα
πολλά σηµαντικά προβλήµατα που έχουν να κάνουν µε τις επι-
δοτήσεις, για να πάψουν οι αδικίες, να µην λαµβάνουν επιδοτή-
σεις «αγρότες-µαϊµού» και να µην αποκλείονται άλλοι, οι οποίοι
λόγω της γραφειοκρατίας και µόνο, χάνουν τα χρήµατα που δι-
καιούνται. ∆ιότι αν ευσταθούν οι πληροφορίες που έχω, µόνο το
2009 το 33% των δικαιούχων των επιδοτήσεων, ήταν κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες. Οι άλλοι ήταν άλλα πράγµατα.

Γι’ αυτό, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να µην
διατυµπανίζετε ότι υπήρχε µητρώο, γιατί τα ίδια τα στοιχεία απο-
δεικνύουν ότι δεν υπήρχε.

Θέλω, κλείνοντας, να επισηµάνω για µια ακόµα φορά προς την
ηγεσία του Υπουργείου Γεωργίας την ανάγκη να κάνουµε άλµατα
που θα διασφαλίσουν το µέλλον του αγροτικού κόσµου, να ενι-
σχύσουµε τον επαγγελµατία αγρότη, για να απεγκλωβιστεί από
την επιδότηση, να τον καταρτίσουµε, ώστε να µπορεί να παράγει
ποιοτικά, ανταγωνιστικά προϊόντα, για να κρατήσουµε τους
νέους στα χωριά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να αναφερθώ σε αυτή τη µά-

στιγα για την περιοχή της Θεσσαλίας και τους βαµβακοπαρα-
γωγούς που είναι το σκουλήκι. Οι ευθύνες είναι γνωστές,

Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση κ.λπ. Αν οι βαµβακοπαραγωγοί µας, οι
οποίοι αυτή την ώρα είναι σε απόγνωση –και δεν ξέρω τι επι-
πτώσεις θα έχει και για την εθνική οικονοµία γιατί όταν δεν µπαί-
νει η µηχανή στο χωράφι να µαζέψει βαµβάκι, όταν δεν γεµίζουν
τα εκκοκκιστήρια, δεν δουλεύουν οι εργάτες, θα υπάρξουν πολ-
λαπλές ζηµιές- είχαν έγκαιρα ενηµερωθεί –γιατί απ’ όσο ξέρω θα
έπρεπε να περιµένουν το σκουλήκι λόγω των καιρικών συνθη-
κών- αν είχαν βγει έγκαιρα οι γεωπόνοι να τους ενηµερώσουν,
να πάρουν το φαναράκι που κάνει 100 ευρώ, να ραντίσουν εγκαί-
ρως κ.λπ., θα το είχαµε αντιµετωπίσει.

Άρα, εκπαίδευση, ενηµέρωση, παροχή υπηρεσιών και καινο-
τοµία είναι το τρίπτυχο που για εµένα –για εµάς όλους- δίνει
λύση και δίνει µέλλον και προοπτική στον αγροτικό κόσµο της
χώρας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος Καντερές.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μπορεί να εκλέγοµαι στην Περιφέρεια Αττικής, αλλά κατάγο-

µαι και εγώ από αγροτική περιοχή.
Κυρία Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, διανύουµε µια περίοδο εξαιρετικά δύσκολη για ολόκληρη τη
χώρα. Ιδιαίτερα σηµαντικό πλήγµα έχουν επίσης υποστεί οι Έλ-
ληνες αγρότες που µετά τα σκληρά µέτρα των περασµένων
µηνών, βλέπουν πλέον δραµατικές µειώσεις στις οικονοµικές δυ-
νατότητές τους.

∆εδοµένης αυτής της πραγµατικότητας, η πρώτη παρατήρηση
που έχω να κάνω, κύριε Υφυπουργέ, είναι ότι ενώ χρειάστηκαν
εννιά ολόκληροι µήνες για να φέρετε το πρώτο σας νοµοσχέδιο,
δυστυχώς, αυτό αποδεικνύεται τελικά πολύ κατώτερο των περι-
στάσεων, καθώς δεν προσφέρει καµµία απολύτως λύση στα
πολλά προβλήµατα που ταλανίζουν τον ελληνικό αγροτικό
κόσµο.

Περιµέναµε εννιά ολόκληρους µήνες για το ένα και µοναδικό
σας νοµοσχέδιο. Φθάσαµε µάλιστα λίγες µέρες πριν τη ∆ιεθνή
Έκθεση και ενδεχοµένως λίγες µόνο ηµέρες από τον επικείµενο
ανασχηµατισµό της Κυβέρνησης, όπως άλλωστε το ανακοίνωσε
ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος και η αλήθεια είναι ότι τελικά γι’
αυτά που θέλετε να κάνετε δεν χρειαζόταν καν να καταθέσετε
νοµοσχέδιο.

Μία απλή υπουργική απόφαση θα ήταν αρκετή. Αυτό θα σας
είχε επιτρέψει τους υπόλοιπους µήνες να ασχοληθείτε µε άλλα
φλέγοντα ζητήµατα της αγροτιάς, προσφέροντας κάποιες λύ-
σεις. Τίποτα όµως δεν έγινε. Αντ’ αυτού, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ επέλεξε να ακυρώσει προγράµµατα υλοποίησης επεν-
δύσεων, όπως επίσης και προγράµµατα ανάπτυξης υποδοµών
για τον αγροτικό κόσµο.

Κυρίες και κύριοι, πρέπει να παρατηρήσουµε ότι µε τις επιλο-
γές του το ΠΑΣΟΚ απαξιώνει πλήρως τον επαγγελµατία αγρότη,
καθώς εξαφανίζονται εντελώς τα στοιχειώδη κριτήρια χαρακτη-
ρισµού ενός κατά κύριο επάγγελµα αγρότη. Εξοµοιώνετε τους
πραγµατικούς αγρότες µε τους περιστασιακά απασχολούµενους
στη γεωργία.

Όσον αφορά τους νέους αγρότες, εκεί βάζετε ταφόπλακα,
καθώς τους στερείτε κάθε προοπτική για ένα βιώσιµο µέλλον,
αφού συρρικνώνονται στο µισό τα κονδύλια ενίσχυσής τους.
Αυτό δεν το λέµε µόνο εµείς. Αυτό σας το λέει επίσης η ανεξάρ-
τητη Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή, η ΟΚΕ, η οποία επιση-
µαίνει πως πρέπει να επιφέρετε σηµαντικές αλλαγές στο
νοµοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι, το Μητρώο Αγροτών που ξεκίνησε µε λαν-
θασµένο τρόπο πριν από τριάντα χρόνια, ολοκληρώθηκε επί κυ-
βερνήσεως Καραµανλή. Υπάρχει. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
λοιπόν, µπορούσε κάλλιστα να πάρει τη βάση των δεδοµένων και
να προχωρήσει στην επικαιροποίησή του. Είναι υπόθεση µιας
απλής υπουργικής απόφασης.

Τελικά, επιλέξατε να ακολουθήσετε µια διαφορετική οδό. Το
ερώτηµα παραµένει: Χρειαζόµαστε έναν ακόµη νόµο, όταν προ-
ϋπάρχει η πρώτη ύλη και οι υπηρεσίες του δηµοσίου µπορούσαν
απλά να προβούν σε επεξεργασία των στοιχείων; Μπορείτε να
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αιτιολογήσετε αυτή σας την απόφαση;
Μια δεύτερη απάντηση που οφείλετε να δώσετε είναι στο εξής

ερώτηµα: Ποιος θα διενεργήσει τελικά τη διαδικασία εγγραφής
στο µητρώο;

Ένα άλλο σηµείο που οφείλουµε να επισηµάνουµε αφορά στο
νέο όριο εισοδήµατος των αγροτών. Με το νοµοσχέδιο το µειώ-
νετε στο 35% του συνολικού εισοδήµατός τους που πρέπει να
προέρχεται από αγροτική δραστηριότητα, έναντι του 50% συν
1% που ίσχυε µέχρι σήµερα.

Πρόκειται, κατ’ αρχάς, για ένα αυθαίρετο µέγεθος. Εξηγήστε
µας πώς καταλήξατε στο 35%. Επίσης, επισηµάνατε ότι µε το νέο
τρόπο υπολογισµού θα έχουµε περίπου επιπλέον δεκαπέντε χι-
λιάδες αγρότες. Μπορείτε να µας πείτε ποια είναι αυτά τα άτοµα
που θα επιδοτηθούν µε τη νέα διάταξη και τι επαγγέλλονται αυτή
τη στιγµή, σήµερα; Πιστεύετε ειλικρινά ότι αυτή η ρύθµιση θα
είναι τελικά προς όφελος του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη;

∆ική µας άποψη είναι ότι 35% ως ελάχιστο όριο αγροτικού ει-
σοδήµατος, προκειµένου να χαρακτηριστεί κάποιος κατά κύριο
επάγγελµα αγρότης, είναι πολύ χαµηλό και θολώνει ακόµα πε-
ρισσότερα τα νερά, εντάσσοντας αυθαίρετα χιλιάδες άλλους
επαγγελµατίες σε αυτόν τον κλάδο.

Επόµενο σηµείο αφορά τους ασφαλιστικούς φορείς. Εδώ έχει
δηµιουργηθεί ένα µεγάλο µπέρδεµα από την ασυνεννοησία των
Υπουργών της Κυβέρνησης µεταξύ σας. Οι ίδιοι µας λέτε ότι δι-
καίωµα εγγραφής ως κατά κύριο επάγγελµα αγρότες πέρα από
τα εισοδηµατικά και χρονικά κριτήρια έχουν και όσοι είναι εγγε-
γραµµένοι στον ΟΓΑ.

Το Υπουργείο Εργασίας µάς λέει, όµως, άλλα πράγµατα. Συ-
γκεκριµένα, ότι οι αγρότες που αντλούν το 50% του εισοδήµατός
τους από άλλες επαγγελµατικές δραστηριότητες είναι υποχρε-
ωµένοι να ασφαλιστούν στον ΟΑΕΕ. ∆ηλαδή, αγρότες µε εισο-
δήµατα άνω του 50% από άλλες πηγές φεύγουν από τον ΟΓΑ.

Τελικά, υπάρχει συνεννόηση και τι ακριβώς θα ισχύσει; Και
όταν µειώσετε το κριτήριο του εισοδήµατος, που λέγαµε πριν,
στο 35% τι θα ακολουθήσει; Σίγουρα, πάντως, θα έχουµε νέες
εγγραφές στον ΟΓΑ. Και κάπου εκεί θα δηµιουργηθούν θέµατα
διπλοεγγραφών. Αυτή είναι η προχειρότητα που σας επισηµαίνω.

Φτάνω στο θέµα των υπουργικών αποφάσεων. Εδώ, υπάρχει
το αποκορύφωµα προχειρότητας και πολιτικής σκοπιµότητας,
διότι δεν ορίζετε τους τρόπους προσδιορισµού και υπολογισµού
της ετήσιας απασχόλησης των εισοδηµάτων που µπαίνουν στον
υπολογισµό του αγροτικού εισοδήµατος, αλλά και όσων εισοδη-
µάτων δεν προσµετρώνται. Αυτά δείχνουν τουλάχιστον προχει-
ρότητα και δεν πείθουν κανέναν. Έτσι σχεδιάζετε την ανάπτυξη
της υπαίθρου και την ενδυνάµωση του αγροτικού κόσµου;

Κλείνοντας, θέλω να τονίσω ότι η πολιτική που ακολουθείτε
είναι τόσο πρόχειρη, που τελικά οδηγεί στη µείωση του αγροτι-
κού πληθυσµού της χώρας. Σε µία περίοδο τόσο κρίσιµη για την
οικονοµία, η έλλειψη ενεργειών στήριξης του αγροτικού εισοδή-
µατος από πλευράς της Κυβέρνησης είναι καταστροφική.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, στο πλαίσιο της διαβούλευσης, έκανε επα-
νειληµµένως προτάσεις βελτίωσης, τις οποίες τελικά αγνοήσατε.
Φέρατε στη Βουλή τελικά ένα νοµοσχέδιο που έµεινε ίδιο -παρά
τις πολλές αντιρρήσεις που διατυπώθηκαν- και που χαρακτηρί-
ζεται από τη γνωστή προχειρότητα, χωρίς τον απαραίτητο σχε-
διασµό και χωρίς την απαιτούµενη τεκµηρίωση.

Μια απλή ανάγνωση του σχεδίου νόµου καταδεικνύει σε όλους
τις ελλείψεις, τις ασάφειες και τα νοµικά κενά, τα οποία, βεβαίως,
αναλύθηκαν προηγουµένως και στην κατ’ άρθρον συζήτηση.

Εµείς, από την πλευρά µας, θέλοντας να υπερασπιστούµε τα
συµφέροντα του Έλληνα αγρότη, καταψηφίζουµε αυτές τις νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες του ΠΑΣΟΚ, που δεν προσφέρουν, άλ-
λωστε, λύση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πιερίας κ. Αθανάσιος Παπαγεωρ-
γίου.

Παλιά, τον αποκαλούσα «ο Παπαγεωργίου του Αγροτικού». Για
να δούµε τι θα µας πει τώρα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Και του οργανωτικού;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ήταν άλλος ο Παπα-

γεωργίου που ήταν για τα οργανωτικά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι το Μητρώο Αγροτών θα αποδειχθεί στο µέλλον ένα

από τα χρησιµότερα εργαλεία για την άσκηση αγροτικής πολιτι-
κής.

∆ιερωτώνται πάρα πολλοί τι είναι αυτό το µητρώο. Κατά τη
γνώµη µου, είναι µία απλή λίστα, µία απλή ατζέντα, όπου κατα-
γράφει τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες, καταγράφει τους
αγρότες, για να ξέρει η πολιτεία, για να ξέρει το κράτος µε ποι-
ους έχει να συνοµιλήσει, σε ποιους θα απευθυνθεί η πολιτική για
να γίνει πιο αποτελεσµατική.

Η εµπειρία του παρελθόντος, κυρίες και κύριοι, λέει ότι σε διά-
φορα άλλα κράτη, όπως στην Ολλανδία, δεν χρειάστηκε να φτιά-
ξουν µητρώα, διότι κατέφυγαν στους ασφαλιστικούς τους
οργανισµούς, στον αντίστοιχο ΟΓΑ. Και έτσι, λοιπόν, µέσα από
τον ΟΓΑ, ήξεραν και ξέρουν και σήµερα ποιοι είναι οι αγρότες.

∆υστυχώς, ο ΟΓΑ στη χώρα µας έγινε ένας οργανισµός, όπου
εισήλθαν για ασφαλιστική κάλυψη, βρήκαν στέγαση, πάρα πολ-
λοί πολίτες, πολίτες που ήρθαν από το εξωτερικό, από την Κων-
σταντινούπολη, από την Αλβανία, µπήκαν διάφοροι πολίτες που
δεν είχαν ασφαλιστική στέγη. Και έτσι, δεν µπορεί εν τοις πράγ-
µασι, όπως λένε οι δικηγόροι, να αποτελέσει ο ΟΓΑ έναν οργα-
νισµό που θα δίνει στοιχεία για το ποιοι είναι οι αγρότες.

Η αλήθεια είναι ότι φτιάχτηκε µητρώο πριν από δεκαπέντε χρό-
νια. ∆εν απεδείχθη τότε χρηστικό εργαλείο. Επιχειρήθηκε σε
πάρα πολλές των περιπτώσεων να γίνει χρήση αυτού του εργα-
λείου, αλλά δεν έγινε. Και το ερώτηµα είναι: Γιατί;

Η γνώµη µου είναι, κυρίες και κύριοι, διότι δεν µπορούσε να
γίνει σε συνθήκες οριζόντιας επιδότησης από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, όχι των παραγωγών, αλλά της παραγωγής. Όσες φορές
επιχειρήθηκε, για παράδειγµα, επί Υπουργίας κ. Τζουµάκα να
γίνει διαφορετική µεταχείριση στην επιδότηση του πετρελαίου,
προσέφυγαν κάποιοι στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ήρθη το µέτρο.
∆ιότι η Ευρωπαϊκή Ένωση µέχρι την τελευταία αναθεώρηση δεν
ήξερε αγρότες. Ήξερε παραγωγές, επιδοτούσε την παραγωγή
κατά στρέµµα, κατά κιλό, κατά δέντρο, κατά ζώο.

Υπό αυτήν την έννοια, όσες φορές επιχειρήθηκε να επιδοτη-
θούν αγρότες κατά κύριο επάγγελµα, χωρίς να επιδοτούνται
άλλοι που ήταν δάσκαλοι και αυτοί παρήγαγαν, βρισκόµασταν
µπροστά στο δίληµµα του αθέµιτου ανταγωνισµού. Και έτσι ακυ-
ρώθηκε αυτό το εργαλείο.

Το λέω, γιατί πολλοί ρωτάνε: Μα, το κάνατε το µητρώο. Γιατί
το επαναφέρετε τώρα;

Τώρα, κυρίες και κύριοι, αυτήν την ατζέντα, αυτό το εργαλείο,
αυτήν τη λίστα, µπορούµε να τη χρησιµοποιήσουµε. ∆ιότι ήρθε
η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση µε την απόφαση περί αποσύνδεσης
της επιδότησης από την παραγωγή και την ταύτισή του µε τους
παραγωγούς. Μπορούµε να κάνουµε χρήση αυτού του εργα-
λείου, διότι επίσης έρχονται οι συζητήσεις και λόγω περιορισµού
των πόρων στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ιδιαίτερα µετά το 2013,
όπου θα επιδοτούνται µόνο όσοι παράγουν και ιδιαίτερα όσοι
είναι παραγωγοί.

Τα λέµε αυτά, γιατί; ∆ιότι παίρνουν επιδοτήσεις σήµερα, µε
βάση την ενιαία ενίσχυση αγρότες, οι οποίοι έχουν εγκαταλείψει
την παραγωγή και το επάγγελµα εδώ και δέκα χρόνια. Πώς στοι-
χειοθετήθηκε η ενιαία ενίσχυση και τα δικαιώµατα των αγροτών;
Με βάση το τι παρήγαγαν το 2000, το 2001, το 2002, δηλαδή, ο
µέσος όρος της τριετίας δηµιούργησε περιουσιακά στοιχεία, δι-
καιώµατα, τα οποία έγιναν το προϊόν συναλλαγής. Για παρά-
δειγµα, υπάρχουν δεκάδες αγρότες που κληρονόµησαν εκείνα
τα δικαιώµατα της επιδότησης, παίρνουν επιδοτήσεις, δηλαδή,
από αυτά που είχαν δηµιουργήσει οι πατεράδες τους, οι οποίοι
µπορεί να µην υπάρχουν στη ζωή. Έγιναν, δηλαδή, τα δικαιώ-
µατα και η ενιαία ενίσχυση προϊόν ανταλλαγής, προϊόν αγορα-
πωλησίας.

Τώρα, αλλάζει αυτό το καθεστώς. Τώρα, λοιπόν και µετά το
2013 -και επαναλαµβάνω, επειδή οι πόροι είναι περιορισµένοι- τα
λίγα χρήµατα που θα διατίθενται, οι λίγοι πόροι που θα διατίθε-
νται από την Ευρωπαϊκή Ένωση θα είναι πόροι που θα πάνε σε
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αυτούς που παράγουν και σε αυτούς, οι οποίοι είναι κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες.

Λοιπόν, ερχόµαστε και λέµε ότι το Μητρώο Αγροτών, η ατζέ-
ντα, το εργαλείο, η λίστα αυτή µπορεί να γίνει χρηστική, διότι
τους περιορισµένους πόρους που θα διατίθενται από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, αλλά και στις περιόδους στενότητας στους εθνι-
κούς µας πόρους και όσοι θα διατίθενται από τους κρατικούς
προϋπολογισµούς, θα µπορούν να πάνε στα φυσικά πρόσωπα,
όπως έγινε την τελευταία περίοδο, όπου, επαναλαµβάνω, απο-
συνδέθηκε η επιδότηση από την παραγωγή και πάει στους πα-
ραγωγούς. Αποσυνδέθηκε από το κιλό, από το στρέµµα, από το
ζώο και πάει στον παραγωγό, δίκην ενίσχυσης.

Και θα σας πω και ένα παράδειγµα, επειδή υπάρχουν πολλοί
κατήγοροι αυτής της υιοθέτησης που είχαµε για την υποστήριξη
της άποψης για αποσύνδεση. Ένα προϊόν αφήσαµε συνδεδε-
µένο, το βαµβάκι, και βρισκόµαστε προ του κινδύνου να χάσουµε
αυτήν τη συνδεδεµένη ενίσχυση, διότι υπάρχει πίεση και από τον
ΠΟΕ, υπάρχει πίεση από παντού, να καταργηθούν οι συνδεδε-
µένες µε το κιλό, το στρέµµα και το ζώο επιδοτήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι το νοµοθέτηµα που
εισαγάγει η Κυβέρνηση είναι ένα πολύ καλό νοµοθέτηµα. Χωρίς
προκαταλήψεις, θα πρέπει να το υιοθετήσετε όλοι, πέρα από
γκρίνιες και οποιεσδήποτε άλλες αµφιβολίες έχουµε.

∆ύο, όµως, είναι, κύριε Υπουργέ, τα ζητήµατα, τα οποία πρέ-
πει να δούµε. Το ένα είναι από εδώ και πέρα η χρήση, πιο συ-
γκεκριµένα δηλαδή, πού θα γίνει η χρήση του µητρώου; Θα γίνει
στην επιδότηση επιτοκίου; Θα γίνει στην επιδότηση του πετρε-
λαίου; Θα γίνει στη φορολογική απαλλαγή; Είναι µία συζήτηση,
η οποία πρέπει να πάρει τον χαρακτήρα της εθνικής συζήτησης
µε τους φορείς και την Ευρωπαϊκή Ένωση, ούτως ώστε µετά το
2013 να ξέρουµε τι δυνατότητες και πού έχουµε να ενισχύσουµε
τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες, τους πραγµατικούς παρα-
γωγούς, τους Έλληνες αγρότες.

Και το δεύτερο, κύριε Υπουργέ -και πάλι από εµπειρία σάς το
λέω- είναι ότι αυτό το σύστηµα, για να είναι αποτελεσµατικό, πρέ-
πει να συνδεθεί µε όλα τα άλλα συστήµατα και τις βάσεις δεδο-
µένων στη χώρα µας, από το ΟΣ∆Ε έως τα ηλεκτρονικά συστή-
µατα διασταύρωσης του Υπουργείου Οικονοµικών, µε όποιο σύ-
στηµα µπορεί να βοηθήσει τη διασταύρωση, για να αποδίδονται
οι περιορισµένοι πόροι µε πολύ καλό τρόπο και αποτελεσµατικό.
Θα πρέπει να βρούµε την καθηµερινή του λειτουργία, την απο-
τελεσµατική λειτουργία αυτού του συστήµατος, για να µη χά-
σουµε πάλι αυτό το χρήσιµο εργαλείο σε τούτους τους δύσκο-
λους καιρούς.

Άρα, µε βάση αυτές τις δύο προϋποθέσεις, δηλαδή, τη δια-
σύνδεση µε όλα τα ηλεκτρονικά συστήµατα, για παράδειγµα, θα
χρειαστεί αύριο να κάνουµε µία φορολογική απαλλαγή. Ποιοι θα
την πάρουν; Θα την πάρουν και οι γιατροί που παράγουν; Γιατί
να την πάρουν οι γιατροί που παράγουν;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Αφού θα είναι στο µητρώο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ακριβώς αυτό λέω. Γι’ αυτό θα

χρειαστεί το µητρώο. Και δεύτερον, το πού θα δώσουµε τις επι-
δοτήσεις είναι πολύ κρίσιµο επίσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, δύο προϋποθέσεις. Το τι επιλογή θα κάνουµε να στηρί-

ξουµε τους πραγµατικούς αγρότες, πού θα κατευθυνθούν, δη-
λαδή, οι πολιτικές.

Και δεύτερον, µε τη διασταύρωση και τη διασύνδεση του συ-
στήµατος µπορούµε τώρα, µετά από δεκαπέντε χρόνια και την
εµπειρία που αποκτήσαµε, να κάνουµε ένα σύστηµα αποτελε-
σµατικό, χρηστικό για την ελληνική γεωργία και την ελληνική οι-
κονοµία.

Μετά ταύτα υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο και εύχοµαι, κύριε
Υπουργέ, αυτή τη φορά το εγχείρηµα να επιτύχει, γιατί εµείς που
διακονήσαµε, όπως είπε ο κύριος Πρόεδρος πρώτος, έχουµε
υποστεί µεγάλη βάσανο όλα αυτά τα δεκαπέντε περίπου χρόνια,
ερωτώντας µας πάντα σε όλη την ύπαιθρο «Γιατί δεν κάνετε
χρήση του εργαλείου;»

Βρήκα την ευκαιρία σήµερα να πω, γιατί δεν έγινε. Πιστεύω

ότι εφεξής θα γίνει και θα είναι και πάρα πολύ αποτελεσµατική η
λειτουργία του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Όλγα Ρενταρή-Τέντε.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Υπουρ-
γέ, φαίνεται ότι στη χώρα µας τα παράδοξα των “greek statis-
tics” δεν έχουν τελειωµό. Μετά από το παράδοξο να µην
γνωρίζουµε ως χώρα πόσους δηµόσιους υπαλλήλους έχουµε,
βρισκόµαστε µπροστά στο επόµενο παράδοξο να µην γνωρί-
ζουµε πόσους αγρότες έχουµε ή µε τι ασχολείται ο καθένας και
πόσο ασχολείται ο καθένας.

Πληρώνουµε δισεκατοµµύρια αγροτικές επιδοτήσεις επί σειρά
ετών και δεν γνωρίζουµε ακόµη ποιοι και πόσοι είναι οι αγρότες.
Με τη λογική «ό,τι δηλώσεις είσαι», γίνεται µια κατάφωρη αδικία
εις βάρος των πραγµατικών αγροτών, οι οποίοι είναι αναγκα-
σµένοι να µοιράζονται τα δικά τους χρήµατα των επιδοτήσεων,
µε περισσότερους δικαιούχους. Έτσι δεν είναι τυχαίο το γεγο-
νός ότι ο πακτωλός χρηµάτων που εισέρρευσε στη χώρα µας,
µέσω των αγροτικών επιδοτήσεων της ΚΑΠ που κατευθυνόταν
κύρια προς την ύπαιθρο, κατέληξε να γίνονται διαµερίσµατα σε
αστικά κέντρα και να αποψιλώνεται η ύπαιθρος από ανθρώπους
και οικονοµικούς πόρους.

Είναι γνωστό άλλωστε ότι η αδιαφανής διαχείριση των εθνι-
κών και ευρωπαϊκών πόρων παρουσίασε το φαινόµενο της επι-
δότησης ηµετέρων και από εθνικά και από ευρωπαϊκά κονδύλια.
Αυτό δικαιολογεί και τη σθεναρή άρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
να προχωρήσει στην ουσιαστική δηµιουργία του Μητρώου Αγρο-
τών, το οποίο κατά γενική οµολογία αποτελεί το πιο σύγχρονο
και απαραίτητο εργαλείο για τον αποτελεσµατικό, στρατηγικό
σχεδιασµό της γεωργίας, της ανασυγκρότησης της ελληνικής
υπαίθρου που ερηµώνει επικίνδυνα, εξαιτίας του ότι το αγροτικό
εισόδηµα και η αγροτική δραστηριότητα µειώνονται µε δραµατι-
κούς ρυθµούς.

Μία χώρα, όµως, που θέλει να παράγει ανταγωνιστικά αγρο-
τικά προϊόντα πρέπει να γνωρίζει πόσοι ασχολούνται κυρίως µε
τη γεωργία, πόσοι συµπληρωµατικά, τι παράγουν, τι εισόδηµα
εξασφαλίζουν, ποιες είναι οι ιδιαιτερότητες της κάθε περιοχής,
ποιες εκτάσεις είναι υψηλής αποδοτικότητας, ποιες εκτάσεις
χρησιµοποιούνται από την κτηνοτροφία, ποια είναι η κατάσταση
της αλιείας. Με λίγα λόγια είναι καιρός πια να περάσουµε στο
Εθνικό Αγροτικό Κτηµατολόγιο και αυτό θα πρέπει να είναι
άµεση πολιτική προτεραιότητά µας, ιδιαίτερα τώρα που το 2013
ολοκληρώνεται η ΚΑΠ και δεν γνωρίζουµε ποια θα είναι τα κρι-
τήρια επιδότησης. Αλλά αυτή τη φορά το σίγουρο είναι ότι η νέα
ΚΑΠ θα επικεντρωθεί στο να γίνει όσο το δυνατόν καλύτερη η
αγροτική παραγωγή µε ποιοτικά, ανταγωνιστικά προϊόντα και χα-
ρακτηριστικά. Επίσης, η νέα ΚΑΠ θα πρέπει να µας δώσει τη δυ-
νατότητα να περάσουµε σε ένα νέο παραγωγικό πρότυπο της
ελληνικής γεωργίας, κτηνοτροφίας και αλιείας.

Πιστεύουµε ότι µέσα από την ανεπάρκεια, τα λάθη, τις καθυ-
στερήσεις, δηµιουργήσαµε µία θολή εικόνα στον αγροτικό
κόσµο. Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι µε το παρόν νοµοσχέδιο µαζί µε
όλα τα άλλα νοµοσχέδια που ετοιµάζεται να καταθέσει το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σύντοµα, εκτός του ότι
θα σταµατήσει κάθε αυθαιρεσία και θα αποτρέψει κάθε αδικία
και κάθε γραφειοκρατική καθυστέρηση, θα βοηθήσει µε τα αξιό-
πιστα και επαρκή στοιχεία να γίνει προγραµµατισµός και χάραξη
αξιόπιστης στρατηγικής στον αγροτικό χώρο και στον πληθυσµό.

Επειδή κατάγοµαι από ένα νοµό, ο οποίος αποτελεί και ένα εθνι-
κό σύνορο, θα έκανα έκκληση αυτά να γίνουν όσο το δυνατόν πε-
ρισσότερο, διότι το 80% του πληθυσµού του νοµού µου είναι αγρο-
τικός και ο οποίος εγκαταλείπει κάθε δραστηριότητα, λόγω της
συνεχιζόµενης απογοήτευσης που δέχεται στον τοµέα αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ. κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφισβήτητα το Μητρώο των
Αγροτών είναι ένα χρήσιµο εργαλείο για τον αγροτικό τοµέα, για
την ανάπτυξη της υπαίθρου, για τους Έλληνες αγρότες. Το 1995
είχε καθιερωθεί για πρώτη φορά το Μητρώο των Αγροτών µε το
ν.2332. Όµως, το µητρώο εκείνο µε βάση το νόµο του 1995 δεν
ήταν ένα χρηστικό εργαλείο, που να προσφέρει πραγµατικά, να
µας πει ποια είναι η κατάσταση στον αγροτικό τοµέα και κυρίως
να δώσει αποτελέσµατα.

Πιστεύω ότι η πρωτοβουλία αυτή, το µητρώο που θα γίνει µε
βάση το νόµο τον οποίο συζητούµε, θα είναι ένα µητρώο χρη-
στικό, ένα µητρώο το οποίο θα δώσει αποτελέσµατα και θα απο-
τυπώσει την πραγµατική κατάσταση στον αγροτικό τοµέα:
δηλαδή, ποιοι πραγµατικά ασχολούνται µε το γεωργικό επάγ-
γελµα και είναι αγρότες. Γιατί όλοι γνωρίζετε και όλοι γνωρί-
ζουµε, ιδιαίτερα όσοι καταγόµεθα από αγροτικές περιοχές, ότι
όταν πηγαίνουµε στις περιφέρειές µας ο κόσµος µας λέει: «Μα,
οι επιδοτήσεις, µα τα προνόµια, που πρέπει να υπάρχουν για
τους αγρότες πού πηγαίνουν;». Πηγαίνουν πολλές φορές σε
άτοµα που δεν έχουν καµµία σχέση µε τον αγροτικό τοµέα. Πρέ-
πει, λοιπόν, να ξεκαθαρίσει η κατάσταση αυτή και πιστεύω ότι µε
το νόµο αυτό θα ξεκαθαρίσουν τα πράγµατα µε τα κριτήρια τα
οποία καθιερώνονται και κυρίως µε την οργάνωση, η οποία πρέ-
πει να γίνει για τη συγκρότηση του µητρώου και για την εφαρ-
µογή του.

Πρέπει να γνωρίζουµε τι έχουµε στον αγροτικό τοµέα, για να
µπορούµε πραγµατικά να σχεδιάσουµε την ανάπτυξη του αγρο-
τικού τοµέα και κυρίως να µην υπάρχουν αυτά τα παράπονα που
είπα προηγουµένως, που αγρότες διαµαρτύρονται και παραπο-
νιούνται πολλές φορές ότι αυτές οι ενισχύσεις και οι επιδοτήσεις
και η βοήθεια τέλος πάντων, που αποφασίζεται για τον αγροτικό
τοµέα, που έχει ένα συγκεκριµένο στόχο, να διατηρήσει το αγρο-
τικό εισόδηµα και την αγροτική παραγωγή στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, πολλές φορές πηγαίνουν σε διαφορετικές κατευθύνσεις.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι το µητρώο αυτό έτσι όπως καθιερώνεται µε
το νόµο τον οποίο συζητούµε, θα είναι ένα χρηστικό εργαλείο,
ένα χρήσιµο εργαλείο για τους αγρότες µας και για την ανάπτυξη
της υπαίθρου.

Έρχοµαι τώρα, κύριε Υφυπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, στην
τροπολογία την οποία έχει καταθέσει το Υπουργείο, που έχει
τίτλο «Περί προστασίας και ενισχύσεως της εξαγωγής της κο-
ρινθιακής σταφίδας». Είναι η κατάργηση συγκεκριµένων άρθρων
του ν. 553/77, για την κορινθιακή σταφίδα.

Θέλω να επαινέσω το Υπουργείο και την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, για την τροπο-
λογία την οποία φέρνει, γιατί αφορά έναν πολύ σηµαντικό, έναν
δυναµικό κλάδο της αγροτικής µας παραγωγής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Έχει καταργηθεί από χρόνια στην
πράξη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Στην πράξη.
Αλλά, όµως, αγαπητέ συνάδελφε, το γνωρίζετε και εσείς, γιατί

κατάγεστε από περιοχή που παράγει σταφίδα, η ύπαρξη αυτού
του νόµου δηµιουργούσε προβλήµατα, καταγγελίες, προσφυγές
και εµπόδια κυρίως στην εξαγωγή της σταφίδας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Θετικό και το ψηφίζουµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θεωρώ, λοιπόν, ότι ήταν

µία σωστή πρωτοβουλία. Την είχαµε ζητήσει, την είχαν ζητήσει
και οι σταφιδοµεταποιητές και νοµίζω ότι θα βοηθήσει πάρα
πολύ στην εξαγωγή της κορινθιακής σταφίδας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Σωστά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Με την τροπολογία αυτή

καταργούνται συγκεκριµένα άρθρα αυτού του ν. του 553/77, που
αφορούσαν το διαχωρισµό των σταφιδοπαραγωγών περιοχών
σε περιοχές άλφα και βήτα, που είχαν, επίσης, σαν υποχρέωση
τις σηµάνσεις και βεβαίως την καθιέρωση της απόδοσης του
γνωστού παρακρατήµατος, για όσους καταγόµαστε από σταφι-
δοπαραγωγές περιοχές, που πήγαινε προς τον ΑΣΟ και τώρα πη-
γαίνει προς την ΣΚΟΣΑΣΕ.

Βέβαια, όπως ακούστηκε και πριν από λίγο µε βάση τους κα-
νονισµούς και τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχουν κα-
ταργηθεί στην πράξη αυτός ο νόµος και αυτές οι ρυθµίσεις.
Όµως, θεωρώ ότι πραγµατικά ήταν σηµαντική αυτή η κατάργηση

και µε νόµο, για να σταµατήσουν να υπάρχουν αυτά τα εµπόδια
που υπάρχουν σήµερα στην εξαγωγή της σταφίδας.

Με την ευκαιρία αυτή, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω δύο
κουβέντες µόνο γι’ αυτό το προϊόν, για την κορινθιακή σταφίδα,
που παράγεται στην περιοχή από την οποία κατάγοµαι, αλλά
είναι ένα προϊόν που σχεδόν στο σύνολό του 100% εξάγεται. ∆εν
ξέρω πολλά προϊόντα αγροτικά στην Ελλάδα να εξάγονται στο
σύνολό τους, να φέρνουν, δηλαδή, συνάλλαγµα στη χώρα µας.
Αυτό το προϊόν είναι ένα παραδοσιακό, εξαιρετικής ποιότητας
προϊόν, το οποίο αντέχει και στον ανταγωνισµό, γιατί παρότι
υπάρχουν και άλλες χώρες που παράγουν τέτοια κορινθιακή στα-
φίδα, όχι πολλές γιατί είναι δύσκολη η καλλιέργεια και είναι ευ-
αίσθητο το προϊόν, παράγουν σταφίδα, όµως, στο διεθνή αντα-
γωνισµό δεν µπορούν να ανταγωνιστούν το ελληνικό προϊόν, πα-
ράδειγµα τη σταφίδα µε την επωνυµία Βοστίτσα, που είναι εξαι-
ρετικό προϊόν και το οποίο εξάγεται σχεδόν στο σύνολό του,
100%, στην Μεγάλη Βρετανία. Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό το
προϊόν και µε τη ρύθµιση αυτή θα έχει καλύτερη πορεία στο µέλ-
λον.

Θέλω ακόµα να τονίσω όσον αφορά το προϊόν αυτό –θα έχετε
διαβάσει φαντάζοµαι στις εφηµερίδες και θα έχετε ακούσει και
στα ΜΜΕ- τις εξαιρετικές ιδιότητες που έχει. Είναι ένα πολύ καλό
προϊόν για την υγεία του ανθρώπου. Τα συστατικά τα οποία πα-
ράγει είναι εξαιρετικά και βοηθούν στην υγεία των καταναλωτών.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό το προϊόν µε αυτήν τη ρύθµιση θα έχει
µία καλύτερη πορεία στο µέλλον.

Τελειώνω, κύριοι συνάδελφοι, µε ένα σηµαντικό θέµα που
αφορά τους αγρότες της περιοχής µου κι πιστεύω ότι αυτό το
ζήτηµα αφορά και άλλους αγρότες από άλλες περιοχές: Είναι το
ζήτηµα των ενισχύσεων και των επιδοτήσεων.

Κύριε Υφυπουργέ, εκατοντάδες αγρότες της περιοχής µου
δεν έχουν πάρει ακόµα την επιδότηση. Παρότι έχει λήξει η πε-
ρίοδος, είτε δεν έχουν πάρει καθόλου είτε –το πιο συνηθισµένο-
έχουν πάρει µέρος των επιδοτήσεων. Οι άνθρωποι πηγαίνουν και
έρχονται. Πάνε στον ΟΠΕΚΕΠΕ στην Πάτρα και τους λένε ότι
φταίει η ταυτοποίηση που δεν έγινε σωστά από την Ένωση. Πάνε
στην Ένωση και τους λέει ότι φταίει ο ΟΠΕΚΕΠΕ, ο οποίος δεν
πέρασε τα στοιχεία καλά και ότι δεν έκανε τις διασταυρώσεις και
την επισκόπηση σωστά. Και στο τέλος ο ΟΠΕΚΕΠΕ τους λέει ότι
ξέρετε, δεν φταίµε εµείς, φταίνε τα κεντρικά γραφεία. Επιτέλους,
πρέπει να λυθεί αυτό το θέµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Κύριε Υφυπουργέ, το έχουµε θέσει πολλές φορές. ∆εν µπορεί
να τραβήξει άλλο αυτή η κατάσταση. Κάτι πρέπει να κάνετε. Έχω
µιλήσει πολλές φορές και µε τον επικεφαλής του ΟΠΕΚΕΠΕ και
µου έχει πει ότι θα έλθει επιτόπου. Μιλώ για εκατοντάδες αγρό-
τες που µάλιστα σήµερα έχουν ανάγκη αυτά τα χρήµατα. Τρυ-
γούν και δεν έχουν χρήµατα, που θα έπρεπε να τα έχουν πάρει
από την αρχή του χρόνου και δεν τα έχουν πάρει και πηγαίνουν
και έρχονται και ταλαιπωρούνται, στην Πάτρα, στις Ενώσεις και
στο τέλος τους παραπέµπουν στα γραφεία του ΟΠΕΚΕΠΕ στην
Αθήνα, που δεν µπορούν να έχουν και καµµία πρόσβαση. Κάτι
πρέπει να κάνετε. Είναι πρότασή µου αυτή. ∆έστε το θέµα µε τον
διευθύνοντα σύµβουλο, τον διοικητή του ΟΠΕΚΕΠΕ. Ελάτε επι-
τόπου, εάν θέλετε, να δείτε κι εσείς προσωπικά που οφείλεται
αυτή η αναστάτωση, γιατί δεν µπορούν να πληρωθούν χρήµατα.
Εδώ δεν ζητούν χρήµατα οι αγρότες από τον κρατικό κορβανά,
ούτε ενισχύσεις και επιδοτήσεις που δεν τους οφείλονται, ζητούν
να πάρουν τα χρήµατα που πρέπει να πάρουν, που δικαιούνται
να πάρουν και που λέει και ο Κανονισµός της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, ότι πρέπει να καταβάλλονται στους αγρότες. Κάτι, λοιπόν,
πρέπει να κάνετε.

Παρακαλώ και πάλι από το Βήµα της Βουλής, κύριε Υφυ-
πουργέ, να πάρετε µία πρωτοβουλία, για να λυθεί αυτό το θέµα.
Εµείς, οι Βουλευτές, δεν αντέχουµε πραγµατικά δεν αντέχουµε
άλλο να ακούµε παράπονα και να µην µπορούµε να βοηθήσουµε
τους αγρότες. Βρείτε µία λύση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
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κ. Σπηλιόπουλο.
Το λόγο έχει η Βουλευτής Πιερίας από το ΠΑΣΟΚ, κ. Μαρία

Μίχου.
Ορίστε, κυρία Μίχου, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, η αγροτική παραγωγή αποτελεί ένα πολύ ση-
µαντικό κεφάλαιο για τα περισσότερα κράτη – µέλη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο η Κοινή
Αγροτική Πολιτική αποτελεί την πιο ολοκληρωµένη πολιτική σε
ευρωπαϊκό επίπεδο. Η σηµασία της αποτυπώνεται και στους πό-
ρους που απορροφά. Για την περίοδο 2007-2013 πρόκειται να
δαπανηθεί το 34% του κοινοτικού προϋπολογισµού για αγροτι-
κές πολιτικές.

Στην Ελλάδα, αν και η οικονοµία µας στηριζόταν και στηρίζε-
ται σηµαντικά στην αγροτική παραγωγή, δεν δηµιουργήσαµε τις
απαραίτητες προϋποθέσεις, ώστε να αντιµετωπίσουµε αποτελε-
σµατικά τις νέες προκλήσεις. Τα δοµικά προβλήµατα της ελλη-
νικής γεωργίας και η απουσία ολοκληρωµένων δηµόσιων
πολιτικών στον αγροτικό τοµέα τον οδήγησε τελικά σε συρρί-
κνωση. Πλέον η αγροτική παραγωγή αντιπροσωπεύει µόλις το
3,2 % του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος µας.

Τα αποτελέσµατα για ακόµα µία φορά είναι δυσάρεστα: Μεί-
ωση του αγροτικού εισοδήµατος, ολοένα µεγαλύτερη εξάρτηση
από τις κοινοτικές ενισχύσεις, ερήµωση της υπαίθρου και αύ-
ξηση της ανεργίας. Φτάσαµε, µάλιστα, στο σηµείο οι Έλληνες
αγρότες να λαµβάνουν τις υψηλότερες επιδοτήσεις ανά εκτάριο
σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και ορισµένοι από αυτούς παρ’
όλα αυτά να µην µπορούν να τα βγάλουν πέρα.

Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι η
κατάσταση αυτή δεν είναι δυνατόν να συνεχιστεί. Πρέπει άµεσα
να προχωρήσουµε σε ριζική αναδιάρθρωση της αγροτικής πολι-
τικής. Οι εφήµερες λύσεις και η χάραξη πολιτικών µε µικροπολι-
τικά κριτήρια πρέπει να µένουν για πάντα στο παρελθόν. Για το
λόγο αυτό το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχει
ήδη εξαγγείλει τη συνολική επανεξέταση της ελληνικής αγροτι-
κής πολιτικής, ώστε η ελληνική γεωργία να καταστεί βιώσιµη και
ανταγωνιστική. Ένα σηµαντικό βήµα κατά την άποψή µου προς
αυτήν την κατεύθυνση γίνεται σήµερα µε την κατάθεση του πα-
ρόντος σχεδίου νόµου για τη δηµιουργία Μητρώου Αγροτών και
Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάρτιση του εν λόγω µη-
τρώου είναι ιδιαίτερα σηµαντική, όπως έγινε αποδεκτό σχεδόν
από όλους τους οµιλούντες. Η οικονοµική κρίση, η οποία πλήτ-
τει εδώ και καιρό την ευρωπαϊκή οικονοµία δεν θα µπορούσε να
αφήσει ανεπηρέαστη και την αγροτική πολιτική. Σύµφωνα, λοι-
πόν, µε τα νέα δεδοµένα µετά το 2013 οι επιδοτήσεις θα δίνο-
νται µόνο ως στρεµµατική ενίσχυση.

Επιπλέον, ένα από τα βασικά κριτήρια για την κατανοµή των
ενισχύσεων αποτελεί η µείωση των περιφερειακών ανισοτήτων.
Η εξέλιξη αυτή ουσιαστικά, όµως, ανοίγει ένα σηµαντικό παρά-
θυρο ευκαιρίας, το οποίο µπορούµε να εκµεταλλευτούµε. Πώς;

Μπορούµε να εξασφαλίσουµε µεγαλύτερο ποσοστό των κοι-
νοτικών ενισχύσεων, αρκεί, όµως, να χαράξουµε µία ολοκληρω-
µένη αγροτική πολιτική, η οποία θα περιλαµβάνει ρεαλιστικές και
καινοτόµες δράσεις, δράσεις οι οποίες θα συµβάλουν στην αξιο-
ποίηση του βασικότερου συγκριτικού µας πλεονεκτήµατος, ποι-
οτικά προϊόντα προστατευόµενης ονοµασίας προέλευσης. Αυτά
έχουµε. Με τον τρόπο αυτό µπορούµε όχι µόνο να ενισχύσουµε
το αγροτικό εισόδηµα, αλλά και να καταστήσουµε παράλληλα
την ελληνική παραγωγή εξωστρεφή. Μία τέτοια εξέλιξη αναµέ-
νεται να έρθει µε το παρόν νοµοσχέδιο µε ευεργετικές συνέπειες
για όλη την οικονοµία.

Επιπλέον, η δηµιουργία του µητρώου θα συµβάλει στη δικαιό-
τερη, κατά την άποψή µου, κατανοµή των κοινοτικών ενισχύ-
σεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτό το σηµείο επιτρέψτε
µου να αναφερθώ σε τέσσερα βασικά σηµεία του νοµοσχεδίου:

Η πλήρης χαρτογράφηση της γεωργικής δραστηριότητας,
που έπρεπε να έχει γίνει κατά την άποψή µου εδώ και πολλά χρό-
νια. Ας γίνει έστω τώρα.

Η καταγραφή των επενδυτικών προγραµµάτων που έχει εντα-

χθεί ο κάθε αγρότης.
Οι αποζηµιώσεις που λαµβάνει κάθε αγρότης από την ασφά-

λιση της αγροτικής του εκµετάλλευσης.
Κύριε Υπουργέ, είναι αλήθεια ότι και χθες και σήµερα ακού-

στηκαν πολλά παράπονα από πολλούς συναδέλφους για τη µη
έγκαιρη καταβολή των αποζηµιώσεων και αυτό είναι ένα γεγο-
νός. Όλοι αντιλαµβανόµαστε αυτά που παραλάβατε στο Υπουρ-
γείο, τα κρίσιµα µεγέθη, αλλά ο καθένας µιλάει για την περιοχή
του και εγώ αυτή τη στιγµή θα µιλήσω για το Νοµό Πιερίας απ’
όπου κατάγοµαι. Είναι ένας νοµός, όπου οι αγρότες έχουν µικρό
κλήρο. Η µη έγκαιρη καταβολή των αποζηµιώσεων σ’ αυτούς
τους αγρότες τους οδηγεί σε σηµαντικά προβλήµατα και το ση-
µαντικότερο πρόβληµα είναι αυτό του βιοπορισµού. Έτσι, λοι-
πόν, όλοι απ’ αυτό το Βήµα σας επισηµάναµε ότι αυτό το θέµα
πρέπει να λυθεί το ταχύτερο δυνατό.

Σηµαντική διάταξη θεωρώ επίσης αυτή που περιγράφει ποιος
πρέπει να θεωρείται επαγγελµατίας αγρότης. Σωρευτικά, λοιπόν,
πρέπει να συντρέχουν οι ακόλουθες προϋποθέσεις, να είναι κά-
τοχος αγροτικής εκµετάλλευσης, να είναι ασφαλισµένος στον
ΟΓΑ, να ασχολείται επαγγελµατικά µε την αγροτική δραστηριό-
τητα κατά 30% του συνολικού χρόνου εργασίας και να λαµβάνει
από την αγροτική δραστηριότητα το 35% του συνολικού ετήσιου
εισοδήµατός του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα παραπάνω στοιχεία, αφού
πρώτα διασταυρωθούν και εµπλουτιστούν από τις υφιστάµενες
βάσεις δεδοµένων, θα εµπεριέχονται στην προσωπική κάρτα-
ταυτότητα κάθε αγρότη. Έχοντας, λοιπόν, τα απαραίτητα δεδο-
µένα και µε την απαραίτητη συµβουλευτική αρωγή, κάτι που έχει
λείψει εδώ και χρόνια για τον Έλληνα αγρότη, ο Έλληνας αγρό-
της θα είναι σίγουρος για τις καλλιέργειες στις οποίες µπορεί να
επενδύσει.

Κύριε Υπουργέ, η επιστηµονικά τεκµηριωµένη υποστήριξη των
αγροτών είναι ένας εξαιρετικά κρίσιµος παράγοντας. Κατά τη
γνώµη µου µπορεί εύκολα να επιτευχθεί, αρκεί να αξιοποιηθεί το
υπάρχον επιστηµονικό προσωπικό. Οι γεωπόνοι των υπηρεσιών
και καταρτισµένοι είναι και µπορούν να καθοδηγήσουν τους
αγρότες, εφόσον όµως απεµπλακούν από τις διοικητικές εργα-
σίες που αναγκάζονται να διεκπεραιώνουν. Άλλωστε η θέση τους
είναι στο χωράφι δίπλα στον παραγωγό και όχι στα γραφεία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Μίχου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Καρδίτσας της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν καταθέσω τις απόψεις µου

για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που συζητάµε, θα ήθελα να
κάνω µία µικρή αναδροµή, κυρίως, για να αναδείξω την αναγκαι-
ότητα της δηµιουργίας ενός Μητρώου Αγροτών.

Η αλήθεια είναι ότι ο πρωτογενής τοµέας, δηλαδή η αγροτική
δραστηριότητα, στήριξε την εθνική µας οικονοµία ουσιαστικά
από την εποχή του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου και µετά. Η Ελλάδα,
µη έχοντας άλλες δυνατότητες ή µη αξιοποιώντας τα δικά της
συγκριτικά πλεονεκτήµατα, δεν είχε παρά να στηριχθεί κυρίως
στο εισόδηµα του πρωτογενούς τοµέα, στο αγροτικό εισόδηµα,
προκειµένου βήµα-βήµα να εξελιχθεί και να προοδεύσει. Αυτή
ήταν µία πραγµατικότητα, η οποία συνεχιζόταν τουλάχιστον
µέχρι το 1981, όταν η χώρα µας έγινε µέλος της τότε ΕΟΚ, νυν
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ήταν τότε που ουσιαστικά το αγροτικό ει-
σόδηµα από µόνο του δεν µπορούσε να σταθεί ανταγωνιστικά
στην παγκόσµια αγορά, γι’ αυτό και οι επιδοτήσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης ουσιαστικά ήταν αυτές οι οποίες στήριξαν την
πορεία του αγροτικού κόσµου και βεβαίως το αγροτικό εισό-
δηµα.

Εκείνη την περίοδο ακριβώς, επειδή δεν υπήρχαν όλες αυτές
οι καταγραφές, επειδή δεν υπήρχε Μητρώο Αγροτών, υπήρχε -
αν θέλετε- µία πολύ χαλαρή αντιµετώπιση από την πλευρά των
τότε κυβερνήσεων, των τότε πολιτικών εξουσιών. ∆υστυχώς, η
διαφθορά κυριάρχησε µε αποτέλεσµα τα διπλοζυγίσµατα που
όλοι γνωρίζουµε και που όλοι µας έχουµε ακούσει γι’ αυτά, µε
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αποτέλεσµα η χώρα µας δυστυχώς να δυσφηµιστεί σ’ έναν πολύ
σηµαντικό βαθµό στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Από κει και πέρα φθάσαµε στη σηµερινή πραγµατικότητα µε τη
νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική που σηµατοδοτεί ότι µετά το 2013
πιθανόν το αγροτικό εισόδηµα θα είναι εντελώς διαφορετικό σε
σχέση µ’ αυτό που καταγράφεται µέχρι σήµερα, αλλά κυρίως το
µέλλον της ίδιας της αγροτικής ενασχόλησης δεν είναι καθόλου
βέβαιο και καθόλου συγκεκριµένο.

Τι πρέπει λοιπόν να κάνουµε µ’ έναν πολύ απλό τρόπο; Νοµίζω
ότι αυτό τυγχάνει γενικότερης αποδοχής. Μιλάω ως αρχή, πρέ-
πει να δηµιουργήσουµε ένα Μητρώο Αγροτών, µία καταγραφή,
µία λίστα όλων αυτών των ανθρώπων που κατά καιρούς θα δι-
καιούνται είτε των κοινοτικών ενισχύσεων-επιδοτήσεων, όπως λέ-
γονταν στο παρελθόν, είτε γενικότερα της κρατικής στήριξης,
όπως και αν αυτή κάθε φορά µπορεί να φαίνεται µέσω αποζη-
µιώσεων, µέσω ΕΛΓΑ, µέσω διαφόρων δυνατοτήτων που η ίδια η
ελληνική πολιτεία προσφέρει ως στήριξη στην αγροτική ενασχό-
ληση. Άρα, λοιπόν, το να συζητάµε για το αν είναι απαραίτητο να
δηµιουργήσουµε Μητρώο Αγροτών ή όχι νοµίζω ότι δεν έχει κα-
νένα λόγο και καµµία απολύτως σηµασία. Είναι προφανής και δε-
δοµένη η ανάγκη να δηµιουργήσουµε ένα Μητρώο Αγροτών.

Πάµε όµως από κει και πέρα στην ουσία του θέµατος. Τι Μη-
τρώο Αγροτών θέλουµε; Το λέω αυτό, γιατί τουλάχιστον όσοι
Βουλευτές προέρχονται από αγροτικές περιοχές και εδώ και
πολλά χρόνια ενδεχοµένως γίνονται κοινωνοί των προβληµάτων
του αγροτικού κόσµου, λίγο ή πολύ έχουν δηµιουργήσει στη
σκέψη τους ένα µοντέλο, το οποίο ενδεχοµένως θα δώσει λύση
στα προβλήµατα τα οποία θέλουµε να λύσουµε.

∆υστυχώς, η προσπάθεια που γίνεται αυτήν τη στιγµή µέσα
από την ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης όχι µόνο
δεν δίνει τη δυνατότητα να γίνουν βήµατα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση, αλλά αντίθετα πλέον µ’ έναν επιπλέον, σχεδόν ίδιο
νόµο µ’ αυτόν του ’95 έρχεται να πιστοποιήσει ότι η πολιτική
εξουσία είναι άτολµη µπροστά σε αλλαγές, οι οποίες δυστυχώς
µε τον ένα ή µε τον άλλο τρόπο προϋποθέτουν πολιτικό κόστος.

Θα σας εξηγηθώ: Είναι δυνατό να λέµε ότι στο µητρώο µπορεί
να γραφτεί όποιος έχει το 35% του εισοδήµατός του από αγρο-
τικά εισοδήµατα; Θα σας πω ένα πολύ απλό παράδειγµα: Εξι-
σώνουµε τον αγρότη των τριάντα, των πενήντα στρεµµάτων της
Καρδίτσας, των Τρικάλων, της Λάρισας µε το γιατρό συνάδελφό
µου νωρίτερα -προ της βουλευτικής µου ιδιότητας- ο οποίος
λόγω του ότι είχε πάρα πολλά εισοδήµατα αγόρασε κι αυτός πε-
ντακόσια στρέµµατα στη δική του ιδιοκτησία ή στην ιδιοκτησία
της συζύγου του; Είναι το ίδιο ο ένας και ο άλλος άνθρωπος; Με
τον ίδιο τρόπο θα λειτουργήσουµε απέναντι στον έναν ή στον
άλλο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι ξέρουµε ότι η χώρα µας
βρίσκεται σε µία εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση, γι’ αυτό θα
έλεγα ότι η τόλµη για ριζικές αλλαγές και κυρίως για επιλογές
που δείχνουν µεγάλη αντίθεση σε σχέση µε το παρελθόν βρί-
σκεται σε µία εξαιρετικά πρόσφορη περίοδο. Θέλω να πω µε
πολύ απλά λόγια ότι αν αυτή τη στιγµή επιχειρούνταν ένα πραγ-
µατικό Μητρώο Αγροτών –και θα σας πω αµέσως µετά τι εννοώ-
έχω την εντύπωση ότι αυτό όχι µόνο θα «αγκαλιαζόταν» από το
σύνολο του αγροτικού κόσµου, αλλά κυρίως θα τύγχανε της ευ-
ρύτερης αποδοχής όλων των παρατάξεων του ελληνικού Κοινο-
βουλίου.

∆υστυχώς, όµως, µε ηµίµετρα και µε προσπάθειες οι οποίες
µάλλον µας καθηλώνουν στο παρελθόν παρά µας δίνουν τη δυ-
νατότητα να πάµε µπροστά, νοµίζω ότι τέτοιου είδους αποτελέ-
σµατα δεν µπορούµε σε καµµία περίπτωση να έχουµε. Το λέω
αυτό, γιατί ακόµα και αν ξεπεράσουµε όλα αυτά τα οποία καθη-
µερινά βλέπουµε -καθυστερήσεις στις πληρωµές, αδυναµία να
δούµε ποιοι είναι οι πραγµατικά δικαιούχοι αγρότες ή ενδεχοµέ-
νως αδυναµία του συστήµατος να ανταποκριθεί απέναντι στις
ανάγκες και στα προβλήµατα όλων αυτών των ανθρώπων- πρέ-
πει µέσα στη σκέψη µας ως πολιτικό σύστηµα –βεβαίως η Κυ-
βέρνηση εκφράζει αυτή τη στιγµή το πολιτικό µας σύστηµα- να
ξεκαθαρίσουµε, αν θέλουµε όντως τη συντήρηση και την επι-
βίωση της αγροτικής δραστηριότητας, διότι αν δεν τη θέλουµε,
είναι πολύ εύκολο µε τέτοιου είδους επιλογές να φθάσουµε στη

συρρίκνωσή της.
Τα πράγµατα είναι πολύ απλά και το ξέρουµε. Όπως πάµε από

δω και πέρα, το άµεσο µέλλον δεν περιγράφεται καθόλου ευοί-
ωνο για την αγροτική ενασχόληση. ∆εν είναι γιατί οι τιµές από
µόνες τους σ’ ένα παγκόσµιο ανταγωνιστικό περιβάλλον δεν είναι
καλές για τα αγροτικά προϊόντα. Είναι γιατί από πριν δεν έχουµε
καταφέρει ως χώρα να διασφαλίσουµε όλες εκείνες τις προϋπο-
θέσεις προστασίας και ενδεχοµένως συντήρησης της συγκεκρι-
µένης δραστηριότητας.

Άρα, λοιπόν, είναι ξεκάθαρο –και το έχω πει πολλές φορές απ’
αυτό το Βήµα- ότι οι ευθύνες είναι διαχρονικές και διακοµµατι-
κές. ∆εν µένω στο γεγονός ότι κάποιοι έκαναν λάθος την προη-
γούµενη φορά και κάποιοι έκαναν δύο φορές λάθος δύο φορές
πιο πριν. Το ζήτηµά µας είναι το σήµερα, το ζήτηµά µας είναι το
παρόν και αν όντως θέλουµε να στηρίξουµε την αγροτική δρα-
στηριότητα.

Σ’ ό,τι αφορά τον τρόπο µε τον οποίο η Κυβέρνηση έρχεται να
νοµοθετήσει, προσωπικά έρχοµαι να εκφράσω την κάθετη αντί-
ληψή µου. Κυρία Υπουργέ, δεν σας κρύβω ότι παρακολουθώντας
σας κυρίως σ’ αυτή τη µεγάλη αντιπαράθεση που υπήρχε µε τον
αγροτικό κόσµο και τις κινητοποιήσεις του Ιανουαρίου, πίστευα
ότι έχετε µία τεχνοκρατική αντίληψη και ότι πραγµατικά προ-
σεγγίζετε το αγροτικό ζήτηµα µ’ έναν διαφορετικό τρόπο σε
σχέση µε προκατόχους σας στο παρελθόν. ∆υστυχώς µ’ αυτό το
νοµοσχέδιο δεν αποδεικνύετε τουλάχιστον αυτήν τη δική µου
προηγούµενη εντύπωση.

Και το λέω, γιατί το Μητρώο των Αγροτών είναι µία τολµηρή
επιλογή για την όποια κυβέρνηση –το επαναλαµβάνω- αν όντως
πιστεύουµε ότι θέλουµε να συντηρήσουµε σε βάθος χρόνου την
αγροτική ενασχόληση και να στηρίξουµε την αγροτική οικονο-
µία.

∆εν σας κρύβω ότι απορώ και µε τους Βουλευτές της Συµπο-
λίτευσης. Και µιλάω γι’ αυτούς που προέρχονται από αγροτικές
περιοχές. Αντιλαµβάνοµαι την, αν θέλετε, δεδοµένη κατά κάποιο
τρόπο θέση τους να υπερασπιστούν το κυβερνητικό έργο. Βε-
βαίως, οι περισσότεροι από αυτούς, µέσα από ερωτήµατα, έδει-
ξαν ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν συµβάλει στη λύση του
προβλήµατος.

Από εκεί και πέρα, όµως, επειδή όλοι γνωρίζουν ποια είναι η
πραγµατικότητα στον αγροτικό κόσµο, θα περίµενα τουλάχιστον
πιο ειλικρινείς φωνές και πολύ πιο συγκεκριµένες θέσεις και από-
ψεις, σχετικά µε το τι πρέπει να κάνουµε.

Φτάνω στην τελευταία πρόταση: Πρέπει να ξεκαθαρίσουµε
ποιοι είναι οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. ∆εν είναι όλοι κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες. ∆εν ξέρω, αν το έχουµε αντιληφθεί.

Εάν, λοιπόν, θέλουµε να στηρίξουµε την αγροτική δραστηριό-
τητα, πρέπει να καταγράψουµε κατ’ αρχάς αυτούς, έστω να δη-
µιουργήσουµε µία λίστα δύο ταχυτήτων.

Με απλά λόγια θέλω να πω το εξής: Βεβαίως, µπορεί να υπάρ-
χουν αγρότες, οι οποίοι την αγροτική ενασχόληση δεν την έχουν
ως κύρια δραστηριότητα, αλλά την έχουν σαν δευτερεύουσα ή
έχουν αυτήν κύρια κι έχουν και µία άλλη δευτερεύουσα. ∆εν µπο-
ρεί, όµως, όλοι να εξισώνονται µε τον ίδιο τρόπο και να µπαίνουν
ακριβώς στην ίδια λογική.

Αν θέλουµε –επαναλαµβάνω για άλλη µία φορά- το Μητρώο
Αγροτών –το είπαν νωρίτερα και συνάδελφοι από αυτό το Βήµα-
να έχει χρηστικότητα –επαναλαµβάνω έναν όρο που χρησιµο-
ποίησε νωρίτερα συνάδελφος από αυτό το Βήµα- θα πρέπει κά-
ποια στιγµή να ξέρουµε ότι πρέπει να απευθυνθούµε στους
πραγµατικούς, κατ’ επάγγελµα, αγρότες. ∆ιαφορετικά, κάθε
άλλη προσπάθεια, όπως καταλαβαίνετε, το µόνο το οποίο έρχε-
ται να προσθέσει, είναι µία ατελέσφορη νοµοθετική πρωτοβου-
λία, όπως έχουν γίνει πάµπολλες, άπειρες στο παρελθόν, σε µία
κατεύθυνση που δυστυχώς δεν έχει να προσφέρει τίποτα ούτε
στην ελληνική κοινωνία, πολύ περισσότερο στον αγροτικό κόσµο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Τσιάρα.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Λάρισας του ΠΑΣΟΚ κ. Βασί-

λειος Έξαρχος.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή είµαι από αυτούς που

πιστεύουν ότι στη Βουλή πρέπει να γίνεται καλόπιστος διάλογος,
αποδέχοµαι την πρόκληση – πρόσκληση του συναδέλφου που
προηγήθηκε στο Βήµα και λέω το εξής: Καλό είναι να µελετούµε
σε βάθος τα νοµοσχέδια, διότι το παράδειγµα µε το γιατρό είναι
ατυχέστατο, γιατί τα κριτήρια πρέπει να λειτουργούν σωρευτικά.
∆εν είναι µόνο το 35% του εισοδήµατος. Είναι και η ασφάλιση
ΟΓΑ. Είναι και το 30% του χρόνου…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Η σύζυγός τους…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: …που βεβαίως, κυρία Υπουργέ και

κύριε Υφυπουργέ, έχω αµφιβολίες για το πώς µπορεί να λει-
τουργήσει αυτό και να προσδιοριστεί. Είναι ένα δύσκολο εγχεί-
ρηµα αυτό µε το χρόνο. Και αυτό θέλει µία περαιτέρω επεξερ-
γασία.

Τώρα, ουδείς εξ ηµών ισχυρίστηκε ότι µε το µητρώο θα λύ-
σουµε µονοµιάς τα προβλήµατα των αγροτών. Ουδείς θεωρεί το
µητρώο πανάκεια. Το θεωρούµε, όµως, ένα πάρα πολύ χρήσιµο
εργαλείο για την άσκηση πολιτικής. Κι εκεί έπρεπε να επικε-
ντρωθεί η συζήτηση. Και δεν θέλω να συνεχίσω τη χθεσινοβρα-
δινή συζήτηση.

Θα περίµενα, όµως, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
να µας πείτε: Με ποιο τρόπο θεωρείτε εσείς ότι πρέπει να αξιο-
ποιηθεί το µητρώο; ∆ιότι αυτή είναι η νέα σελίδα που πρέπει να
ανοίξουµε στη συζήτηση για την αξιοποίηση του µητρώου.

Κι έρχοµαι, κύριε Υφυπουργέ, και σας λέω πολύ συγκεκριµένα:
Εµείς θεωρούµε ότι το µητρώο µπορεί να συµβάλει στην κατα-
νοµή των ενισχύσεων και µε περισσότερη διαφάνεια, που δεν
υπήρχε µέχρι σήµερα και µε περισσότερη δικαιοσύνη, που δεν
υπάρχει µέχρι σήµερα. Και θα είµαι πολύ συγκεκριµένος:

Εν όψει της συζήτησης για το πώς θα µοιραστούν οι πόροι
µετά το 2013 –προφανώς το µητρώο και η ψηφιοποίηση, που
ολοκληρώνεται, βοηθούν πάρα πολύ- θα συνεχίσουµε να έχουµε
στη χώρα αγρότες, οι οποίοι παίρνουν εκατοντάδες χιλιάδες
ευρώ ενισχύσεων; Όχι. Πρέπει να βάλουµε όριο, πρέπει να βά-
λουµε πλαφόν. ∆εν µπορείς να έχεις παραγωγούς στη χώρα που
παίρνουν 250.000, 300.000 ευρώ από ενιαία ενίσχυση και την ίδια
στιγµή να έχεις παραγωγούς που αγωνιούν και προσπαθούν να
κάνουν και κάποια µεροκάµατα για να µπορέσουν να επιβιώσουν
και να µείνουν στο χωριό τους.

Μπορεί να βοηθήσει το µητρώο και στον καλύτερο προγραµ-
µατισµό των πληρωµών. Σας λέω ένα παράδειγµα: Μπορείτε
πλέον, ολοκληρώνοντας την ψηφιοποίηση ως Υπουργείο, να
πείτε, θα δώσουµε προκαταβολές στην ενιαία ενίσχυση αµέσως
µετά τις 15 Οκτωβρίου. Μπορείτε ως Κυβέρνηση –και πρέπει να
το κάνουµε ως χώρα- να προγραµµατίσετε τις πληρωµές. ∆η-
λαδή, να γνωρίζει ο αγρότης ότι το Μάρτιο, για παράδειγµα, θα
πάρει την επιστροφή φόρου του πετρελαίου –γιατί είναι για την
προηγούµενη χρονιά- πριν ξεκινήσει η νέα καλλιεργητική περίο-
δος. Να ξέρει ο παραγωγός ότι το Μάιο θα παίρνει την επι-
στροφή του ΦΠΑ, για να µπορεί ο σιτοπαραγωγός να αντισταθεί
στο καρτέλ του σταριού που του λέει στην έναρξη της περιόδου,
εννέα, δέκα λεπτά το σιτάρι. Γιατί; ∆ιότι τον βρίσκει σε οικονο-
µική αδυναµία, τον βρίσκει σε µία στιγµή που δεν µπορεί να έχει
άλλες εισροές, άρα πρέπει να πουλήσει και τον πιάνει από το
σβέρκο και µε συγχωρείτε για την έκφραση.

Άρα, αυτός ο προγραµµατισµός των πληρωµών µπορεί να αυ-
ξήσει τη διαπραγµατευτική ικανότητα των αγροτών.

Με βάση, όµως, το µητρώο µπορούµε να δούµε βελτίωση των
κριτηρίων και των κινήτρων που υπάρχουν για την ένταξη σε προ-
γράµµατα, για τη χρηµατοδότηση, για την επιδότηση των επιτο-
κίων εκεί που µπορεί να γίνει.

Αυτή είναι µία πολύ ενδιαφέρουσα συζήτηση, η οποία, δυστυ-
χώς, δεν έγινε στη Βουλή. Αυτό, όµως, είναι το βασικό και το κυ-
ρίαρχο, κατά την άποψή µου, το οποίο πρέπει να συµβεί την
επόµενη περίοδο, για να µη σκιαµαχούµε και κάνουµε αντιπαρα-
θέσεις, οι οποίες µπορεί να δηµιουργούν κάποιες εικόνες στον
κόσµο για τον καθένα προσωπικά, αλλά δεν νοµίζω ότι τιµούν τη
Βουλή και την αποστολή της. Κι εκεί πρέπει να δώσουµε το
βάρος.

Ορθά, κυρία Υπουργέ, συνδέεται το µητρώο και µε την ανα-

βάθµιση της επαγγελµατικής κατάρτισης. Ναι, θέλουµε αγρότες
µε πτυχίο. ∆εν υπάρχει επαγγελµατική σχολή εκπαίδευσης αγρο-
τών στη χώρα. Και ξέρετε ότι υπάρχει προεκλογική δέσµευση
του ίδιου του Πρωθυπουργού που λέει, θέλουµε να έχουµε επαγ-
γελµατίες αγρότες. Μάλιστα, έχει κάνει πολύ συγκεκριµένη πρό-
ταση που λέει, η πρώτη επαγγελµατική σχολή να δηµιουργηθεί
στη Λάρισα.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Πού αλλού;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Πού αλλού; Συµφωνώ, κυρία Υπουργέ,
και χαίροµαι που επιβεβαιώνετε ότι αυτό ήταν αυτονόητο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Όταν θα πάει στη Λάρισα, δεν θα
υπάρχουν αγρότες.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Όχι, θα υπάρχουν. Αν δεν υπάρχουν
στη Λάρισα αγρότες, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορώ να κατα-
λάβω σε ποιο µέρος της Ελλάδας θα υπάρχουν.

Βεβαίως, πρέπει να συνδεθεί το µητρώο και µε αυτό που λέµε,
στήριξη των αγροτών σε ό,τι αφορά τη µείωση του κόστους πα-
ραγωγής.

Έρχοµαι σε δύο πολύ συγκεκριµένα ζητήµατα:
Οι τιµές των φυτοφαρµάκων τα προηγούµενα χρόνια πήγαν

σε ύψη δυσθεώρητα. Φανταστείτε, κυρία Υπουργέ, τι γίνεται
αυτήν την περίοδο στις βαµβακοπαραγωγικές περιοχές της
χώρας µε την επιδροµή του «πράσινου σκουληκιού». Και όχι µόνο
πράσινου. Σε ορισµένες περιοχές είναι και άλλων χρωµάτων
σκουλήκια, διότι υπάρχει πλέον πολυχρωµία και σκουληκιού
λόγω των κλιµατικών αλλαγών. Και απ’ ό,τι µας λένε και οι επι-
στήµονες και οι αγρότες δεν τα πιάνει κανένα φάρµακο, µε απο-
τέλεσµα –πιθανόν γιατί έγκαιρα δεν έγιναν κάποιες κινήσεις,
αυτό δεν είµαι σε θέση να το πω, αλλά νοµίζω ότι χρειάζεται µία
απάντηση σε αυτό- το κόστος παραγωγής να αυξάνει πάρα
πολύ. Θα έχουµε και το πρόβληµα ότι δεν θα µπορούν να πιά-
σουν και το πλαφόν της µέσης απόδοσης που χρειάζεται, για να
πάρουν τη συνδεδεµένη σε κάποιες περιοχές. ∆ιότι σε κάποιες
περιοχές έχουµε ζηµιά η οποία φτάνει το 80% και το 100%. ∆εν
θα συλλέξουν βαµβάκι κάποιοι.

Άρα, υπάρχουν θέµατα που σχετίζονται µε αυτό που λέµε κό-
στος παραγωγής.

Θα ήθελα να πω και κάτι τελευταίο, το οποίο αφορά το ζήτηµα
που υπάρχει σε αρκετές περιοχές της χώρας και συνδέεται µε το
κόστος του νερού και του ηλεκτρικού ρεύµατος. Κοιτάξτε, εγώ
καταλαβαίνω ότι είµαστε υποχρεωµένοι να εντάξουµε στο εθνικό
δίκαιο κοινοτικές οδηγίες. Θα σας πω, όµως, τώρα ένα παρά-
δειγµα: Η εφαρµογή της οδηγίας για το νερό στη χώρα –και είναι
συγκεκριµένο το παράδειγµα- όσων είχαν λήξει οι άδειες χρή-
σης νερού και ήταν µέσα στο δείγµα του ΟΠΕΚΕΠΕ: Με από-
φαση του προηγούµενου Περιφερειάρχη έπρεπε –σας λέω για
τη Θεσσαλία- να πληρώσουν χίλια ευρώ ως πρόστιµο για την
κάθε γεώτρηση. Αν σε αυτά προσθέσετε και τις δαπάνες για
άδεια περιβαλλοντική, για περιβαλλοντική µελέτη, για γεωλόγο,
για τοπογραφικό διάγραµµα, το κόστος για κάθε παραγωγό
ανέρχεται σε χιλιάδες ευρώ.

Πρέπει να δείτε επειγόντως όλο αυτό το πλαίσιο…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Πρέπει να δείτε όλο αυτό το πλαίσιο της κοινής υπουργικής

απόφασης µε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, γιατί σε µια εποχή
που είναι αλήθεια ότι υπάρχει µια πίεση στα εισοδήµατα λόγω
και της παγκόσµιας συγκυρίας και λόγω της πτώσης των τιµών
των αγροτικών προϊόντων, δεν µπορεί να αντέξουν οι αγρότες.

Τελειώνω λέγοντας, κύριε Πρόεδρε – και σας ευχαριστώ – ότι
η συζήτηση για το µητρώο βοηθάει στο να πάµε ένα βήµα πα-
ραπέρα τη γενική συζήτηση για το µέλλον του αγροτικού τοµέα
στη χώρα µας και είµαι απ’ αυτούς που πιστεύουν ότι Ελλάδα
ανεπτυγµένη µε αγρότες οι οποίοι δεν θα µπορούν να εξασφα-
λίσουν εισόδηµα, δεν θα µπορεί να υπάρξει. Αυτό είναι χρέος
του καθένα από µας, απ’ όποια πτέρυγα κι αν προέρχεται, να το
επαναλαµβάνει συνεχώς.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Έξαρχε.

Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καρχιµάκης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέ-

διο «Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων», παρά
τις όποιες διαφωνίες µπορεί να εκφράστηκαν εδώ µέσα, δίνουµε
πραγµατικά µια σηµαντική πολιτική απάντηση, µια θεσµική λύση
στον ανεπαρκή για χιλιάδες αγρότες τρόπο µε τον οποίον κατο-
χυρωνόταν έως σήµερα το αγροτικό επάγγελµα στη χώρα µας.

Και επειδή τα αγροτικά ζητήµατα χρειάζονται προοπτική και
θεσµικές αλλαγές και όχι απλά καλές προθέσεις και ευχολόγια,
η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων ικανοποιεί σήµερα µε την κατάθεση αυτού του νοµοσχε-
δίου µια χρόνια ανάγκη του αγροτικού πληθυσµού, µια χρόνια
ανάγκη για τον προσδιορισµό της επαγγελµατικής ιδιότητας του
αγρότη, µια ανάγκη την οποία καιρό τώρα όλοι αναγνώριζαν ως
απαραίτητη για την αναβάθµιση της ελληνικής γεωργίας. Είναι
ένα αίτηµα το οποίο η Κυβέρνηση εξέτασε µε ωριµότητα και σή-
µερα παρουσιάζουµε στο πλαίσιο µια ολοκληρωµένης θεσµικής
αλλαγής.

Πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που επιτέλους προσδιορίζει µε
σαφήνεια τις βασικές παραµέτρους της επαγγελµατικής ιδιότη-
τας του αγρότη, µε βάση το χρόνο απασχόλησης στη γεωργία
και το µέρος του εισοδήµατος που προκύπτει από την αγροτική
δραστηριότητα.

Ταυτόχρονα προσαρµοζόµαστε και µε την κοινοτική νοµοθε-
σία και µάλιστα αξιοποιούµε µε τον καλύτερο τρόπο την ευκαιρία
να ορίσουµε τους ενεργούς αγρότες, βάσει της ενασχόλησής
τους µε τη γεωργία.

Έτσι, σταδιακά µπορούµε να κατανείµουµε τα οφέλη και των
εθνικών και των κοινοτικών πολιτικών, βάσει των οποίων προέρ-
χονται και οι ανάγκες και να αναβαθµίσουµε τη σχετική διαδικα-
σία σε µια πιο δίκαιη, καθαρή, ισορροπηµένη και αποδοτική
βάση, δίνοντας πνοή στην ελληνική γεωργία, αλλά και στα ποιο-
τικά της πλεονεκτήµατα.

Με αυτόν τον τρόπο αντιµετωπίζουµε τους σκοπέλους που
χρόνια ταλάνιζαν την ελληνική γεωργία, στηρίζοντας ουσιαστικά
τον πραγµατικό αγρότη και ενισχύοντας τη γεωργία στους το-
µείς που πραγµατικά έχει ανάγκες.

Με βάση, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο η ελληνική γεωργία µπο-
ρεί πλέον να προετοιµαστεί για τις αλλαγές, όπως αυτές δια-
µορφώνονται και σε ευρωπαϊκό και σε εθνικό επίπεδο, θεσµικά
αναβαθµισµένη και πιο σίγουρη για τις ευκαιρίες που ανοίγονται.

Αυτή είναι η δική µας πολιτική προτεραιότητα, να αξιοποιή-
σουµε κάθε νέα ευκαιρία για την ελληνική γεωργία, να προετοι-
µάσουµε τη χώρα δίνοντας αυτοπεποίθηση στον αγροτικό
πληθυσµό µε θεσµικά κατοχυρωµένες λύσεις και µε κανόνες, να
δηµιουργήσουµε ένα δίκαιο σύστηµα, που στηρίζει όλους εκεί-
νους που µοχθούν, που παράγουν και δηµιουργούν, να διαµορ-
φώσουµε µια πολυδιάστατη, πολυλειτουργική, ποιοτική και
ανταγωνιστική γεωργία, που θα συνεχίζει να απολαµβάνει την
εµπιστοσύνη της ελληνικής κοινωνίας, ενώ ταυτόχρονα θα κερ-
δίζει έδαφος στην ανταγωνιστική ελληνική και διεθνή αγορά.

Ωστόσο, το σηµαντικό είναι ότι το Μητρώο Αγροτών µπορεί να
µετατραπεί σε ένα βασικό εργαλείο για τη χάραξη µιας σύγχρο-
νης, αξιόπιστης και αποδοτικής αγροτικής πολιτικής.

Για να είναι, λοιπόν, δυνατός ένας ολοκληρωµένος στρατηγι-
κός σχεδιασµός της αγροτικής ανάπτυξης, που βελτιώνει την
ανταγωνιστικότητα, διασφαλίζει τη δίκαιη κατανοµή των δηµό-
σιων πόρων και εγγυάται τη διαφανή διαχείριση των εθνικών και
ευρωπαϊκών πολιτικών µέτρων, είναι απαραίτητη η δηµιουργία
του Μητρώου Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων σε ενι-
αία βάση δεδοµένων.

Θα είναι µια βάση που θα προσφέρει και αλφαριθµητικές και
χαρτογραφικές πληροφορίες, µια βάση όπου η εγγραφή στο Μη-
τρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων θα είναι υποχρε-
ωτική, µια βάση που θα προσδιορίζει δίκαια και µε σαφήνεια την

επαγγελµατική ιδιότητα, προσφέροντας την ισονοµία, την ασφά-
λεια και την προοπτική.

Αυτά έλειψαν πραγµατικά τα τελευταία χρόνια, µε διάφορες
κατά περίπτωση πολιτικές, πολιτικές που θύµιζαν το κρεβάτι του
Προκρούστη, χωρίς κανόνες, χωρίς σταθερές, χωρίς να ξέρει κα-
νείς πού πατάει, ανάλογα µε το τι µας βολεύει και τι µπορούµε να
αλιεύσουµε, να εκµεταλλευτούµε, να καπηλευτούµε, παίζοντας
µε την περηφάνια και την αξιοπρέπεια των ανθρώπων.

Γιατί ακριβώς, όταν ένας άνθρωπος έχει ανάγκη, µπορεί να
προσχωρήσει σε τέτοιου είδους δολώµατα. Και στην πορεία όλες
αυτές οι εκδοχές οδηγούν στην κατάρρευση και στο περιθώριο.

Επιπλέον το νοµοσχέδιο αυτό τίθεται ως µία εκ των προϋπο-
θέσεων προσδιορισµού της επαγγελµατικής ιδιότητας του
αγρότη: η επαγγελµατική ενασχόλησή του µε τη γεωργία – όλοι
το είπαµε εδώ – σε ποσοστό 30% του συνολικού ετήσιου χρόνου
εργασίας και ταυτόχρονα η απολαβή από την αγροτική δραστη-
ριότητα του 35% του συνολικού ετήσιου εισοδήµατος.

Άκουσα πολλούς συναδέλφους εδώ να είναι σε µια συνεχή
αντίφαση, να λένε 50%, να επικαλούνται ότι για να είναι κάποιος
αγρότης, χρειάζεται το 50% της εργασίας στον αγροτικό τοµέα
από τη µια και από την άλλη να τους ακούω να υπερασπίζονται
τη δυνατότητα ταυτόχρονα να εργάζονται και εκτός γεωργικών
δραστηριοτήτων µε µεροκάµατα για συµπλήρωση εισοδήµατος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Το επιτρέπει ο ΟΓΑ, κύριε
Υπουργέ. Γιατί δεν το αναγνωρίζετε;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆εν διαφωνούµε, αλλά επιτέλους πρέπει να
προσανατολιστείτε στο τι θέλετε. ∆εν µπορεί να λέτε από τη µια
50% και από την άλλη το εξωγεωργικό εισόδηµα να ανέρχεται
σε ένα πολύ µεγαλύτερο ποσοστό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Από αγροτική δραστηριότητα,
κύριε Υπουργέ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εν πάση περιπτώσει – και µη µε διακόπτετε
– θέλετε να ψαρεύετε παντού. ∆εν θα σας το επιτρέψουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Όχι σε θολά νερά όµως.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Παντού και σε θολά και σε ανάβαθα και σε
βαθειά και όπου σας παίρνει. Αυτή ήταν η πολιτική σας, γιατί
ποτέ δεν θέλατε να λειτουργήσετε µε κανόνες, ποτέ δεν θέλατε
να λειτουργήσετε µε βάση ορατούς, συγκεκριµένους και διαφα-
νείς κανόνες. Αυτή ήταν µια ζωή, διαχρονικά η πολιτική σας.

Τα ποσοστά αυτά βασίστηκαν στην ελληνική πραγµατικότητα
και αντανακλούν τη δική µας ξεκάθαρη πολιτική βούληση, που
είναι να µην αδικηθεί και να µην αποκλειστεί κανένας πραγµατι-
κός, ενεργός αγρότης από το µητρώο.

Αν για τον προσδιορισµό του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη
λαµβάναµε υπ’ όψιν απλά και µόνο το κριτήριο του χρόνου απα-
σχόλησης στην αγροτική οικονοµία και ιδιαίτερα το ποσοστό του
50% επί του συνολικού χρόνου, όπως πριν κάποιοι από σας ισχυ-
ρίστηκαν, τότε θα εντασσόταν στο αγροτικό επάγγελµα µόνο το
ένα τρίτο του αγροτικού πληθυσµού.

Σήµερα, µε αυτό το νοµοσχέδιο θεσµοθετούµε λύσεις που
στηρίζουν όλους όσους θέλουν να προσφέρουν, να παράγουν
και να δηµιουργήσουν µέσα από την αγροτική δραστηριότητα
για την οικονοµία. ∆ηµιουργούµε ένα ολοκληρωµένο έγκυρο µη-
τρώο µε πολύτιµα και απαραίτητα στοιχεία για τη χάραξη µιας
ώριµης πολιτικής για την αγροτική ανάπτυξη και την πραγµατική
στήριξη του πραγµατικού αγρότη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Είναι στοιχεία, όπως η πλήρης χαρτογράφηση της γεωργικής
δραστηριότητας, η ψηφιοποίηση των δικαιωµάτων και της αγρο-
τικής γης βάσει του ΟΣ∆Ε, η καταγραφή των επενδυτικών προ-
γραµµάτων των αγροτών όπου έχουν ενταχθεί, η συµµετοχή σε
περιβαλλοντικά προγράµµατα, η παρακολούθηση της χρήσης
των εφοδίων, οι αποζηµιώσεις, η εξαγωγική δραστηριότητα της
παραγωγής, οι πραγµατικές παραγωγές προϊόντων και οι δυνα-
τότητές τους στην εγχώρια κατανάλωση, αλλά και στην εξαγω-
γική τους προοπτική, η δυνατότητα, δηλαδή, µιας διαµόρφωσης
ενός σχεδίου απορρόφησης των ελληνικών προϊόντων.
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Γιατί εκεί είναι το µεγάλο µας ζητούµενο, οι πραγµατικοί αγρό-
τες να µπορούν να έχουν εισόδηµα, να µπορούν να είναι αξιο-
πρεπείς, να είναι περήφανοι, να µπορούν να έχουν ποιοτικά
προϊόντα υψηλής διατροφικής αξίας. Για να χρησιµοποιήσω τον
όρο που χρησιµοποιεί και η κυρία Υπουργός, µε όλη αυτήν την
προσπάθεια να δηµιουργήσουµε µια νέα διατροφική διπλωµα-
τία, να δηµιουργήσουµε πραγµατικά τη δική µας εθνική κατανα-
λωτική συνείδηση.

Θα πω για άλλη µια φορά ότι είναι ανεπίτρεπτο να είµαστε σε
πάρα πολλά προϊόντα ελλειµµατικοί στην εσωτερική κατανάλωση
και αυτά τα προϊόντα να µην καταναλώνονται ούτε στην εσωτε-
ρική αγορά ούτε να εξάγονται, γιατί έχουµε πραγµατικά τα φαι-
νόµενα των ελληνοποιήσεων.

Άκουσα χθες κάποιους να µιλούν για ελέγχους. Θα τρελα-
θούµε εδώ! Ποιοι µιλούν µετά από εννέα µήνες, που κατέρρευ-
σαν όλο το σύστηµα, για ελέγχους; Ουσιαστικά άφησαν όλο το
σύστηµα να ασυδοτεί, γιατί µέσα από την ασυδοσία και µέσα από
την ανυπαρξία των ελέγχων διακινήθηκε και πολιτικό χρήµα.

Έρχονται σήµερα να µας πουν για ελεγκτικούς µηχανισµούς
τους οποίους διέλυσαν και που ήθελαν, για να συγκροτηθούν
χρόνο έξι και επτά µηνών. Είµαστε αποφασισµένοι. Έχουµε επι-
λέξει µε ποιους είµαστε. Εσείς είστε κάπου αλλού. Γι’ αυτό σας
έστειλε ο λαός στην Αντιπολίτευση.

Εσείς σπαταλούσατε, διασπαθίζατε και έρχεστε σήµερα να
κλάψετε για το εισόδηµα του Έλληνα αγρότη, το εισόδηµα του
Έλληνα πολίτη λέγοντας πού πάει, πώς θα διασφαλιστεί. Ελάτε
να δείτε στο δικό µας Υπουργείο πώς γίνονταν οι δαπάνες. Ελάτε
να δείτε, όπως ορθά είπαν οι συνάδελφοι, πώς δώσατε τα εθνικά
αποθέµατα, µε καταλόγους, χωρίς κριτήρια, χωρίς διαφάνεια.
Ελάτε να δείτε πώς κάνατε ανακαινίσεις µε απευθείας αναθέσεις
είκοσι πέντε και τριάντα τετραγωνικών µε 150.000 και 200.000.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μας µιλάτε, κύριοι συνάδελφοι, για διαφάνεια. Ρωτάτε ποιος
θα είναι ο φορέας εγγραφής και µιλάτε για ιδιωτικούς φορείς.
Να διαβάσετε τη γνωµοδότηση της ΚΕΝΕ που όταν µιλάει για
φορέα εννοεί δηµόσιο φορέα, φορέα του Υπουργείου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Η κυρία Υπουργός, δεσµεύτηκε
στην επιτροπή ότι θα το διευκρινίσει και δεν το έκανε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Μην ψαρεύετε! Την αδιαφάνεια τη µεταχει-
ριστήκατε σε διάφορα γραφεία, σε υπόγεια και σε νοµαρχιακά
γραφεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε,
κύριε Υφυπουργέ, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Θέλω λίγο
την ανοχή σας.

Έτσι τη διαχειριστήκατε, γιατί θέλατε να εκµεταλλεύεστε τους

φτωχούς ανθρώπους, να τους έχετε υποχείρια. Αυτό κάνατε.
Να τελειώνει αυτό το παραµύθι! Θα βάλουµε τάξη, θα βάλουµε

κανόνες. Το αυτονόητο πλέον θα πάψει να είναι ζητούµενο και
τα δικαιώµατα θα είναι δικαιώµατα, δεν θα είναι ρουσφετολογι-
κές παραχωρήσεις.

Ξέρουµε ότι µε το να προσπαθήσουµε να δηµιουργήσουµε µια
άλλη κατάσταση αποφεύγοντας τις στρεβλώσεις ή συγκρουό-
µενοι µε τις στρεβλώσεις, δηµιουργούνται νέες. ∆εν θα πάµε
πίσω, όµως. Θα προχωρήσουµε. Είτε το θέλετε είτε όχι µπορεί να
υπάρχουν προβλήµατα, αλλά έχουµε ένα σαφή προσανατολισµό
τον οποίο θα ακολουθήσουµε, θα προχωρήσουµε και θα πετύ-
χουµε, γιατί θέλουµε να διασφαλίσουµε τους Έλληνες αγρότες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα δε και από κάποιους εκπροσώπους των µικρών κοµ-

µάτων ότι θα διώξουµε τη µικρή αγροτιά. Ίσα-ίσα, µε αυτό το νο-
µοσχέδιο κατοχυρώνουµε τους µικρούς αγρότες. ∆εν υπάρχει
θέµα περικοπής επιδοτήσεων µέσα από αυτό το νοµοσχέδιο.
Άλλο είναι το θέµα των δικαιούχων ενιαίας ενίσχυσης και άλλο το
θέµα των εθνικών πολιτικών που θα ακολουθήσουµε µέσα από
αυτό το µητρώο ή της αξιοποίησης των κοινοτικών προγραµµά-
των που θα πρέπει να διατεθούν σε κατά κύριο επάγγελµα αγρό-
τες, σε επαγγελµατίες αγρότες. ∆εν θα υπάρχει θέµα διαχεί-
ρισης του µητρώου από ιδιώτες. Το ξεκαθάρισα πριν.

Όσον αφορά τώρα το κριτήριο του 25% που αναφέρατε για
την εξισωτική αποζηµίωση, αυτό είναι το ποσοστό που έχει θέσει
η Ευρωπαϊκή Ένωση ως κριτήριο εισοδήµατος. ∆εν το βάλαµε
αυθαίρετα, για να το ξεκαθαρίσουµε και αυτό.

Επίσης, εξετάσαµε µε προσοχή την πρόταση του κ. Ροντούλη
και του ΛΑΟΣ για την κλιµάκωση του κριτηρίου της γεωργικής
απασχόλησης, ώστε το σύστηµα να είναι πιο ευέλικτο, εν τού-
τοις η κλιµάκωση αυτή, αγαπητοί συνάδελφοι, θα έκανε το σύ-
στηµα διαχείρισης, αλλά και χρήσης του µητρώου όχι µόνο
γραφειοκρατικό, αλλά και εξαιρετικά ρευστό. Θα πολλαπλα-
σίαζε, δηλαδή, τις πιθανότητες των συχνών αλλαγών κατηγορίας
για τους αγρότες, δηλαδή ήταν µια απειλή δυσλειτουργικότητας
του µητρώου. ∆εν µπορεί να γίνει αποδεκτή αυτή η πρόταση.

Θα κάνουµε, όµως, δεκτή την πρότασή σας –όπως και η κυρία
Υπουργός θα πει αργότερα- σε νοµοτεχνική βελτίωση, το ποσο-
στό του 35% του συνολικού ετήσιου εισοδήµατος που αναφέρε-
ται στα εδάφια α’, περίπτωση βγ’ του νοµοσχεδίου να ορίζεται
σε 25% τουλάχιστον του συνολικού ετήσιου εισοδήµατος για
τους απασχολούµενους σε αγροτικές δραστηριότητες στα νησιά
µε πληθυσµό µέχρι εκατό χιλιάδες κατοίκους. Είναι µια σηµα-
ντική βελτίωση. Καταθέτω τη νοµοτεχνική βελτίωση.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καρχιµάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την
προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Κάποιοι συνάδελφοι είπαν ότι τα παραπέµπουµε σε υπουργι-
κές αποφάσεις. Οι νόµοι είναι πλαίσια. ∆εν µπορούν να ρυθµί-
σουν όλες τις λεπτοµέρειες. Εν πάση περιπτώσει εισάγουµε και
µια άλλη διαδικασία σε σχέση µε τις υπουργικές αποφάσεις, τη
δηµόσια διαβούλευση, συζήτηση και συνεννόηση. Σας καλούµε
να συµβάλλετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υφυπουργέ,
έχετε φτάσει στο διπλάσιο του χρόνου σας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

∆εν θα κάνουµε αυτό που κάνατε εσείς µε το Βατοπέδι που
κρύβατε ψεύτικα πρωτόκολλα, απρωτοκόλλητες αποφάσεις
κάτω από το τραπέζι. Έχουµε τελείως διαφορετική αντίληψη και
συµπεριφορά από αυτήν που είχατε εσείς, που πήγατε να ξε-
πουλήσετε τον εθνικό πλούτο κάτω από το τραπέζι.

Οι υπουργικές αποφάσεις θα είναι διαφανείς, φανερές, θα
είναι σε δηµόσιο διάλογο και διαβούλευση, ώστε πραγµατικά να
γνωρίζει ο καθένας τι περιλαµβάνεται και να δεχόµαστε και από
εσάς –εφόσον έχετε- δηµιουργικές προτάσεις, δηµιουργικές βελ-
τιώσεις. Να γίνουν όλα καλύτερα προς όφελος των αγροτών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υφυπουργέ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Τζαβάρας. Ελπίζω, κύριε Τζαβάρα, να µην ακολου-
θήσετε το κακό παράδειγµα του κυρίου Υφυπουργού.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, είχα τρία λεπτά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆ιαδέχοµαι στο Βήµα τον αγαπητό Υφυπουργό, µε τον οποίο

είχαµε συνυπάρξει και είχαµε συνεργαστεί στην επιτροπή για την
έρευνα της υπόθεσης του Βατοπεδίου. Έκτοτε θέλω να πιστεύω
ότι διατηρούµε ειλικρινείς συναδελφικές σχέσεις.

Παρόλο, όµως, το γεγονός ότι είµαι υποχρεωµένος να εξάρω
και να υπογραµµίσω την εκτίµηση που του έχω, ταυτόχρονα µε
πολύ θάρρος θα ήθελα να του θέσω µερικά ερωτήµατα -και στην
παρισταµένη βέβαια κυρία Υπουργό- γιατί πολλοί συνάδελφοι
µου είπαν ότι χθες ήµουν περισσότερο επιθετικός από όσο θα
έπρεπε. Σήµερα, λοιπόν, έχω τη διάθεση να είµαι πιο διαλλακτι-
κός εφόσον βέβαια λάβω συγκεκριµένες απαντήσεις στα ερω-
τήµατα που θα θέσω.

Ζήτηµα πρώτο. Υπάρχει ή δεν υπάρχει µε νοµοθέτηµα της κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ το 1995 νόµος, ο οποίος έχει δηµιουργή-
σει Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων;

Λυπούµαι γιατί άκουσα πολλούς συναδέλφους από την
πλευρά της Συµπολίτευσης ανερχόµενοι στο Βήµα να διαρρη-
γνύουν τα ιµάτιά τους και να οµνύουν ότι δεν υπήρξε ποτέ Μη-
τρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, ο ν. 2332/1995, δηµιούργηµα της δικής
σας Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ., στο άρθρο 1 ιδρύει Μητρώο
Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων στην έδρα κάθε νοµού,
που καταρτίζεται και ενηµερώνεται µε την εποπτεία του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Ποια είναι η διαφορά
που εισάγει το παρόν νοµοσχέδιο; ∆ηµιουργεί το ίδιο ακριβώς
µητρώο στο Υπουργείο Γεωργικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. ∆η-
λαδή, ουσιαστικά µια αποκεντρωµένη κατά νοµό διαδικασία κα-
ταγραφής σ’ ένα συγκεκριµένο κατάστιχο εκείνων οι οποίοι
ασχολούνται µε τις αγροτικές δραστηριότητες ή κατέχουν αγρο-
τικές εκµεταλλεύσεις έρχεται το νοµοσχέδιο αυτό να το αναθέ-
σει, να το ιδρύσει, να το επανιδρύσει στα πλαίσια και στα όρια
της κεντρικής υπηρεσίας του Υπουργείου. Αυτό είναι πρόοδος;
Αυτό είναι εξέλιξη; Αυτό αποτελεί συµβολή προς τον αγρότη,
αναβάθµιση της δηµόσιας διοίκησης;

Και το πλέον σοβαρό είναι το εξής. Αν κάποιος εξ υµών, των
κυρίων Βουλευτών της Συµπολίτευσης που προηγουµένως πα-
ρήλασαν απ’ αυτό το Βήµα, είχε την πρόνοια και την επιµέλεια να
αντιπαραβάλλει τις διατάξεις του νοµοσχεδίου που συζητάµε µε
το νόµο 2332/1995 θα διαπίστωνε ευχερώς ότι οι περισσότερες
διατάξεις απ’ αυτές που σήµερα επανανοµοθετούνται έχουν αυ-

τούσιες µεταφερθεί από εκείνο το νοµοθέτηµα στο συγκεκριµένο
παρόν νοµοσχέδιο. Και ερωτώ: Αυτό είναι το χαρακτηριστικό που
σας διαφοροποιεί και σας δίνει µεγαλύτερη αξία και αρετή, σε
σχέση µε την κυβέρνηση που προηγήθηκε υµών, της Νέας ∆η-
µοκρατίας; Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο µέµφεστε την κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί δηλαδή δεν έχει καταρτί-
σει έστω και κατά νοµό Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµε-
ταλλεύσεων, όταν εσείς από το 1995 έως το 2004, δηλαδή ου-
σιαστικά επί µία δεκαετία, είχατε όλη την ευχέρεια, όλη την
άνεση, όλο το χρόνο και βεβαίως όλη τη δυνατότητα που παρέ-
χουν οι µηχανισµοί του κράτους να καταρτίσετε ένα ολοκληρω-
µένο Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων; Προς τι,
λοιπόν, η ανάγκη να νοµοθετούµε σήµερα πράγµατα που ήδη
είναι νοµοθετηµένα;

∆εύτερο σοβαρό πρόβληµα. Ειλικρινά εντυπωσιάζοµαι, κυρία
Υπουργέ, όταν στη Βουλή προκειµένης συζητήσεως περί νοµο-
σχεδίου το οποίο έχει πολύ µεγάλη σπουδαιότητα, όπως κι εσείς
τονίζετε κι ο προλαλήσας Υφυπουργός, δεν κάνει κανείς τον
κόπο από τους συµβούλους σας να διαβάζει, να συµβουλεύεται
την έκθεση του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής. Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα να µεσιτεύσετε στον Πρόεδρο της Βουλής
των Ελλήνων ή να καταργήσει το Επιστηµονικό Συµβούλιο, γιατί
πλέον δεν έχει καµµία αξία να γράφει επιστηµονικές εκθέσεις τις
οποίες οι Υπουργοί µε πολύ µεγάλη αδιαφορία αντιµετωπίζουν,
ή θα πρέπει στον Κανονισµό της Βουλής να βρεθεί ένας τρόπος
ώστε τα επιστηµονικά πορίσµατα του Συµβουλίου, αυτών των
επιστηµόνων, να λαµβάνονται υπ’όψιν. Είναι αδιανόητο στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση να γίνεται σαφής, συγκεκριµένη υπόδειξη
προς την κυρία Υπουργό ότι πρέπει να αποσαφηνιστεί η σχέση
που υπάρχει µεταξύ του άρθρου 1 και του άρθρου 3, γιατί δηµι-
ουργείται πολύ µεγάλη ασάφεια και αοριστία όταν η διάταξη του
άρθρου 1, κυρία Υπουργέ, υποχρεωτικά καταχωρεί στο Μητρώο
Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων οποιοδήποτε ενήλικο
φυσικό ή νοµικό πρόσωπο ασχολείται µε αγροτική δραστηριό-
τητα ή κατέχει αγροτική εκµετάλλευση –δεν αναφέρει ότι πρέ-
πει να έχει επαγγελµατική σχέση µε αυτήν τη συγκεκριµένη
δραστηριότητα- και το άρθρο 3 παράγραφος 1 λέει ότι στο µη-
τρώο οι επαγγελµατίες αγρότες έχουν την υποχρέωση –και επ’
αυτού υπάρχει µια µικρή διαφοροποίηση- να κάνουν αίτηση για
να εγγραφούν.

Βεβαίως αυτή η σύγχυση επιτείνεται από την αιτιολογική σας
έκθεση, στην οποία αναφέρεται ότι σκοπός αυτού του συγκεκρι-
µένου νοµοσχεδίου είναι η αποτελεσµατικότερη άσκηση της
αγροτικής πολιτικής και ο καθορισµός της έννοιας του επαγγελ-
µατία αγρότη. Πλην όµως επισηµαίνεται ότι δεν θα πρέπει αυτό
το µητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων να συγχέε-
ται µε το Μητρώο των επαγγελµατιών αγροτών. Και ερωτώ,
κυρία Υπουργέ. Προς τι όλη αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία;
Ποια πονηρία κυβερνητική κρύβεται πίσω από αυτές τις περιτ-
τές και θα έλεγα και εντελώς σπάταλες από πλευράς νοµοθετι-
κής ενέργειας και δαπάνης κινήσεις; Ποιος είναι ο σκοπός; Θα
πρέπει επιτέλους εδώ να µας πείτε. Όταν εσείς οι ίδιοι από το
1995 έχετε ψηφίσει νόµο κι ο νόµος αυτός έχει εφαρµοστεί, πείτε
µας τα αποτελέσµατά του. Πείτε µας πώς ακριβώς έχει σήµερα
το ζήτηµα της ολοκλήρωσης αυτού του συγκεκριµένου µητρώου.

Και δεύτερον, η πονηρία αυτή, την οποία καταγγέλλω από του
Βήµατος της Βουλής, για µένα είναι ακόµα περισσότερο εναργής
όταν συγκρίνω τις διατάξεις των άρθρων 1 παράγραφος 1, 3 πα-
ράγραφος 1 µε τη διάταξη του άρθρου 7, κύριοι Βουλευτές της
Συµπολίτευσης, που δεν γνωρίζετε ότι υπάρχει Μητρώο Αγρο-
τών από το 1995! ∆ιαβάστε τη διάταξη του άρθρου 7 παράγρα-
φος 1. Εκεί, λοιπόν, το υπάρχον Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών
Εκµεταλλεύσεων ονοµάζεται «βάση δεδοµένων» και αυτή η βάση
δεδοµένων ενοποιείται µε µια άλλη βάση δεδοµένων, µε βάση το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, η οποία αφορά το σύστηµα µέτρων
υποστήριξης διαρθρωτικής πολιτικής στον αγροτικό τοµέα. Και
από τις ενοποιήσεις αυτών των δύο βάσεων δεδοµένων λέει ότι
προκύπτει το νέο Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύ-
σεων. Προς τι, λοιπόν, όλη αυτή η διαδικασία της καταγραφής;
Προς τι όλη αυτή η διαδικασία της πληρωµής νέων παραβόλων;
Προς τι όλη αυτή η ποµπώδης παράσταση εδώ, µπροστά στο
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Κοινοβούλιο, για να µας πείτε ότι µε αυτό το νοµοθέτηµα εισά-
γετε τοµές; Ποια είναι η τοµή; Να την αντιληφθούµε κι εµείς επι-
τέλους.

Τοµή είναι ίσως η διάταξη του άρθρου 8, που επιγράφεται
«εξουσιοδοτική διάταξη»; Εάν αυτή είναι η τοµή, κυρία Υπουργέ,
αν αυτή, πραγµατικά, είναι η πρόθεσή σας, το να µεταβιβάζετε
αντισυνταγµατικά νοµοθετικές αρµοδιότητες στη διοίκηση και ει-
δικώς στους Υπουργούς, κατά σαφή παραβίαση της διάταξης
του άρθρου 43 παράγραφος 2 του Συντάγµατος, σας πληρο-
φορώ -γιατί δεν ξέρω αν κάποιος από τους επιστηµονικούς σας
συµβούλους σας το έχει επισηµάνει- ότι αυτή η εξουσιοδότηση
η νοµοθετική, για να δίνει νοµοθετική αρµοδιότητα, δηλαδή κα-
νονιστική δράση, όπως λέγεται, στη διοίκηση θα πρέπει να είναι
ειδική και ορισµένη. Και εδώ και τα δύο στοιχεία ελλείπουν. Παρ’
όλο που το ζήτηµα θα έλεγε κάποιος ότι είναι τεχνικό, παρ’ όλο
που ενδεχοµένως να µπορούσε να τεθεί ένα τέτοιο θέµα, όµως
το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής σας λέει ότι εδώ θα αντι-
µετωπίσετε πρόβληµα µε τις διατάξεις του ν. 2472, για την προ-
στασία των προσωπικών δεδοµένων. Με ποιο δικαίωµα εσείς,
λοιπόν, θα κάνετε επεξεργασία προσωπικών δεδοµένων και µά-
λιστα θα καθορίσετε, µε δικιά σας πρωτοβουλία, αναλυτικά τα
λεπτοµερή στοιχεία που πρέπει να αναφέρει το συγκεκριµένο µη-
τρώο όταν προηγουµένως δεν υπάρχει διάταξη νόµου που να
σας δίνει µια τέτοια εξουσιοδότηση;

Από αυτήν την άποψη, λυπούµαι πάρα πολύ γιατί εδώ ακρι-
βώς, στα συγκεκριµένα ζητήµατα και όχι στις γενικές και αόρι-
στες δηλώσεις και εξοµολογήσεις, αποδεικνύεται πόσο βαθιά
αντιδηµοκρατική είναι η πρόθεσή σας, όταν αντιµετωπίζετε τόσο
σοβαρά ζητήµατα.

Πώς, λοιπόν, εσείς, η δηµοκρατικά ευαίσθητη Κυβέρνηση, έρ-
χεστε σήµερα µε µία νοµοθετική εξουσιοδότηση, η οποία προϋ-
ποθέτει προηγούµενη νοµοθέτηση για επεξεργασία προσωπικών
δεδοµένων που προστατεύονται από συγκεκριµένο νόµο και από
το ίδιο το Σύνταγµα, και δίνετε στον εαυτό σας το δικαίωµα να
κάνει τέτοιου είδους ανεπίτρεπτες επεµβάσεις στη σφαίρα των
συνταγµατικά κατοχυρωµένων ιδιωτικών ανθρωπίνων δικαιωµά-
των;

Λυπούµαι πάρα πολύ. Σε αυτά τα ζητήµατα τουλάχιστον εσείς
–γιατί έχετε και µια προϋπηρεσία στην ευρωπαϊκή Βουλή- θα
έπρεπε να έχετε την ευαισθησία που αρµόζει σε λειτουργούς
που έχουν ευρωπαϊκή κουλτούρα και ευρωπαϊκή ακτινοβολία.

Εγώ, λοιπόν, επιµένω να πάρω απαντήσεις στα ερωτήµατα που
σας έθεσα και θα περιµένω µε πολύ σεβασµό και µεγάλη εκτί-
µηση, κυρία Υπουργέ, να ακούσω την τοποθέτησή σας. Κυρίως,
όµως, µε ενδιαφέρει το γεγονός –και το επισηµαίνω, κύριε Πρό-
εδρε- ότι είναι αδιανόητο συστηµατικά η Κυβέρνηση και ειδικά
οι Υπουργοί να νοµοθετούν παραγνωρίζοντας και αδιαφορώντας
για τις υποδείξεις του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής.

Φέρτε, λοιπόν, ένα νόµο και καταργήστε το! Είναι αδιανόητο
εδώ να υπάρχουν τέτοιου είδους γονατογραφήµατα που παρα-
βιάζουν στοιχειώδεις δογµατικές παραδοχές του δικαίου και της
νοµοθεσίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τζα-
βάρα.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία
από τις αρνητικές πλευρές της πολιτικής ζωής του τόπου, όπως
τη βιώνουµε τα τελευταία χρόνια, είναι η διαρκής προσπάθεια
ορισµένων να πολιτεύονται δια των εντυπώσεων, δηλαδή να
αγνοούν ή να θέλουν να αγνοούν την ουσία, να αρνούνται τη συ-
ζήτηση επί της ουσιαστικής βάσης και να τοποθετούνται επί των
εντυπώσεων.

Μοναδικός στόχος τους είναι το πώς θα θέσουν σε αναξιοπι-
στία την πολιτική της Κυβέρνησης και όταν µιλούµε για την πο-
λιτική ανάµεσα στα κόµµατα, εννοούµε την πολιτική του άλλου
κόµµατος. Έχω την αίσθηση ότι αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί,
ιδιαίτερα σε µια περίοδο όπου η χώρα χρειάζεται συνεκτική πο-

λιτική δράση από όλους, υπεύθυνη στάση σε όλα τα επίπεδα.
Θα σταθώ σε δύο παραδείγµατα. Το ένα παράδειγµα είναι

αυτό που παρακολουθήσαµε µόλις προηγουµένως: Τον κεντρικό
λόγο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ουσιαστικά τη δευτερολογία επί
του νοµοσχεδίου και επί της αρχής για το νοµοσχέδιο, παρά το
γεγονός ότι επί δύο µέρες συζητούµε στην ουσία και στις λε-
πτοµέρειές του ένα νοµοθέτηµα που όλοι µας αναγνωρίζουµε
την αναγκαιότητά του.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Τζαβάρας έχει αποδείξει ότι είναι ευφυής και επιµελής και ως εκ
τούτου αποκλείω εντελώς το ενδεχόµενο να µην έχει καταλάβει
για το τι συζητούµε δύο µέρες. Εποµένως είµαι απόλυτα βέβαιος
ότι όχι απλώς έχει καταλάβει, αλλά επιχειρεί να δηµιουργήσει
εντυπώσεις ακριβώς σε ένα πλαίσιο, το οποίο γνωρίζει άριστα.

Η ουσία είναι µία, ότι αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται να εφαρµό-
σει αυτά τα οποία δεν υλοποιήθηκαν τα προηγούµενα χρόνια. Η
αλήθεια είναι –και το τόνισα και χθες, δεν έχω κανένα λόγο να
το αρνηθώ- ότι µε ευθύνη όλων µας και της δικής µας παράταξης
και της δικής µας Κυβέρνησης, αλλά και της Νέας ∆ηµοκρατίας,
την οποία διαδεχθήκαµε –µην το ξεχνάµε αυτό- στην κυβέρνηση,
δεν εφαρµόστηκε η συµβατική υποχρέωση η υποχρέωσή µας
προς την έννοµη τάξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, από την οποία
χρηµατοδοτούµεθα για τους αγρότες, για την υλοποίηση του
Μητρώου Αγροτών που θεσπίστηκε µε το νόµο του 1995.

Παρέµεινε αδρανής, τελείως αδρανής και από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία και από το ΠΑΣΟΚ και το αποτέλεσµα είναι ότι γι’ αυτό
ακριβώς το λόγο η χώρα κατηγορήθηκε, δυσφηµίστηκε, αµφι-
σβητήθηκε η χρηµατοδότησή της και κυρίως περικόπηκαν και
κονδύλια στις διαπραγµατεύσεις της ελληνικής Κυβέρνησης µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση όσον αφορά τη χρηµατοδότηση του
αγροτικού τοµέα.

Όµως, δεν µπορούµε διαρκώς να κάνουµε πολιτική µε το πα-
ρελθόν. Πρέπει να συνεχίσουµε στο µέλλον, πρέπει να προχω-
ρήσουµε µπροστά. Και αυτό το οποίο κάνουµε σήµερα είναι να
νοµοθετούµε για το νοικοκύρεµα του αγροτικού τοµέα, για την
ενίσχυση των πραγµατικών αγροτών, για τη δηµιουργία µιας
βάσης δεδοµένων, ενός Μητρώου Αγροτών, πραγµατικών αγρο-
τών, οι οποίοι θα έχουν µεγαλύτερη υποστήριξη από όλους τους
υπόλοιπους που δραστηριοποιούνται στον αγροτικό τοµέα,
χωρίς βεβαίως αυτό να σηµαίνει ότι όσον αφορά τα κοινοτικά
κονδύλια, όσον αφορά την κοινοτική χρηµατοδότηση, πρόκειται
να σταµατήσει η συµµετοχή τους στις δράσεις, οι οποίες χρη-
µατοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως ορισµένοι εκ
των συναδέλφων χθες επεχείρησαν να δηµιουργήσουν ως εντύ-
πωση στην Αίθουσα.

∆εν ισχύει κάτι τέτοιο. Εκείνο, όµως, το οποίο έχει ανάγκη το
κράτος για τις αναπτυξιακές του επιλογές, για τις κοινωνικές του
επιλογές, για την οργάνωση του αγροτικού τοµέα του µέλλοντος
είναι ακριβώς να έχει ένα καθαρό µητρώο πραγµατικών αγρο-
τών, από όπου θα επωφελείται όχι µόνο ο αγρότης, αλλά και η
εθνική οικονοµία και η κοινωνία.

Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι ασφαλώς ο κ. Τζαβάρας και οι άλλοι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας όλα αυτά τα γνωρίζουν,
όπως τα γνωρίζουν και οι άλλοι συνάδελφοι των άλλων Κοµµά-
των.

Απλώς, για λόγους εντυπώσεων –γι’ αυτό είπα ότι το ανέφερε
ως παράδειγµα της κακοδαιµονίας που έχει η πολιτική µας ζωή
στον τόπο, ιδιαίτερα αυτά τα τελευταία χρόνια- επιµένουν να µην
έχουν καταλάβει και να θέτουν συνεχώς ερωτήµατα µετά από
δυο µέρες εκτενούς ανάλυσης και συζήτησης στην Αίθουσα αυτή
τόσο µε την Υπουργό κ. Μπατζελή, τον Υφυπουργό κ. Καρχιµάκη
όσο και µε τους συναδέλφους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που έλα-
βαν το λόγο και υποστήριξαν τη χρησιµότητα και την αναγκαιό-
τητα του νοµοσχεδίου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Συµπτωµατικά το λέει και το
Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής αυτό που λέω εγώ. Άρα,
και αυτό δεν έχει καταλάβει!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τι δεν έχει καταλάβει; ∆εν ξέρει το
Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής ότι ερχόµαστε για να νοι-
κοκυρέψουµε κάτι –το οποίο δεν εφαρµόστηκε ποτέ- υπό το
πνεύµα των νέων αντιλήψεων και των νέων αναγκών, µετά από τη
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νέα διοικητική διάρθρωση της χώρας και των αλλαγών που γίνο-
νται σε όλα τα επίπεδα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Άλλα λέει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Οφείλει, λοιπόν, το Επιστηµονικό

Συµβούλιο της Βουλής να αντιληφθεί και εκείνο ότι µπαίνουµε
σε µία νέα φάση. ∆εν σηµαίνει πως ό,τι λέει το Επιστηµονικό Συµ-
βούλιο της Βουλής είναι απαραιτήτως και σωστό ούτε εγώ
απαιτώ από το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής να µελετή-
σει επακριβώς το κυβερνητικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ.

Απαιτώ όµως από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να µας κρί-
νουν γι’ αυτό, να το αξιολογήσουν και να το λάβουν υπ’ όψιν στην
κριτική τους και στην τοποθέτησή τους!

Έρχοµαι στο δεύτερο παράδειγµα της πολιτικής κακοδαιµο-
νίας του τόπου που αφορά ξανά στη δηµιουργία εντυπώσεων.
Αφορά όχι στην ουσία του θέµατος, αλλά σε εντυπώσεις.

Αναφέροµαι σε µια κοινοβουλευτική πρακτική της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Κ.Κ.Ε. σήµερα, η οποία µε µια ανακοίνωσή
της στην πραγµατικότητα εµφανίζει την άποψη και την αντίληψή
της ότι υπάρχει ένα νέο µνηµόνιο στη χώρα, µε νέες πολιτικές
δεσµεύσεις, που ουσιαστικά θέτουν τη χώρα σε µια διαφορετική
κατεύθυνση.

∆ικαίωµά τους να το εκτιµούν αυτό. ∆εν υπάρχει –προφανώς-
κανένα θέµα. Αλλά στην ανακοίνωσή τους καταλήγουν Βουλευ-
τές της ελληνικής Βουλής, Βουλευτές ενός κόµµατος, που νό-
µιµα εξελέγη στην ελληνική κοινοβουλευτική ζωή –και όλοι µας
βρισκόµαστε σε αυτή την Αίθουσα για να υπηρετούµε το Σύ-
νταγµα, τους νόµους του κράτους και το αξιακό πλαίσιο των πο-
λιτικών µας κοµµάτων- καλώντας τον ελληνικό λαό να µη
συνεισφέρει στην προσπάθεια για τη διάσωση της χώρας, να
αντιδράσει.

Αναφέροµαι συγκεκριµένα στην ανακοίνωση, την οποία εξέ-
δωσε πριν από λίγο η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ, η οποία
λέει ότι χρειάζεται λαϊκή αποφασιστική οργάνωση και αντεπί-
θεση, ο λαός πρέπει να αρνηθεί να πληρώσει το χρέος που δη-
µιούργησε η πλουτοκρατία και να πληρώσει η οικονοµική ολιγαρ-
χία και ο λαός να διεκδικήσει τον άλλο δρόµο ανάπτυξης µε τη
λαϊκή εξουσία και την οικονοµία που υπηρετεί τις λαϊκές ανάγκες.

Καµµία απολύτως αντίρρηση στον αγώνα που καλεί το κάθε
κόµµα τον ελληνικό λαό και την ελληνική κοινωνία να κινηθεί,
προκειµένου να διαµορφώσει ένα νέο πλαίσιο.

Όµως, η αντίρρησή µου είναι άλλη και τη θέτω, γιατί εδώ µπαί-
νει το θέµα των εντυπώσεων της πολιτικής ουσίας. Καλείτε τον
κόσµο να µη συµµετάσχει στην προσπάθεια διάσωσης της
χώρας; Τι προτείνετε ακριβώς;

Προτείνετε να µην υπάρξει συµµετοχή, συστράτευση ολόκλη-
ρου του ελληνικού λαού, ολόκληρης της ελληνικής κοινωνίας;
Προτείνετε, δηλαδή, τη χρεοκοπία της χώρας; Προτείνετε, δη-
λαδή, να συνεχίσουµε να γινόµαστε περίγελος σε ολόκληρη την
υφήλιο και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπου έρχεται σήµερα η Σλο-
βακία και η Τσεχία να αρνούνται την οικονοµική υποστήριξη της
χώρας, επειδή η Νέα ∆ηµοκρατία οδήγησε τη χώρα στη χρεο-
κοπία;

Τι να κάνουµε; Στην ιστορία των λαών, στην ιστορία των κοι-
νωνιών, είναι οι ίδιοι οι λαοί, είναι οι ίδιες οι κοινωνίες, είναι οι
κοινωνικές δυνάµεις εκείνες οι οποίες παίρνουν τις τύχες των
χωρών και των λαών και των κρατών στα χέρια τους, και προχω-
ρούν µπροστά. Όµως, προχωρούν σε µία συγκεκριµένη κατεύ-
θυνση, τη διάσωση, όχι τη χρεοκοπία.

Και, εν πάση περιπτώσει, κάποτε πρέπει να τελειώνει αυτή η
παραφιλολογία και η επικοινωνιακή διαχείριση µιας κρίσης εξαι-
ρετικά κρίσιµης για τη χώρα. Κάποτε πρέπει να τελειώνει αυτή η
συζήτηση ανάµεσα στο µνηµόνιο, στην τρόικα, στο δικοµµατι-
σµό, στον καπιταλισµό και στην πλουτοκρατία. Κάποτε, πρέπει
να συνειδητοποιήσουµε όλοι ότι η διάσωση της χώρας αφορά
όλους µας, είτε είναι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, είτε του Συ-
νασπισµού, είτε του ΠΑΣΟΚ, είτε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, είτε της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όλοι µας έχουµε ευθύνες,
εµείς που κυβερνάµε και εσείς που ελέγχετε την Κυβέρνηση και
τη διακυβέρνηση της χώρας.

Όµως, έχει ευθύνη και ο λαός, έχει ευθύνη και ο πολίτης για να
συµµετάσχει, για να αλλάξει νοοτροπία, για να µπορεί και εκείνος

να συνεισφέρει στις προσπάθειες που γίνονται σε όλα τα επίπεδα
από την Κυβέρνηση, για να µπορέσει ο καθένας να λειτουργήσει
αποφασιστικά.

Κακά τα ψέµατα -το είπα κι εχθές, το τονίζω και σήµερα- δεν
πρόκειται να φύγουµε από αυτήν την κρίση, από το ασφυκτικό
πλαίσιο του προγράµµατος διάσωσης της χώρας µε ξόρκια και
µε ευχολόγια. ∆εν γίνεται. ∆εν γίνεται µόνο µε διακηρύξεις. Χρει-
άζεται αλλαγή νοοτροπίας, αλλαγή πολιτικής, κοινωνικής και πο-
λιτικής συµπεριφοράς, αλλαγή στη διοίκηση, στη νοοτροπία της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, παντού, αλλαγή των συνδικάτων, των πά-
ντων. Σε κάθε περίπτωση, η Ελλάδα αλλάζει. Και θα αλλάξει µε
αποφασιστικά βήµατα, όπως προχωράµε µπροστά, προσπαθώ-
ντας µε κάθε τρόπο, επώδυνα, αποφασιστικά, καθηµερινά να εγ-
γυόµαστε την κοινωνική δικαιοσύνη και την ασφάλεια, την
ασφάλεια του πολίτη σε όλα τα επίπεδα, του εισοδήµατός του,
της ζωής του, του βιός του και της επόµενης µέρας, κυρίως του
µέλλοντος.

Ε, αυτό το µέλλον δεν έχουµε δικαίωµα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο όνοµα των εντυπώσεων και µόνο να προσπαθούµε
να το ακυρώσουµε και να το ανατρέψουµε. Γιατί, κακά τα ψέ-
µατα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Το ΚΚΕ δεν προτείνει πουθενά
στον κόσµο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα χαρώ πάρα πολύ να το ακούσω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Ποιοι να πληρώσουν, λέει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα το χαρώ πάρα πολύ, κύριε Κα-

ζάκο, ακριβώς αυτή τη διευκρίνιση να την ακούσω επίσηµα από
το ΚΚΕ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Επίσηµα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εκείνο το οποίο ακούµε διαρκώς,

όµως, είναι «αντισταθείτε στο πρόγραµµα διάσωσης της χώρας».
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Μα, το λέτε εσείς αυτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ακούµε διαρκώς ανατροπή στις προ-

σπάθειες τις οποίες δηµιουργεί η Κυβέρνηση, προκειµένου να
ξεφύγει η χώρα από τη χρεοκοπία. Και το ερώτηµα είναι: Ποια
είναι η απάντηση; Προτείνετε να αποδεχθούµε τη χρεοκοπία; Σε
αυτό το ερώτηµα πρέπει να απαντήσουµε. ∆εν αρκεί απλώς η γε-
νικότερη αντικαπιταλιστική κριτική, γιατί το πλαίσιο είναι σαφές.
Είναι δεδοµένο. Μέσα στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης πρέ-
πει να αγωνιστούµε, πρέπει να εξαντλήσουµε τα περιθώρια που
υπάρχουν στο καπιταλιστικό σύστηµα.

Να σας θυµίσω τον Λένιν; Τι άλλο πρέπει να πω; Ότι πρέπει να
αξιοποιήσουµε και το σκοινί που θα µας δώσει η αστική τάξη για
να την κρεµάσουµε; Τι άλλο πρέπει να πω, δηλαδή, για να σας
υπενθυµίσω την πολιτική τακτική την οποία πρέπει να ακολουθεί
ένα κοµµουνιστικό κόµµα; ∆εν είµαι εγώ που θέλω να το υπο-
δείξω. ∆εν είµαι εγώ εκείνος που θέλω να υποδείξω την πρακτική
σας. Όµως, δε µπορώ να αντιληφθώ την άρνηση. ∆ε µπορώ να
αντιληφθώ ποιο ακριβώς είναι το επιχείρηµα και ο στόχος. Ο στό-
χος ποιος είναι; Να αποτύχει η προσπάθεια διάσωσης της
χώρας; Υπάρχει άλλος δρόµος; Υπάρχει άλλος τρόπος διάσω-
σης της χώρας; Με χαρά θα τον ακούσουµε. ∆ιάσωσης, όµως, µε
βάση τα συγκεκριµένα δεδοµένα. ∆ε µπορούµε να µιλάµε γενι-
κώς και αορίστως.

Ο καθένας θα ήθελε κάτι διαφορετικό στον κόσµο. Ο καθένας
θα ήθελε ένα διαφορετικό κόσµο, µε τις διαφορές µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Όµως, είµαι απόλυτα βέβαιος ότι και εσείς και εµείς και όλοι
και η Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Καρατζαφέρης, ένα διαφορετικό
κόσµο ονειρεύεται ο καθένας. ∆εν σηµαίνει, όµως, ότι µπορούµε
να κάνουµε πολιτική µε βάση τον κόσµο που ονειρευόµαστε. Κά-
νουµε πολιτική για το σήµερα, γιατί εδώ βρισκόµαστε για να εγ-
γυηθούµε τη ζωή των ανθρώπων σήµερα. Και κυρίως για να
διαµορφώσουµε καλύτερες προϋποθέσεις για το αύριο. Γι’ αυτό
επιµένω. Και επιµένω στην ανάγκη µίας υπεύθυνης πολιτικής
στάσης όλων, την οποία, δυστυχώς, βλέπω ότι εδώ τουλάχιστον,
µε αυτήν την ανακοίνωση, δεν την αντιλαµβάνοµαι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε,
κύριε Παπουτσή, αν έχετε την καλοσύνη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
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Όσον αφορά την πρόταση για τη συζήτηση όλων των οικονο-
µικών εξελίξεων στη Βουλή των Ελλήνων, µε την οποία ξεκινάει,
βεβαίως, το ΚΚΕ- δεν πιστεύω να υπάρχει κανείς στην Αίθουσα
αυτή ή κάποιος πολίτης ο οποίος να µην αντιλαµβάνεται ότι η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ από την πρώτη στιγµή έχει κάνει µία και
µόνη επιλογή, την πλήρη διαφάνεια όσον αφορά την πολιτική
πρακτική και την πολιτική διαχείριση της εξουσίας, σε όλα τα επί-
πεδα, ακόµα και αν η αλήθεια και η πραγµατικότητα είναι
σκληρή, ακόµα και αν είναι επώδυνη. Παντού και πάντα την αλή-
θεια.

Και βεβαίως και εδώ στη Βουλή συζητήσαµε και τις συζητή-
σεις που έγιναν µε την Ευρωπαϊκή Ένωση όσον αφορά το πρό-
γραµµα διάσωσης της χώρας, αλλά και οι Υπουργοί δεσµεύ-
τηκαν ότι αυτές οι συζητήσεις γίνονται στα πλαίσια των κοινο-
βουλευτικών επιτροπών. Ήδη χθες, ο Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, ο κ. Λοβέρδος, αναφέρθηκε στην αρµό-
δια επιτροπή της Βουλής, ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Παπα-
κωνσταντίνου, είναι πάντοτε πρόθυµος για να συζητήσει όλες τις
νεότερες εξελίξεις, αλλά σε κάθε περίπτωση προφανώς το έχει
πει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ότι η Βουλή των Ελλήνων είναι
εκείνη η οποία ενηµερώνεται, όχι µόνο για τις προτεραιότητες
τις οποίες θέτουµε στα διαστήµατα στα οποία κρίνεται η χώρα.
Μην ξεχνιόµαστε ότι είµαστε υπό διαρκή επιτήρηση και δεν εί-
µαστε µε ευθύνη δική µας. Είµαστε µε ευθύνη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Υπό διαρκή επιτήρηση κάθε δυο-τρεις µήνες.

Ε, αυτές τις ανακοινώσεις, όσον αφορά την πρόοδο των προ-
σπαθειών του κάθε Υπουργείου ξεχωριστά, αλλά και συνολικά
της Κυβέρνησης, αυτές γίνονται και θα γίνονται µε απόλυτη σα-
φήνεια, µε απόλυτη διαφάνεια προς τη Βουλή των Ελλήνων. Επο-
µένως, το αίτηµα, η σηµερινή πρόταση του ΚΚΕ έχει ένα και µόνο
στόχο, να δηµιουργήσει εντυπώσεις. Να αµφισβητήσει την ορ-
θότητα και την ειλικρίνεια των λεγοµένων χθες του Υπουργού Οι-
κονοµικών και της Κυβέρνησης, ότι δηλαδή, δεν υπάρχει κάτι
καινούργιο, υπάρχει κάτι το οποίο προχωράµε. Είναι αυτό το
πρόγραµµα διάσωσης της χώρας µέσα από τις δυνατότητες που
διαµορφώνονται καθηµερινώς από την άσκηση της κυβερνητι-
κής εξουσίας και τις δυνατότητες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
τις αντοχές της ελληνικής κοινωνίας. Τα υπόλοιπα είναι εκ του
περισσού και για το θεαθήναι. Είναι απλώς επικοινωνιακές επι-
λογές του κάθε κόµµατος, που, κατά τη γνώµη µου -και επι-
τρέψτε µου να το πω αυτό- θεωρώ ότι δε συµβάλλουν στη
δηµιουργία του κλίµατος που χρειάζεται η κοινωνία αυτήν την
περίοδο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπουτσή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κατέφυγε σε δύο
λαθροχειρίες, για να µπορέσει να στοιχειοθετήσει την επίθεσή
του απέναντι στο ΚΚΕ, µε πρόσχηµα την ανακοίνωση της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Κόµµατος.

Λαθροχειρία νούµερο ένα: Μίλησε ότι το ΚΚΕ δήθεν αναφέ-
ρεται σε νέο µνηµόνιο. Εµείς, άµα διαβάσει επιµελώς την ανα-
κοίνωση, µιλάµε για επικαιροποίηση του µνηµονίου, κάτι το οποίο
και ο ίδιος ο Υπουργός χθες το παραδέχθηκε. ∆ηλαδή, επικαι-
ροποίηση του µνηµονίου σηµαίνει ότι συγκεκριµενοποιήθηκαν
νέοι στόχοι, νέα µέτρα, τα οποία πρέπει το επόµενο διάστηµα να
ληφθούν. Και αυτό το οποίο λέµε πολύ απλά είναι ότι αυτά τα
νέα µέτρα τα οποία περιλαµβάνονται στο επικαιροποιηµένο µνη-
µόνιο, µε βάση τις δεσµεύσεις που έχει αναλάβει η ελληνική Κυ-
βέρνηση απέναντι στην τρόικα και τις συµφωνίες που έχει
κλείσει, πρέπει να έρθει και να συζητηθεί στη Βουλή.

∆ιότι, κοιτάξτε να δείτε. Η ειλικρίνεια του κάθε κόµµατος και η
στάση του απέναντι στους αστικούς θεσµούς κρίνονται από τα
πράγµατα, από τις ίδιες τις πράξεις.

∆ιότι, καλά όλα αυτά, τα οποία µας είπατε, κύριε Παπουτσή,
αλλά εδώ πέρα υπάρχει µία πραγµατικότητα. Υπάρχει η πραξι-

κοπηµατική τροπολογία, η οποία ψηφίστηκε αµέσως µετά την
ψήφιση του µνηµονίου, την επόµενη µέρα, όπου ουσιαστικά
εξουσιοδοτεί τον Υπουργό να υπογράφει συµβάσεις, µνηµόνια,
διαβούλια, χωρίς να ενηµερώνεται η Βουλή. Και να έρχονται
µετά, εκ των υστέρων στην Βουλή, χωρίς να συζητιούνται στη
Βουλή. Άρα λοιπόν, εµείς, αυτό το οποίο ζητάµε είναι όχι απλώς
να συζητηθεί, αλλά και να ψηφιστεί. Αυτό είναι το ένα ζήτηµα.

Το δεύτερο ζήτηµα, η δεύτερη και µεγαλύτερη λαθροχειρία,
είναι αυτός ο ισχυρισµός τον οποίο προέβαλε ο κ. Παπουτσής,
ότι διαµέσου του µνηµονίου η Κυβέρνηση κάνει µία φιλότιµη προ-
σπάθεια για τη σωτηρία της χώρας.

Όχι, δεν είναι έτσι. Η Κυβέρνηση -πρέπει να της το αναγνωρί-
σουµε- κάνει µία φιλότιµη προσπάθεια για τη σωτηρία των κε-
φαλαιοκρατών, των µονοπωλιακών οµίλων, της πλουτοκρατίας.
Αυτή είναι η φιλότιµη προσπάθεια την οποία κάνει η χώρα. ∆ιότι
εδώ πέρα πρέπει να βάλουµε ορισµένα ερωτήµατα: Ποια πολι-
τική δηµιούργησε αυτήν την κατάσταση;

Υπάρχει συγκεκριµένη πολιτική; Ποια πολιτική έδωσε και δίνει
προνόµια και παροχές στο µεγάλο κεφάλαιο, ακόµα και σήµερα,
κατά τη διάρκεια της κρίσης; Ποιοι ευθύνονται για την κρίση; Ευ-
θύνονται οι εργαζόµενοι; Ευθύνονται οι δηµόσιοι υπάλληλοι; Ευ-
θύνονται οι αυτοαπασχολούµενοι; Ευθύνεται η φτωχοµεσαία
αγροτιά την οποία κυριολεκτικά την έχετε βάλει στο στόχαστρο;
Όχι, βεβαίως. Ευθύνονται οι κεφαλαιοκράτες, οι µονοπωλιακοί
όµιλοι, που στην προσπάθειά τους να συσσωρεύσουν όσο το δυ-
νατόν περισσότερο πλούτο οδηγούν στο ξεκλήρισµα τη φτωχο-
µεσαία αγροτιά. Ευθύνεται το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα, η
αναρχία της παραγωγής του, που ουσιαστικά οδηγεί σε αυτές
τις αντιφάσεις. Και βεβαίως, ευθύνεται και η εφαρµοζόµενη πο-
λιτική σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία µε πιστότητα
και οι προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και της Νέας ∆η-
µοκρατίας και η σηµερινή, εφαρµόζουν.

Με το µνηµόνιο, ουσιαστικά αυτό που θέλετε να κάνετε, κύριε
Παπουτσή -η Κυβέρνηση αλλά και η αστική τάξη της χώρας µας-
είναι το εξής: Πρώτον, να πληρώσει ο λαός τα χρέη τα οποία δη-
µιούργησαν οι κεφαλαιοκράτες και οι εκάστοτε πολιτικές των κυ-
βερνήσεων και για τα οποία δεν έχει καµία απολύτως ευθύνη και
να µην πληρώσουν δεκάρα τσακιστή οι κεφαλαιοκράτες. Αυτή
είναι η µία πλευρά της υπόθεσης. Η δεύτερη όµως, πολύ πιο ου-
σιαστική πλευρά, είναι µέσα από αυτή τη διαδικασία να δηµι-
ουργηθεί ένας παράδεισος για την επόµενη µέρα, ούτως ώστε
να µπορέσει το κεφάλαιο να δράσει ανεξέλεγκτα.

Γιατί τσακίζετε, γιατί δολοφονείτε τα εργασιακά και ασφαλι-
στικά δικαιώµατα; Γιατί µετατρέπετε τον εργαζόµενο σε ένα ανα-
λώσιµο υλικό, χωρίς κανένα απολύτως δικαίωµα και του
συρρικνώνετε το βιοτικό επίπεδο; Ποιος ωφελείται από αυτή τη
διαδικασία; Ποιοι θα βγουν κερδισµένοι από αυτή τη διαδικασία;
Άρα, µέσα από αυτή τη διαδικασία αυτό το οποίο θέλει να κάνει
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι ακριβώς να επιταχύνει αυτή τη
δράση, που οδηγεί στην αφαίρεση οποιωνδήποτε εργασιακών
και ασφαλιστικών δικαιωµάτων, για να µπορέσουν οι κεφαλαιο-
κράτες, οι µεγάλοι µονοπωλιακοί όµιλοι να διασφαλίσουν την
κερδοφορία τους.

Όµως, αυτή η πολιτική την οποία εφαρµόζει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ δεν είναι ελληνική ιδιοµορφία, γιατί στο κάτω-κάτω της
γραφής η υπόθεση αξιοπιστίας της χώρας δεν έχει να κάνει µε τα
στατιστικά στοιχεία και τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα. ∆ηµοσιο-
νοµικά ελλείµµατα υπάρχουν και στην Ιρλανδία, που λόγω ακρι-
βώς της υποβάθµισής της εχθές εκτοξεύτηκαν τα spreads.
Προβλήµατα υπάρχουν και στην Ισπανία, στην Πορτογαλία, στην
Ιταλία και αλλού, στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και στην
Ιαπωνία µε τη δηµοσιονοµική κατάσταση. Άρα, είναι το ίδιο το
συνολικότερο σύστηµα.

Έτσι, λοιπόν, εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι ο εργαζόµενος, η
λαϊκή οικογένεια πρέπει να αρνηθεί να πληρώσει, για τα χρέη τα
οποία έχει δηµιουργήσει η πλουτοκρατία. Και όχι µόνο να αρνη-
θεί για τα χρέη που έχει δηµιουργήσει η πλουτοκρατία, αλλά ταυ-
τόχρονα να µην αποδεχτεί να γίνει τι; Αναλώσιµο υλικό στα
συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών και των µονοπωλιακών οµί-
λων. Γιατί αυτή η πολιτική η οποία εφαρµόζεται και στη χώρα
µας, αλλά και σε διεθνές καπιταλιστικό επίπεδο είναι αδιέξοδη.
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∆εν έχετε παρακολουθήσει τις τελευταίες εκτιµήσεις των διε-
θνών ιµπεριαλιστικών οργανισµών, για την αβεβαιότητα της κα-
πιταλιστικής ανάκαµψης στις Ηνωµένες Πολιτείες και στην
Ευρωπαϊκή Ένωση συνολικά και τους κινδύνους που υπεισέρχο-
νται για νέα ακόµα µεγαλύτερη κρίση;

Να, λοιπόν, πως είναι αδιέξοδο και αντιφατικό ακριβώς, γιατί
έχουµε να κάνουµε µε ένα σύστηµα το οποίο έχει ξεπεράσει τα
όριά του και το οποίο αντιδραστικοποιείται όλο και περισσότερο.
Έτσι, λοιπόν, εµείς το λέµε καθαρά: Υπάρχει άλλος δρόµος για
το λαό και αυτόν καλούµε να βαδίσει. Και είναι σε αντιµονοπω-
λιακή, αντιιµπεριαλιστική κατεύθυνση, σε κατεύθυνση απειθαρ-
χίας και ανυπακοής µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και µε την πολιτική
που εξυπηρετεί τα συµφέροντα του κεφαλαίου. Να δηµιουργη-
θεί µία πλατιά συµµαχία που µέσα από αυτήν την παρέµβαση και
τη διαδικασία, θα ανοίξει το δρόµο για ριζικές αλλαγές σε επί-
πεδο οικονοµίας και κοινωνίας αλλά, πρώτα απ’ όλα, σε επίπεδο
εξουσίας. Θα πάρει την εξουσία στα χέρια του ο λαός, η εργα-
τική τάξη για να οικοδοµήσει τη λαϊκή εξουσία.

Ένα σχόλιο επιτρέψτε µου να κάνω, κύριε Παπουτσή, για την
υπόθεση περί σωτηρίας και διάσωσης της χώρας. Τα ιστορικά
παραδείγµατα σε αυτόν εδώ τον τόπο πρέπει να σας κάνουν
πολύ πιο επιφυλακτικό, όταν αναφέρεστε στο Κ.Κ.Ε., γιατί το
1940 µε τη γερµανική κατοχή οι αστοί πολιτικοί λακίσανε στην
καλύτερη περίπτωση και στη χειρότερη περίπτωση έγιναν συ-
νεργάτες των Γερµανών. Το Κ.Κ.Ε. κάλεσε το λαό να πάρει την
υπόθεση στα χέρια του. ∆εύτερο ζήτηµα, πρέπει να είστε διπλά
προσεκτικοί τη στιγµή που δροµολογούνται εξελίξεις διχοτόµη-
σης του Αιγαίου και αµερικανο-ΝΑΤΟποίησής του.

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο το οποίο συζητούµε.
Ο Υφυπουργός µιλώντας πριν από λίγο είπε ότι µε το νοµο-

σχέδιο αυτό, η Κυβέρνηση προσπαθεί να καλύψει µία χρόνια
ανάγκη που είχε ο αγροτικός πληθυσµός. Ποια είναι αυτή η χρό-
νια ανάγκη κατά την Κυβέρνηση; Η κατοχύρωση της επαγγελ-
µατικής ιδιότητας του αγρότη. Σοβαρά; Αυτή ήταν η χρόνια
ανάγκη του αγροτικού πληθυσµού της χώρας µας; Μήπως είναι
κάποια άλλη, κύριε Υπουργέ; ∆ηλαδή, να µπορεί ο αγρότης να
καλλιεργεί τα χωράφια του και µε τον πλούτο τον οποίο παράγει,
να µπορεί να ζει µε αξιοπρέπεια στα χωριά του; Αυτή είναι η χρό-
νια ανάγκη του αγρότη και ακριβώς µέσα από αυτή τη διαδικασία
έχει οδηγηθεί στο ξεκλήρισµα, στην υποβάθµιση συνολικά της
ποιότητας ζωής στο χωριό και την ύπαιθρο.

Σχολεία. Πόσα σχολεία έχουν κλείσει την τελευταία δεκαετία
στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, για παράδειγµα; Τριάντα δηµοτικά
σχολεία και είναι σχολεία των χωριών. Άλλα τόσα στο Νοµό
Αχαΐας και σε όλη την Ελλάδα υπάρχει µία αντίστοιχη κατά-
σταση. Πάνω από το 10% των δηµοτικών σχολείων την τελευταία
δεκαετία έχει κλείσει, που είναι σχολεία της υπαίθρου. Να ένας
δείκτης υποβάθµισης της ποιότητας ζωής.

Κέντρα υγείας και γιατροί, αγροτικά ιατρεία: Πουθενά, τίποτα.
Ένας γιατρός για να καλύψει ευρύτερα τις περιοχές και η ανά-
γκη να πληρώνει πολύ ακριβά για την ασφαλιστική του και την
υγειονοµική του κάλυψη. ∆εν µιλάµε τώρα για πολιτιστικές δρα-
στηριότητες, για αθλητικές δραστηριότητες στην ύπαιθρο, για
συνθήκες ποιότητας ζωής που αφορούν τη διαχείριση των στε-
ρεών και των υγρών αποβλήτων, πολύ δε περισσότερο σ’ αυτό το
περιβάλλον έχει να αντιµετωπίσει την αντιαγροτική πολιτική που
εφαρµόζουν οι κυβερνήσεις διαχρονικά και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ, υλοποιώντας την Κοινή Αγροτική Πολιτική.

Θα πει κάποιος: «Μα, δεν υπάρχει ένα σοβαρό πρόβληµα;» Η
ελληνική πραγµατικότητα µας δείχνει ότι ο Έλληνας αγρότης
έχει ένα µικρό, πολυτεµαχισµένο κλήρο και άρα δεν µπορεί να
είναι παραγωγικός µε αυτόν το µικρό και πολυτεµαχισµένο
κλήρο, πολύ δε περισσότερο, που η ίδια η καπιταλιστική δρα-
στηριότητα στην αγροτική οικονοµία τον συνθλίβει. Από ποιον
αγοράζει τους σπόρους; Από τους µεγαλέµπορους, τους µεγα-
λοεισαγωγείς, τους µεγαλοβιοµήχανους. Από ποιον αγοράζει τα
αγροτικά εφόδια; Από τους ίδιους που ανεβάζουν το κόστος, για
να κερδίσουν, γιατί όποια αστική κρατική παρέµβαση υπήρχε
πριν, σήµερα την έχετε καταργήσει, και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας ∆ηµοκρατίας, στην κατεύθυνση της απελευθέρω-
σης.

Όσον αφορά τώρα τη διάθεση του ελληνικού προϊόντος, σε
ποιον το δίνει; Πόσοι ελέγχουν το γάλα; Τρεις µεγάλες γαλα-
κτοβιοµηχανίες. Πόσοι ελέγχουν το σιτάρι; Τέσσερις, πέντε µε-
γαλέµποροι και µεγαλοαλευροβιοµήχανοι. Το ίδιο συµβαίνει και
σε όλα τα άλλα αγροτικά εφόδια και αγροτικά προϊόντα και αυτό
δεν είναι υπόθεση ζητήµατος καρτέλ. Είναι υπόθεση ζητήµατος
ανταγωνιστικότητας και δράσης της ελεύθερης οικονοµίας, της
καπιταλιστικής οικονοµίας: η δηµιουργία µονοπωλιακών οµίλων
και στην αγροτική οικονοµία και στην τυποποίηση και διαχείριση
των αγροτικών προϊόντων στον τοµέα των τροφίµων και ποτών.
Και πώς απαντάτε; Υπάρχουν δύο απαντήσεις σε αυτήν την πε-
ρίπτωση. Η µία απάντηση είναι ότι πρέπει να συνεχιστεί και να
επιταχυνθεί αυτή η δραστηριότητα, για να µπορέσουν να αντι-
µετωπίσουν τον πολυτεµαχισµό που είναι αντιοικονοµική λογική.
Πρέπει να συγκεντρωθεί η γη, να γίνουν µεγάλες αγροτικές εκ-
µεταλλεύσεις. Μεγάλες αγροτικές εκµεταλλεύσεις όµως, καπι-
ταλιστικού χαρακτήρα, όπου ο φτωχός αγρότης θα γίνει κακο-
πληρωµένος εργάτης γης και θα πεταχτεί από τα χωράφια του.
Αυτήν την επιλογή έχετε κάνει και όπου η παραγωγική δραστη-
ριότητα δεν θα έρχεται να καλύψει τις διατροφικές ανάγκες του
λαού, αλλά τις ανάγκες της αγοράς.

Λέµε ψέµατα; Αυτό δεν επιβεβαιώνει η κατάσταση, κυρία
Υπουργέ, που θέλετε να την αµφισβητήσετε; Ότι δηλαδή, µια
σειρά παραδοσιακές καλλιέργειες στην Ελλάδα έχουν οδηγηθεί
σε συρρίκνωση, για να µην πούµε σε καταστροφή; Γιατί, λοιπόν,
το µαλακό σιτάρι από επτάµισι εκατοµµύρια στρέµµατα που καλ-
λιεργούνταν το 1980 σήµερα να έχει πέσει στο ενάµισι εκατοµ-
µύριο και να εξαρτόµαστε από τις εισαγωγές;

∆εν ήταν αποτέλεσµα της επιλογής ότι πρέπει να καλυφθούν
οι ανάγκες της αγοράς και όχι οι ανάγκες οι διατροφικές του
λαού; Αυτό δεν είναι στη βάση, στον πυρήνα; Να λοιπόν γιατί.

Και σε άλλα προϊόντα βασικά, στο σταφύλι, δεν είναι η απε-
λευθέρωση µε τον νέο κανονισµό και η ανεξέλεγκτη εισαγωγή
µούστου από τρίτες χώρες που έχει οδηγήσει στο να µην που-
λιέται καθόλου το ελληνικό κρασί; Ποιος ευθύνεται γι’ αυτό;

Αλλά ακόµα αν το θέλετε και µε τη δική σας τη λογική, τη λο-
γική την επικίνδυνη, ότι πρέπει να είναι ανταγωνιστικό αγροτικό
προϊόν, δεν υπήρχε στην Ελλάδα το πιο ανταγωνιστικό προϊόν
και το οποίο το ξεκληρίσατε επί της ουσίας, που πάνω από το
80% της παραγωγής του έβγαινε στο εξωτερικό, την κορινθιακή
σταφίδα; Πού έφτασε η κορινθιακή σταφίδα και η παραγωγή της;
Γιατί το κάνατε αυτό;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ).

Βλέπουµε, λοιπόν, πολύ καθαρά ότι µέσα από αυτήν τη διαδι-
κασία, µέσα από αυτήν την πολιτική της κοινής αγροτικής πολι-
τικής, την οποία µε πιστότητα εσείς εφαρµόζετε, θέλετε να
οδηγήσετε στην συγκέντρωση της γης και στην αλλαγή χρήσης
γης. Γιατί; Γιατί αυτό επιτάσσουν οι ανάγκες των κεφαλαιοκρα-
τών. Για ποιο λόγο να µπουν ποσοστώσεις παραδείγµατος χάρη,
κυρία Υπουργέ; Για ποιο λόγο να µπει ποσόστωση στα ζαχαρό-
τευτλα πολύ χαµηλότερη από την παραγωγή. Υπάρχει και υπάρ-
χει και µε τη σύµφωνη γνώµη των ελληνικών κυβερνήσεων
ποσόστωση στα ζαχαρότευτλα, για να συνοδευτεί µε την κατάρ-
γηση των εργοστασίων ζάχαρης.

Από αυτήν την άποψη εµείς το λέµε καθαρά, θέλετε να συ-
γκεντρώσετε τη γη σε λίγα χέρια και να υπάρξει αλλαγή της χρή-
σης γης. Πόσο µάλλον αυτό επιβεβαιώνεται και µέσα από τη
λογική του µητρώου το οποίο θέλετε να κάνετε. Εµείς το είπαµε
καθαρά, το µητρώο είναι ένα χρήσιµο εργαλείο για να εξασκηθεί
µία πολιτική, την αγροτική πολιτική. Γιατί πρέπει να έχεις εικόνα
και στόχους για το τι πρέπει να κάνεις. Και από αυτήν την άποψη
θα επιταχύνει την υλοποίηση της αντιαγροτικής πολιτικής, θα επι-
ταχύνει τη διαδικασία ξεκληρίσµατος. Από τις πεντακόσιες είκοσι
χιλιάδες θα µπορούσαν να γραφούν διακόσιες σαράντα πέντε
στο µητρώο αυτό, οι υπόλοιποι θα βγουν απ’ έξω. Και θα βγουν
απ’ έξω ποιοι; Αυτοί που είναι βιοπαλαιστές, που έχουν µικρό
κλήρο και αναγκάζονται να κάνουν και µεροκάµατα στην οικο-
δοµή, σε ξενοδοχειακές επιχειρήσεις, οι εποχιακοί εργαζόµενοι
σε εποχιακές επιχειρήσεις.

Αλλά και από την άλλη µεριά οι όποιες ενέσεις θα κάνετε πα-
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ράδειγµα συµπληρωµατικής δραστηριότητας είναι ακριβώς το
τυράκι στη φάκα, κυρία Υπουργέ. Έτσι θα λειτουργήσει. Τρία,
τέσσερα, πέντε χρόνια θα βάλουν τα φωτοβολταϊκά σε γη, µε
υψηλή παραγωγικότητα κιόλας, δηλαδή θα σταµατήσει η παρα-
γωγική αγροτική δραστηριότητα και θα βάλουν φωτοβολταϊκά,
στα πέντε χρόνια θα αναγκαστούν να τα πουλήσουν και θα έλ-
θουν οι µεγαλοεπιχειρηµατίες στον τοµέα της ενέργειας για να
αγοράσουν για ένα κοµµάτι ψωµί όχι µόνο τα φωτοβολταϊκά
αλλά και την ίδια τους τη γη. Αυτό θα είναι το αποτέλεσµα. ∆εν
το ξέρετε; Αφού το ξέρετε πάρα πολύ καλά και γι’ αυτό ακριβώς
και το σχεδιάζετε µε αυτόν τον τρόπο.

Αντίστοιχη λογική δεν υπήρξε µε τον αγροτουρισµό; Ξεκίνησε
από τρία, τέσσερα δωµάτια, φτάσαµε στα δέκα και τώρα ποιοι
µεγαλοεπιχειρηµατίες δραστηριοποιούνται στον τοµέα του
αγροτουρισµού και στους διάφορους δρόµους του κρασιού,
δρόµους του αµπέλου; Ο φτωχός αγρότης αξιοποιεί αυτές τις
διαδικασίες και αυτά τα προγράµµατα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αλλά και µέσα από αυτήν τη διαδικασία του µητρώου ποιοι θα
πάρουν τις επιχορηγήσεις; Οι µεγάλες αγροτικές µονάδες που
αρχίζουν να δηµιουργούνται και έχουν δηµιουργηθεί σιγά-σιγά.
Πάρτε για παράδειγµα την καλλιέργεια της φράουλας και ποια
είναι η εικόνα και η κατάσταση. Θα επιδοτηθούν και θα ενισχυ-
θούν οι µεγάλες επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στον
τοµέα της τυποποίησης και της επεξεργασίας της αγροτικής πα-
ραγωγής και της αλιείας: Ιχθυοτροφεία µεγάλα, ΦΑΓΕ, ∆ΕΛΤΑ.
Και µέσα από αυτόν τον τρόπο πάλι τους κεφαλαιοκράτες θέ-
λετε να τους ενισχύσετε.

Τελειώνοντας µε αυτό εµείς λέµε ότι υπάρχει άλλος δρόµος.
Από την καπιταλιστικοποίηση στην ύπαιθρο και το ξεκλήρισµα
της φτωχοµεσαίας αγροτιάς υπάρχει η υπόθεση του παραγωγι-
κού συνεταιρισµού. Όχι αυτών των συνεταιρισµών των εκφυλι-
σµένων οι οποίοι έγιναν η εύκολη λεία στις δράσεις του µεγάλου
κεφαλαίου και την παραγωγή της αγροτικής αριστοκρατίας.
Εµείς λέµε, λοιπόν, έναν παραγωγικό συνεταιρισµό που θα δώσει
άλλο πλαίσιο, το πλαίσιο της λαϊκής οικονοµίας, όπου τα βασικά
µέσα παραγωγής ήταν η κοινωνική ιδιοκτησία, όπου θα µπορεί να
προµηθεύεται φτηνά από κρατικές επιχειρήσεις ο αγρότης λαϊ-
κής οικονοµίας το σιτάρι, τα φάρµακα, τους σπόρους, τα αγρο-
τικά εφόδια και θα µπορεί να διαθέτει αυτήν τη παραγωγική
δραστηριότητα εξασφαλίζοντας την ποιότητα ζωής, που θα έχει
υποδοµή στην ύπαιθρο για να µπορεί να µείνει µε αξιοπρέπεια
και να καλλιεργήσει το χωράφι του. Και στο πλαίσιο αυτά εµείς
θα δώσουµε συγκεκριµένους στόχους πάλης. Τους είπα και πριν,
πάλη έναντι στην κοινή αγροτική πολιτική και στο ξεκλήρισµα
που οδηγεί τους φτωχοµεσαίους αγρότες, εγγυηµένες τιµές που
να ανταποκρίνονται στο κόστος παραγωγής, κατάργηση των
άµεσων και έµµεσων περιορισµών της κτηνοτροφικής παραγω-
γής, προστασία της ντόπιας παραγωγής από οµοειδή εισαγό-
µενα. Πώς να το κάνουµε; Είµαστε ενάντια σε αυτήν την
απελευθέρωση της αγοράς που ξεκληρίζει την παραγωγική βάση
της χώρας µας, µείωση του κόστους παραγωγής, κατάργηση
του ΦΠΑ στα αγροτικά εφόδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Τελειώνετε, σας παρα-
καλώ. Έχετε ξεπεράσει και τη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόε-
δρε.

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, σε αυτόν τον στόχο καλούµε τη
φτωχοµεσαία αγροτιά να κλείσει τα αφτιά στα διάφορα «φύκια
και µεταξωτές κορδέλες» που τους πλασάρετε και να οργανώ-
σουν την πάλη µαζί µε τα υπόλοιπά λαϊκά στρώµατα για την ανα-
τροπή αυτής της πολιτικής.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Κα-

ραθανασόπουλε.
Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Άδωνις Γεωργιάδης, να λάβει το
λόγο.

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κάποιου είδους χιούµορ

της µοίρας µε φέρνει να µιλάω µετά τον κ. Καραθανασόπουλο
και το ΚΚΕ.

Θα ήθελα να ξεκινήσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτό
το φρικώδες το οποίο ακούστηκε προηγουµένως στην Αίθουσα
και µου κάνει εντύπωση πως ο κ. Παπουτσής δεν αισθάνθηκε την
ανάγκη να απαντήσει, ότι ο αστικός κόσµος της χώρας το ’40
στην καλύτερη περίπτωση ήταν δωσίλογοι. Στην καλύτερη περί-
πτωση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Στην χειρότερη περί-
πτωση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Α, στη χειρότερη. Ωραία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Στην καλύτερη περίπτωση πήγαν

στην Αλεξάνδρεια και στο Λονδίνο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Πάµε, λοιπόν, τα ιστο-

ρικά να τα πάρουµε µε τη σειρά. Επειδή τα ιστορικά είναι η αδυ-
ναµία µου, θα τα πάρουµε από την αρχή.

Ο Ιωάννης Μεταξάς είπε το «όχι». Ήταν κοµµουνιστής; Μήπως
ήταν κοµµουνιστής ο Ιωάννης Μεταξάς; ∆εν ξέρω εάν ήταν γραµ-
µένος στο ΚΚΕ. Μου κάνει µεγάλη εντύπωση.

Ο Αλέξανδρος Κορυζής, που αυτοκτόνησε όταν µπήκαν οι ναζί
στην Αθήνα, ήταν κοµµουνιστής και αυτός; Και αυτός δικός σας
ήταν;

∆εν µου λέτε, επειδή οικειοποιείστε µονοµερώς την Εθνική
Αντίσταση -εγώ δεν αµφισβητώ ότι η Αριστερά είχε συµµετοχή
βεβαίως µε την Εθνική Αντίσταση, και ένα µεγάλο τµήµα της είχε
και δόλιο λόγο, γιατί ήθελε να πάρει την εξουσία µετά, αλλά αυτό
είναι άλλο θέµα- ο Ναπολέων Ζέρβας ήταν κοµµουνιστής;

Νοµίζω ότι σε αυτήν την Αίθουσα έχουµε χάσει λίγο τη λογική
µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και είναι ένα δείγµα της ιστο-
ρικής αµνησίας του τόπου µας.

Είµαστε στην εβδοµάδα της επετείου των µαχών στο Γράµµο
και στο Βίτσι. Ξέρετε τι έγινε στο Γράµµο και στο Βίτσι, κύριοι
συνάδελφοι του ΚΚΕ; Ο αστικός κόσµος έσωσε την Ελλάδα από
το να γίνει σοβιετική επαρχία. Και η Αίθουσα στην οποία µιλάτε
είναι η Αίθουσα της αστικής Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας. Εάν
είχατε κερδίσει εσείς στον Γράµµο και στο Βίτσι, εδώ δεν θα
υπήρχε αυτή η Αίθουσα. ∆εν θα µιλάγαµε εδώ σαν αστική Κοι-
νοβουλευτική ∆ηµοκρατία. Οι περισσότεροι εξ ηµών και κυρίως
όσοι διαφωνούν µε σας θα είχαν πεθάνει σε στρατόπεδα συγκε-
ντρώσεως, όπως έκαναν στη Σοβιετική Ένωση, στη Ρουµανία,
στην Τσεχία και σε άλλες χώρες. Αυτή είναι η ιστορική πραγµα-
τικότητα.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Έλεος!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν υπάρχει κανένα

έλεος. Από εµένα έλεος προς τα εσάς δεν υπάρχει. Αυτή είναι η
ιστορική πραγµατικότητα.

Ακούστε τώρα και το καλύτερο. Επειδή είπε ο κ. Καραθανα-
σόπουλος: «Η ηρωική ιστορία του ΚΚΕ, που ήταν πάντα µε τους
αγώνες». Καλά, τώρα αστειευόµαστε µέσα στην Αίθουσα αυτή;

Θέλετε να ξεκινήσουµε µε το ρόλο σας στη µικρασιατική εκ-
στρατεία και τα συνθήµατα «πετάξτε τα όπλα και λιποτακτήστε»;
Θέλετε να πάµε στο ρόλο σας στα ∆εκεµβριανά που πήγατε να
αρπάξετε την εξουσία και αιµατοκυλήσατε τη χώρα;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ποιος κατέστρεψε τη χώρα το 1922;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θέλετε να πάµε στο

ρόλο σας; Σε όλες τις εθνικές προσπάθειες ήσασταν πάντοτε
απέναντι στην εθνική προσπάθεια, ποτέ δεν ήσασταν µε την
εθνική προσπάθεια. Όπως και τώρα είστε µόνοι σας, σε όλη σας
τη διαδροµή ήσασταν απέναντι.

Κάποτε, λοιπόν, πρέπει στην Αίθουσα αυτή να ακούγονται και
ιστορικές αλήθειες.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ποιος συνεργάστηκε µε τους Γερ-
µανούς;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριοι συνά-
δελφοι!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Η αστική τάξη αποτελεί
την πλειοψηφία σε αυτήν τη χώρα, όπως δεκάδες εκλογικές ανα-
µετρήσεις έχουν αποδείξει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Γεωργιάδη, σας
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παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Η ευγένεια της αστικής

τάξεως να σας δέχεται εδώ πέρα µέσα, ενώ όλη την ηµέρα λέτε:
ανυπακοή, λέτε να πέσει το Σύνταγµα, λέτε να µην πειθαρχούµε,
λέτε τα πάντα!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΚΚΕ)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Έλεος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ……….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αλλά δεν θα σας αφή-

σουµε να µας κατηγορείτε και ως δωσίλογους! ∆εν θα σας αφή-
σουµε!

Ο κ. Καραθανασόπουλος ανέβηκε στο Βήµα και κατηγόρησε
περίπου για δωσιλογισµό όλη την ελληνική αστική τάξη. Να το
πάρει πίσω.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τι λες µωρέ; Ποιος συνεργάστηκε
µε τους Γερµανούς;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Γε-
ωργιάδη!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ποιοι εκτέλεσαν το λαό; Είστε οπα-
δοί του Χίτλερ!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εσείς συνεργαστήκατε µε
τους Γερµανούς ως Σοβιετική Ένωση µε το σύµβολο «ρίβεντροφ
µολότωφ» σαν σύµµαχοι του Χίτλερ, για να µην πω τα χειρότερα
για το Μελισσοχώρι και τα υπόλοιπα. Αφήστε τα αυτά σε µένα!
Έχω διαβάσει και κανένα βιβλίο!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Γε-
ωργιάδη, µιλήστε επί του νοµοσχεδίου. Έχετε ήδη εξαντλήσει το
µισό σας χρόνο σε µία αντιπαράθεση εκτός νοµοσχεδίου.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ο κ. Καραθανασόπουλος
µίλησε δεκαοκτώ λεπτά. ∆εν σκοπεύω να µιλήσω ούτε ένα δευ-
τερόλεπτο λιγότερο. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Γεωργιάδη, έχετε
το χρόνο και την ανοχή του Προεδρείου, αλλά…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επίσης πρέπει να σας πω
ότι είναι αδιανόητο στην Αίθουσα του ελληνικού Κοινοβουλίου,
της αστικής Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας, να σηκώνεται Βου-
λευτής και να κατηγορεί την αστική Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρα-
τία συλλήβδην ως δωσίλογους. Αυτά πρέπει να τελειώνουν. Η
ασυλία που είχε το ΚΚΕ εδώ και πάρα πολλά χρόνια έχει τελειώ-
σει, κύριοι, και χαίροµαι διότι στην προχθεσινή µου οµιλία για το
καµποτάζ, όταν ανεφέρθην στο ΠΑΜΕ για το Κατάκολο και το λι-
µένα του Πειραιώς, κανένας δεν τόλµησε να απαντήσει. Τουλά-
χιστον καταλάβατε ότι αν συνεχίζατε αυτά που κάνατε στα
λιµάνια, θα ξεσηκωνόταν όλος ο λαός εναντίον σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τι λες µωρέ;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν αξίζει τον κόπο ούτε

να σου απαντήσουµε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αφήστε, κύριε. Τι να απα-

ντήσετε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ………..
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βγαίνουν οι εµπορικοί

σύλλογοι της χώρας και σας διώχνουν από τα λιµάνια και δεν
ντρέπεστε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριοι συνάδελφοι, σας
παρακαλώ πάρα πολύ! Κύριε Γεωργιάδη, µε συγχωρείτε αλλά η
Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία έχει χαρακτηριστικά τον πολιτι-
σµένο διάλογο, το ήθος και το ύφος αυτού του διαλόγου και της
αγόρευσης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Συµφωνώ µαζί σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Γε-

ωργιάδη, συνεχίστε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ο χαρακτηρισµός «δωσί-

λογοι» για την αστική τάξη δεν ανήκει στον τύπο αυτό της ευγέ-
νειας που αναφέρατε, κυρία Πρόεδρε, και αυτό έπρεπε να
απαντηθεί γιατί εδώ υπάρχουν Πρακτικά που θα διαβάζουν και οι
ιστορικοί του µέλλοντος. Εγώ δεν ανέχοµαι να έρχεται κάποιος
και να κατηγορεί τα του Κοινοβουλίου γι’ αυτό το πράγµα.
Έπρεπε να δοθεί απάντηση.

Θέλω να επαναλάβω ότι είναι απαράδεκτο για το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο να µην έχει κάνει µία συζήτηση για να τιµήσει τους πε-

σόντες στο Γράµµο και στο Βίτσι. Αυτοί έσωσαν την ελληνική
αστική Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία. Θα έπρεπε να έχω µαζί µου
να σας διαβάσω το λόγο του Γεωργίου Παπανδρέου, του Γέρο-
ντα της ∆ηµοκρατίας, σ’ αυτήν την Αίθουσα γι’ αυτές τις µάχες.
Κλείνω τη σχετική παρένθεση η οποία έγινε µόνο και µόνο για να
καταστεί σαφές ότι δεν θα είµαστε πια σιωπηλοί στη διαστρέ-
βλωση της ιστορικής µνήµης και στην καπηλεία του ΚΚΕ!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Όχι και καπηλεία!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Καπηλεύεστε όλη την

Εθνική Αντίσταση ως οι µόνοι δήθεν αντιστασιακοί, αλλά ξεχνάτε
και το ∆εκέµβριο, ξεχνάτε και όλα τα άλλα! Εντάξει; Άντε µην τα
ανοίξουµε όλα ένα-ένα τώρα!

Επανερχόµαστε όσο γίνεται στη ροή του νοµοσχεδίου. ∆εν θα
ξαναπώ αυτά που είπα χθες, κυρία Υπουργέ, γιατί όταν λέµε τα
ίδια σε κάθε οµιλία είναι και κουραστικό και βαρετό. Θέλω να
σχολιάσω µόνο την απάντηση που µας δώσατε ως προς την πρό-
ταση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού γι’ αυτή την κινητρο-
δότηση µέσω της κατηγοριοποίησης του Μητρώου. Αν κατάλαβα
καλά, η απάντησή σας συνίστατο στην εξής ιδέα –και αν κάνω
λάθος ας µε διορθώσετε- ότι πράγµατι θα ήταν καλύτερο, αλλά
για διάφορους τεχνικούς-πρακτικούς λόγους αυτό δεν µπορεί να
εφαρµοστεί στην παρούσα φάση. Εγώ κάπως έτσι το εξέλαβα,
δηλαδή ότι υπάρχουν προβλήµατα για τις επιδοτήσεις, όπως εί-
πατε, φορολογικά προβλήµατα και πρακτικά προβλήµατα που
δεν επιτρέπουν την καλύτερη διευθέτηση του θέµατος του Μη-
τρώου. Αυτή είναι µία απάντηση για µας όχι ικανοποιητική.

Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει πει ότι έχουµε ένα τεράστιο
στοίχηµα: Ή θα αλλάξουµε –λέει- ή θα «βουλιάξουµε». Μάλιστα.
Ας προσπαθήσουµε, λοιπόν, λίγο περισσότερο όλοι να το κά-
νουµε όπως πρέπει γιατί όταν ερχόµαστε κάθε φορά να ψηφί-
ζουµε ένα νόµο, να διαπιστώνουµε στην πράξη ότι δεν λειτουργεί
και να ερχόµαστε να τον ξαναλλάζουµε µετά από δύο-τρία χρό-
νια γιατί δεν έχει επιτύχει αυτό που θέλαµε στην αρχή, αυτός
είναι χαµένος χρόνος και η πατρίδα δεν έχει άλλο χαµένο χρόνο
στη διάθεσή της.

Θέλω να αναφέρω κάτι συγκεκριµένο που µε αφορά ως προς
τη συζήτηση των άρθρων. Ήµουν εισηγητής στο σχετικό νοµο-
σχέδιο που είχε φέρει η κ. Άννα ∆ιαµαντοπούλου ως Υπουργός
Παιδείας όπου για πρώτη φορά είδα στο νοµοσχέδιο άρθρο που
ζητούσε την εν λευκώ εξουσιοδότηση του Σώµατος ώστε µε
υπουργική απόφαση να αποφασίσει η ίδια η Υπουργός µόνη της,
ερήµην της Βουλής η οποία θα της είχε παράσχει αυτή την εξου-
σιοδότηση -την οποία παρείχε τελικώς µε την ψήφιση- για το
θέµα της αξιολογήσεως, για το θέµα του µέντορος κλπ. Αυτό µου
είχε κάνει εντύπωση. Είχα επισηµάνει ότι είναι λίγο περίεργο να
ζητάει η Κυβέρνηση από τη Βουλή εν λευκώ εξουσιοδότηση για
ένα θέµα.

Προχθές στη συζήτηση του νοµοσχεδίου για το καµποτάζ η κ.
Λούκα Κατσέλη έκανε το ίδιο ακριβώς πράγµα. Ήλθε στη Βουλή,
µας έφερε ένα νοµοσχέδιο µε διάφορα άρθρα, ο «πυρήνας» του
οποίου όµως ήταν η έκδοση µίας συµβάσεως την οποία µπορεί
να κάνει ο εκάστοτε Υπουργός κατά το δοκούν. Άρα µας έφερε
µια ωραία «φιοριτούρα» µ’ ένα νοµοσχέδιο που έλεγε: «∆ώστε
µου «λευκή» επιταγή για να αποφασίσω ποιας µορφής σύµβαση
θέλω µε τις ναυτιλιακές εταιρείες».

Τώρα εσείς τριτώνετε το κακό. Μας φέρνετε ένα ωραίο πολυ-
σέλιδο νοµοσχέδιο περί Μητρώου, αλλά όλη η ουσία είναι το
άρθρο 8, γιατί όλες οι λεπτοµέρειες είναι το άρθρο 8. Το άρθρο
8 τι λέει; Ότι εξουσιοδοτούµε την Υπουργό εν λευκώ να αποφα-
σίσει τι θα κάνει, πώς θα το κάνει, πώς θα τους γράψει, τι προ-
νόµια θα δώσει. Μα τότε τι συζητάµε εδώ;

Εγώ οµολογώ ότι αυτό δεν το αντιλαµβάνοµαι. Η ιδέα ενός
«διακοσµητικού» Κοινοβουλίου το οποίο το µόνο που µπορεί να
αποφασίζει είναι αν θα δίνει ή δεν θα δίνει εν λευκώ εξουσιοδό-
τηση στην εκτελεστική εξουσία για να αποφασίζει κατά το δο-
κούν τι θέλει να κάνει, στην πραγµατικότητα καταργεί το ρόλο
του Κοινοβουλίου. Ο στόχος του Κοινοβουλίου είναι ο έλεγχος
της εκτελεστικής εξουσίας, άρα για να σας πούµε «ναι» ή «όχι»
πρέπει να έχουµε πλήρη εικόνα του τι θέλετε να κάνετε σ’ αυτόν
τον κρίσιµο «πυρήνα» που είναι στην ουσία όλο το νοµοσχέδιο.

Εµείς καλόπιστα θα σας πούµε ότι αν δούµε ότι αυτά που θέ-
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λετε να κάνετε είναι σωστά, θα πούµε «ναι», αλλά δεν µπορεί ένα
κόµµα της Αντιπολιτεύσεως, το οποιοδήποτε, κατά τη γνώµη µου
δεν µπορούν ούτε οι Βουλευτές της Συµπολιτεύσεως καν –αλλά
αυτό είναι ένα θέµα του ΠΑΣΟΚ- να δώσουν εν λευκώ εξουσιο-
δότηση στην εκάστοτε Υπουργό ή στον εκάστοτε Υπουργό να
αποφασίσει για όλα αυτά τα σοβαρά θέµατα. Βλέπω ότι αυτό γί-
νεται ξαφνικά µία συνήθης πρακτική του ΠΑΣΟΚ.

Ξέχασα να αναφέρω τον κ. Παπακωνσταντίνου ο οποίος την
εποµένη της ψηφίσεως του µνηµονίου ήλθε εδώ και ζήτησε εν
λευκώ εξουσιοδότηση για να αποφασίζει από δω και µπρος
µόνος του ποιες θα είναι οι συµφωνίες που θα κάνει µε το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο. Στην πραγµατικότητα δηλαδή αφή-
νουµε το Κοινοβούλιο στο πλάι και παρέχουµε εν λευκώ εξουσιο-
δοτήσεις στους Υπουργούς της Κυβερνήσεως Παπανδρέου.

∆εν φαντάζοµαι αυτή να ήταν η άποψις του κ. Πρωθυπουργού
για την αναβάθµιση της συµµετοχικής δηµοκρατίας ή αυτή να
ήταν η άποψις του αξιότιµου κ. Προέδρου της Βουλής των Ελ-
λήνων ο οποίος άµα τη αναλήψει των καθηκόντων του µας είπε
εδώ µέσα ότι σκοπεύει σε µία ουσιαστική αναβάθµιση του ρόλου
του Κοινοβουλίου. Ουσιαστική αναβάθµιση σηµαίνει να µας φέρ-
νει η εκτελεστική εξουσία το τι ακριβώς θέλει να κάνει, να συζη-
τάµε σε τι συµφωνούµε και σε τι δεν συµφωνούµε, να ακούει, να
κάνει αλλαγές ή να µην κάνει, αλλά εν πάση περιπτώσει να ξέ-
ρουµε για τι πράγµα ακριβώς µιλάµε.

Κυρία Υπουργέ, καταλήγοντας θα θέλαµε να σας πούµε ότι
εµείς από δω και µπρος σε κάθε νοµοσχέδιο –γιατί βλέπω ότι το
κάνετε «φασόν» ως ΠΑΣΟΚ- που ο «πυρήνας» του θα είναι η εν
λευκώ εξουσιοδότηση στην εκτελεστική εξουσία, ακόµα και το
καλύτερο νοµοσχέδιο να είναι, θα το καταψηφίζουµε γιατί κατά
τη γνώµη µας υποβαθµίζει το ρόλο της κοινοβουλευτικής δηµο-
κρατίας. Η Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία εδράζεται στον έλεγχο
του νοµοθετικού σώµατος στην εκτελεστική εξουσία και αυτός ο
έλεγχος µε τέτοιου είδους άρθρα καταργείται.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-
ωργιάδη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Θεόδωρος ∆ρίτσας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, δυστυχώς οι παρεµβάσεις του κ. Παπουτσή

και εν συνεχεία του κ. Γεωργιάδη µας αναγκάζουν να ασχολη-
θούµε λιγότερο σ’ αυτή την τοποθέτηση µε το νοµοσχέδιο που
έχετε εισηγηθεί.

Κύριε Γεωργιάδη, είναι αλήθεια –και το ξέρουµε όλοι- ότι σας
αρέσει να ανεβάζετε τους τόνους και να επιδίδεστε σε «εµπρη-
στικούς» λόγους ώστε µετά να προβάλετε το βίντεο το οποίο θα
έχετε στους τηλεοπτικούς σταθµούς που ελέγχετε και να ενι-
σχύετε και να «αφιονίζετε» ένα δικό σας κοινό το οποίο υποτίθε-
ται ότι είναι οι γνήσιοι Έλληνες, οι πατριώτες κ.λπ.. Ως εκ τούτου
το µέτρο της «ιερής» σας αγανάκτησης νοµίζω ότι πρέπει να µπει
σ’ αυτή τη διάσταση. Παρ’ όλα αυτά, δεν µπορεί να µείνουν ορι-
σµένα πράγµατα αναπάντητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιστορική αλήθεια είναι µια
πολύ µεγάλη υπόθεση για να την αφήσουµε στην Ακροδεξιά.

Η µεγαλειώδης αντίσταση του ελληνικού λαού την οποία η Αρι-
στερά, το Κοµµουνιστικό Κόµµα, πολλά άλλα κόµµατα και οργα-
νώσεις της Αριστεράς εκείνη την εποχή στήριξαν, είναι µία
υπόθεση η οποία βρήκε απέναντί της όχι µόνο ξένες δυνάµεις,
τον ξένο παράγοντα, τους Εγγλέζους εκείνη την εποχή κι εν συ-
νεχεία τους Αµερικανούς, αλλά βρήκε κι εθνοπροδότες συγκρο-
τηµένους στα τάγµατα ασφαλείας, σε δωσιλογικές συµπεριφο-
ρές και δράσεις. Και φυσικά αυτοί δεν αποτελούν την αστική
τάξη ούτε το σύνολο του ελληνικού λαού ούτε υπάρχει καµία εξί-
σωση ότι η αστική τάξη είναι η πλειοψηφία του ελληνικού λαού.
Αλίµονο!

Απέναντι σε αυτό, η καταδίκη, σύσσωµη, ευρύτατου φάσµα-
τος, του πολιτικού κόσµου, µε σκοπιµότητες άλλοτε, µε παλινω-
δίες, ήταν απόλυτη.

Ζητάµε και από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και από τον κ.
Γεωργιάδη να µιλήσει για τα τάγµατα ασφαλείας, να µιλήσει για

τους δωσίλογους, να µιλήσει για όλα αυτά και να αφήσει τη
δήθεν ειλικρινή και απόλυτη ιστορική αλήθεια της οποίας δήθεν
είναι κάτοχος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ∆εν µπορεί, επειδή όντως όποιος ελέγ-
χει το παρόν, ελέγχει και το παρελθόν, κατά τη σοφή ρήση του
Γκαίτε, να ισχυρίζεται ότι έχει τη δυνατότητα να υβρίζει µεγαλει-
ώδεις αγώνες, ιστορικούς αγώνες µιας κοινωνίας, που ακόµα η
ελληνική κοινωνία σε δικαιώµατα, σε κατακτήσεις, σε δηµοκρα-
τία, παρά τις στρεβλώσεις, παρά τις επιθέσεις, στέκεται όρθια
εξαιτίας αυτών των αγώνων.

Κι αν υπάρχετε εσείς, κύριε Γεωργιάδη, και µπορείτε να προ-
σβάλλετε τους αγώνες αυτούς και τη δηµοκρατία, είναι ακριβώς
γιατί κατακτήθηκαν από αυτούς τους αγώνες και από την Αρι-
στερά που έπαιξε τον πιο σηµαντικό ρόλο σε αυτούς.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Προσωρινά, µέχρι να αναλά-
βετε εσείς την εξουσία!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ποτέ, δε, η Αριστερά δεν είχε ιδιοκτη-
σιακές σχέσεις µε καµµία από αυτές τις κατακτήσεις.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πρέπει να ντρέπεσαι για
τον παππούλη σου!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Πάντα τις έθετε στην υπηρεσία της κοι-
νωνίας και στην υπηρεσία του ελληνικού λαού.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για τον παππούλη σου
πρέπει να ντρέπεσαι!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Τον πατέρα τον έσφα-
ξαν οι Γερµανοί, κύριε Καραθανασόπουλε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εντάξει, δεν θα αναµοχλεύσουµε
τώρα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ να µη γίνεται
διάλογος.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αυτά έχουν την ιστορική τους σηµα-
σία και την επικαιρότητά τους. Η περιπτωσιολογική αναµόχλευση
τώρα ένθεν κι ένθεν δεν έχει καµµία σηµασία.

Εγώ ήθελα να µην περάσει έτσι επιπόλαια, γιατί η πρώτη φυ-
σιολογική αντίδραση είναι µία επιπόλαιη αντιµετώπιση τέτοιων
εµπρηστικών υπερβολών. Η δεύτερη, όµως, µέσα σε αυτήν την
Αίθουσα, µας υποχρεώνει να σταθούµε µε σοβαρότητα.

Από εκεί και πέρα -δεν είναι εδώ και ειλικρινά είναι πολύ αγα-
πητός ο κ. Παπουτσής- µου έκανε εντύπωση η σηµερινή παρέµ-
βαση του κ. Παπουτσή σε αναφορά µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας. ∆εν πρόκειται, όµως, µόνο για µία κριτική σε ένα
κόµµα. Πρόκειται για ένα µήνυµα που έδωσε ο κ. Παπουτσής σή-
µερα µε αυτήν του την τοποθέτηση και µε τον υπεύθυνο ρόλο
που έχει ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ένα µή-
νυµα απέναντι σε κάθε είδους αγωνιστική αµφισβήτηση της µο-
νοδροµηµένης κυβερνητικής πολιτικής.

Θύµισε –δεν είναι καθόλου υπερβολή νοµίζω- τον αλήστου
µνήµης Υπουργό Εργασίας της Μεταπολίτευσης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, τον Λάσκαρη, που διεκήρυσσε ότι χάριν του εθνικού
συµφέροντος πρέπει να καταργηθεί η πάλη των τάξεων.

Αυτό µας είπε ο κ. Παπουτσής σήµερα, ότι κάθε διαµαρτυρία,
αγωνιστική αµφισβήτηση αυτής της πολιτικής, θέτει σε κίνδυνο
το έθνος, θέτει σε κίνδυνο τα συµφέροντα της πατρίδας. Αυτό
είναι πολύ επικίνδυνο και ολισθηρό έδαφος.

Αντίθετα, η ενεργός παρουσία του λαϊκού παράγοντα και της
κοινωνίας είναι πολιτικό µέγεθος, που κάθε δηµοκρατική, προο-
δευτική δύναµη σήµερα στην Ελλάδα πρέπει να το επιδιώκει.
Χωρίς αυτή την ενεργό παρουσία και την αµφισβήτηση των µο-
νοδροµηµένων επιβολών και επιβουλών, η χώρα και φυσικά η κοι-
νωνία της και πρωτίστως οι εργαζόµενοι και τα φτωχότερα λαϊκά
στρώµατα, θα υποστούν όχι µόνο οικονοµική καθίζηση, όχι µόνο
οικονοµική απαξίωση, αλλά πολιτισµική κοινωνική διάλυση και
ανθρώπινη διάλυση. Κι ας δούµε µετά ποια είναι τα συµφέροντα
της πατρίδας κατά τον κ. Παπουτσή.

Είναι και αντιεπιστηµονική η παρέµβασή του, διότι η χρεοκοπία
που την έφερε ως µία απειλή -ότι το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να σώσει
τη χώρα από τη χρεοκοπία- είναι επίσης µία έννοια φενακισµένη
στη σύγχρονη εποχή και στη σύγχρονη συζήτηση. ∆ιότι το χρέος
δεν είναι ελληνικό ζήτηµα. Είναι ευρωπαϊκό και είναι και παγκό-
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σµιο. Και αυτό το χρέος δεν πρόκειται να εξοφληθεί ποτέ, κύριε
Παπουτσή. ∆εν πρόκειται να εξοφληθεί ποτέ αυτό το χρέος! Και
ακριβώς αυτό είναι το εκρηκτικό µείγµα στην παγκόσµια κατά-
σταση σήµερα, ότι η πλήρης αδυναµία εξόφλησης των χρεών,
που έχουν δηµιουργηθεί εξαιτίας αυτής της καπιταλιστικής φού-
σκας του νεοφιλελευθερισµού –έχουν αποκτήσει τέτοια διά-
σταση- οδηγεί σε κινδύνους πολεµικών συρράξεων, ενίσχυσης
των εντάσεων που µπορούν να φτάσουν µέχρι και σε γενικευµέ-
νες πολεµικές συρράξεις. Και αυτή είναι η ευθύνη των πολιτικών
κοµµάτων αυτήν τη στιγµή και των πολιτικών δυνάµεων, να µην
κάνουν µία πολιτική ρουτίνας.

Είναι πάρα πολύ εύκολο, εφόσον έχει κανείς τον κοινωνικό και
πολιτικό συσχετισµό –όπως κι αν τον έχει αποκτήσει- να περικό-
πτει µισθούς, να περικόπτει συντάξεις, να περικόπτει δικαιώµατα,
να περικόπτει το ένα, να περικόπτει το άλλο και να λέει, έτσι εξοι-
κονοµώ πόρους για να εξοφλήσω το χρέος και αυτό να το ανά-
γει σε εθνική πολιτική.

Αυτή είναι µία διαχείριση στην οποία συµπλέουν διεθνείς και
τοπικοί κύκλοι και την ενισχύουν -και την εκφράζει η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ αυτήν τη στιγµή- αλλά πάρα πολύ επικίνδυνη και
πάρα πολύ µικρή, πάρα πολύ µίζερη σε σχέση µε τα τεράστια ζη-
τήµατα που είναι ανοικτά αυτή τη στιγµή και στη χώρα µας και
στην Ευρώπη και στον κόσµο όλο.

∆εν µπορεί να εµφανίζεται το ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση, µε τις επι-
κοινωνιακές επιλογές, ως η εθνικά υπεύθυνη δύναµη.

Εθνικά υπεύθυνη δύναµη είναι οι δυνάµεις αντίστασης σε
αυτές τις πολιτικές σήµερα. ∆ιότι πρέπει ο λαϊκός παράγοντας να
παίξει καθοριστικό ρόλο και όχι να µπει στη φοβική σχέση µε τη
λεγόµενη διάσωση της χώρας, που του στερεί στοιχειώδεις κα-
νόνες επιβίωσης.

Ποια είναι αυτή η περίφηµη αιτιολογία που µπορεί να δικαιώ-
σει την αποφυγή της χρεοκοπίας διά της συνθλίψεως του εργα-
τικού εισοδήµατος και στον ιδιωτικό τοµέα, διά της κατάργησης
των όποιων δικαιωµάτων και στον ιδιωτικό τοµέα; Όχι ότι στο δη-
µόσιο δικαιολογείται. Εκεί, όµως, µπορούµε να αποδεχθούµε σε
ένα πρώτο επίπεδο, το περίφηµο επιχείρηµα της δηµοσιονοµι-
κής έκρηξης και του σπάταλου κράτους, παρ’όλο που κι εκεί η
σπατάλη αντιµετωπίζεται -ως πρώτιστη στόχευση- µε τη µείωση
των εισοδηµάτων των εργαζοµένων στο δηµόσιο και όχι των
άλλων παραµέτρων που αποτελούν δώρα και µηχανισµούς και
τρόπους µε τους οποίους ενισχύονται όλες εκείνες οι επιχειρη-
µατικές δραστηριότητες που συνδέονται µε την κρατική λει-
τουργία.

Το αν γίνεται µία προσπάθεια να εµφανιστούν ως µονόδροµος
που όποιος αντιδρά σε αυτόν, θέτει σε κίνδυνο τη χώρα, είναι µία
απαράδεκτη τοποθέτηση στο ελληνικό Κοινοβούλιο, αγαπητέ –
και ειλικρινά το λέω- κύριε Παπουτσή. Είναι απαράδεκτη! ∆ηµι-
ουργεί ένα ιδεολόγηµα που δεν µπορεί το κυβερνών κόµµα να
επιτρέπεται να το στηρίξει όταν θεωρεί ακόµα και ισχυρίζεται ότι
έχει σοσιαλιστικές καταβολές και σοσιαλιστική προοπτική µάλι-
στα.

Και απ’ αυτήν την άποψη, η χθεσινή τροπολογία στο άσχετο
νοµοσχέδιο του κ. Παπακωνσταντίνου για την άρση του καµπο-
τάζ, που δωρίζει για µια ακόµη φορά άλλα 25 δισεκατοµµύρια
στις ιδιωτικές τράπεζες και στηρίζει δήθεν την πραγµατική οικο-
νοµία, περνάει απαρατήρητη;

Είναι δυνατόν να σηκωθούν και οι πέτρες µε τον Αλογοσκούφη
και τα 28 δισεκατοµµύρια και τώρα να ισχυρίζεστε ότι είναι µια
απλή υπόθεση που µπορούµε να την περάσουµε σε πέντε λεπτά
στο Κοινοβούλιο µέσα από µια τροπολογία; Είναι δυνατόν; ∆εν
υπάρχει σε αυτό τον τόπο µέτρο; ∆εν υπάρχει ουσία στις συζη-
τήσεις που κάνουµε; ∆εν υπάρχει συνέπεια στο τι λέµε πριν από
δύο χρόνια και τι λέµε µετά από δύο χρόνια;

Τι είδους είναι η δηµοκρατική πολιτική που ασκεί ένα κυβερ-
νών κόµµα; Ποιος είναι ο µηχανισµός αντιπροσώπευσης µε την
κοινωνία την οποία επικαλείται το ΠΑΣΟΚ, όταν άλλα πριν από
δύο χρόνια έλεγε, άλλα µετά από δύο χρόνια; Ποια είναι η δη-
µοκρατική σχέση έκφρασης αυτής της κοινωνίας στο επίπεδο
της προβολής της κυβερνητικής εξουσίας, την οποία κατέχει το
ΠΑΣΟΚ σήµερα; Ποια δηµοκρατία υπηρετείται εν τέλει; Στη
γωνία ο λαϊκός παράγοντας.

Όχι. Η Αριστερά λέει στο προσκήνιο ο λαϊκός παράγοντας, στο
προσκήνιο η κοινωνία. Και αυτό αποτελεί πολιτικό µέγεθος τόσο
για τη σχέση της Ελλάδας µε την Ευρώπη, µε τον κόσµο όλο, µε
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα, µε
τα πάντα.

Και εκεί να δούµε τι σηµαίνει χρέος και εκεί να δούµε τι ση-
µαίνει εξυπηρέτηση του χρέους, εκεί να δούµε τι σηµαίνει πα-
ραγωγική διαδικασία για την Ελλάδα, εκεί να τα δούµε όλα. Γιατί
αν η κοινωνία είναι απ’ έξω απ’ αυτές τις έννοιες και αυτά τα µε-
γέθη, δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα να µιλήσουµε για δηµο-
κρατία.

Αυτές νοµίζω ότι είναι πολύ αναγκαίες παρατηρήσεις και πρέ-
πει να απολογηθεί η Κυβέρνηση για το νέο δάνειο προς τις τρά-
πεζες, το νέο δώρο προς τις τράπεζες των 25 δισεκατοµµυρίων.

Και µετά απ’ όλα αυτά, µισό λεπτό ακόµα. Προανήγγειλα ότι
δυστυχώς θα αδικήσω στην τοποθέτησή µου το σχέδιο νόµου
που συζητάµε σήµερα. Μίλησα εχθές, µίλησε η συνάδελφος ει-
δική αγορήτρια κ. ∆ιώτη.

Να πω ότι έχει µεγάλη σηµασία και σε αυτό το σχέδιο νόµου
για το Μητρώο Αγροτών που συζητάµε σήµερα όχι µόνο ποιοι
περιγράφονται ότι θα συµµετάσχουν, αλλά τι γίνεται µε αυτούς
που δεν θα συµµετάσχουν. Και αυτοί δεν είναι άτοµα, είναι ένα
ολόκληρο µεταβαλλόµενο και εξελισσόµενο δυναµικό, το οποίο
δεν συνυπολογίζεται, δεν εξειδικεύεται, δεν κατηγοριοποιείται,
δεν υπάρχει κανένας τρόπος να το υποδεχθεί αυτός ο µηχανι-
σµός στο επόµενο διάστηµα ανάλογα µε τις εξελίξεις.

Ως εκ τούτου οδηγούµαστε σε µια ισοπεδωτική οργάνωση
ενός καπιταλιστικού τοµέα της αγροτικής παραγωγής, µε ειδι-
κές πάλι ρυθµίσεις υπέρ των επιχειρηµατιών του αγροτικού
χώρου και µε αποξένωση των παραγωγών της πρωτογενούς πα-
ραγωγής από τον τόπο τους και τα χωράφια τους.

Αυτά τα κρίσιµα και µεγάλα ζητήµατα, τώρα, σε αυτές τις συν-
θήκες κρίσης, που επανατοποθετούνται διεθνώς οι βεβαιότητες
µε τις οποίες οδηγηθήκαµε στην καταστροφική κρίση, που είναι
και ελληνική και ευρωπαϊκή και παγκόσµια, είναι καιρός να αρχί-
σουµε να τα θέτουµε, βάζοντας το “δάκτυλο επί τον τύπο των
ήλων” και όχι κλείνοντας µε το δάκτυλο τα µάτια µας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆ρί-
τσα.

Κύριε Γεωργιάδη, θέλετε το λόγο;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επί προσωπικού, κυρία

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σε τι συνίσταται το προ-

σωπικό;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα σας πω αµέσως, κυρία

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε ένα λεπτό, κύριε

Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως.
Ο κ. ∆ρίτσας µε κάλεσε να αποκηρύξω τους ταγµατασφαλί-

τες. Κάτι τέτοιο κατάλαβα. Καλά δεν κατάλαβα;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ναι.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ακούστε, κύριε ∆ρίτσα,

γιατί έχετε µάλλον παρανοήσει τα πράγµατα. Αποκηρύσσω µετά
βδελυγµίας τους ταγµατασφαλίτες, οποιονδήποτε συνεργά-
στηκε µε τους Ναζί. Όποιος συνεργάστηκε µε τον κατακτητή
είναι προδότης. Η δε οικογένειά µου στα χωριά της Μακεδονίας
πολέµησε κατά των Ναζί. Άρα, και ως µοµφή αυτό που είπατε
εµένα όµως δεν µε αγγίζει καθόλου.

Οφείλω όµως να σας αντιστρέψω το ερώτηµα. Εσείς, κύριε
∆ρίτσα, µπορείτε να καταδικάσετε τους κουκουλοφόρους που
µου έχουν κάψει δεκατρείς φορές το βιβλιοπωλείο και έχουν
κάψει εκατοντάδες βιβλία; Εσείς και η συνάδελφός σας δίπλα;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Το έχουµε κάνει ήδη.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν έχετε κάνει τίποτα.
Επίσης, κύριε ∆ρίτσα, µιας και έχουµε πιάσει τις καταδίκες –

έτσι, για να τα ξεκαθαρίσουµε λίγο, γιατί στην Ελλάδα έχουν γίνει
ορισµένες συγκλονιστικές παρεξηγήσεις – εγώ φυσικά και κατα-
δικάζω τους ταγµατασφαλίτες και επαναλαµβάνω ότι ο συνερ-
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γάτης του κατακτητή είναι προδότης. Η Αριστερά µπορεί να κα-
ταδικάσει την ΟΠΛΑ και τις σφαγές που έκανε; Τα κονσερβο-
κούτια στην Πηγάδα του Μελιγαλά µπορεί να τα καταδικάσει η
Αριστερά;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Αριστεράς)
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Επιλεκτικός συµψηφισµός….
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Α, αυτά η Αριστερά δεν

µπορεί να τα καταδικάσει. Άρα, υπάρχει καλή βία και κακή βία
λοιπόν!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αυτή είναι η ιδεολογία της Ακροδεξιάς.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Όχι, αγαπητέ, αυτή είναι η

µεγάλη µας διαφορά. Εµείς, που είµαστε γνήσιοι δηµοκράτες,
καταδικάζουµε τη βία και την προδοσία απ’ όπου κι αν προέρχε-
ται. Εσείς, που είστε δηµοκράτες γιαλαντζί, χωρίζετε τη βία σε
καλή και κακή. Αυτή είναι η διαφορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και κλείνω, κυρία Πρόεδρε, γιατί υπάρχει και δεύτερο προσω-
πικό θέµα: ο κ. ∆ρίτσας ξεκίνησε την οµιλία του λέγοντας ότι
κάνω τις οµιλίες µου, για να προβάλω µετά τα βίντεο εις τους τη-
λεοπτικούς σταθµούς που ελέγχω.

Θέλω να ξεκαθαρίσω στο Τµήµα ότι η µοίρα βέβαια το έφερε
να έχω κάνει επιτυχηµένες µέχρι σήµερα επιχειρήσεις στη ζωή
µου, αλλά δυστυχώς όχι τόσο επιτυχηµένες, ώστε να ελέγχω τη-
λεοπτικούς σταθµούς. Εκλαµβάνω την ευχή σας ως µια δόκιµη
ευχή να καταφέρω κάποτε στη ζωή µου να γίνω τόσο καλός επι-
χειρηµατίας, που να ελέγχω τηλεοπτικούς σταθµούς. Αυτό όµως
δεν συµβαίνει µέχρι σήµερα στη ζωή µου, στα τριάντα οκτώ µου
χρόνια δεν το έχω επιτύχει.

Άρα, αυτό το οποίο είπατε είναι παντελώς ανεδαφικό και να το
πάρετε πίσω. Περιµένω όµως και την καταδίκη σας στη βία της
Αριστεράς, στις σφαγές που κάνανε, στο αιµατοκύλισµα της
χώρας, στη συµφωνία µε τους Βουλγάρους για τη Μακεδονία και
αφού όλα αυτά τα καταδικάσετε, εδώ είµαστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ε, εντάξει…!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Νοµίζω ότι έχει λήξει

αυτό το θέµα.
Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστο Παπουτσή να λάβει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ που

µου δίνετε το λόγο.
Θέλω ειλικρινά να ζητήσω συγγνώµη από τον κ. ∆ρίτσα, διότι

εν τη ρύµη του λόγου µου αγνόησα – ή τουλάχιστον έτσι ο ίδιος
θεώρησε – το Συνασπισµό και τον ΣΥΡΙΖΑ και τη ∆ηµοκρατική
Αριστερά ως παράδειγµα που χρησιµοποιούν την πολιτική τα-
κτική της δηµιουργίας εντυπώσεων και δεν στέκονται στην ουσία
του πολιτικού διαλόγου.

Εάν είχε προηγηθεί ο κ. ∆ρίτσας, να είναι απολύτως βέβαιος
ότι θα είχα χρησιµοποιήσει το δικό του παράδειγµα και όχι την
ανακοίνωση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΚΚΕ, η οποία στο
κάτω κάτω της γραφής έχει, λέει, λιγότερα κιόλας απ’ αυτά τα
οποία είπε µόλις προηγουµένως ο κ. ∆ρίτσας, αναλύοντας σε
πολύ µεγάλη λεπτοµέρεια την άποψή του για τον αντικαπιταλι-
στικό αγώνα και την επαναστατική διακίνηση των µαζών.

Θέλω όµως να διευκρινίσω κάτι: ότι ο κ. ∆ρίτσας, ακολουθώ-
ντας την ίδια ακριβώς τακτική και πολιτική την οποία ακολούθησε
και ο συνάδελφος κ. Τζαβάρας και σηµειώνοντας ότι τρέφω την
ίδια εκτίµηση τόσο για την εντιµότητά του, όσο και για την εξυ-
πνάδα του, όσο για την ευφυΐα του, τον οξύ πολιτικό του λόγο,
τη σκέψη του, αντιλαµβάνοµαι ότι δεν είναι ότι δεν κατάλαβε το
τι είπα.

Κατάλαβε πολύ καλά τι είπα. Απλώς παραποίησε το λόγο µου.
Παραποίησε τους λόγους µου, τη θέση µου, τις σκέψεις µου, το
µήνυµά µου, ακριβώς για να επιβεβαιώσει αυτό ακριβώς το οποίο
κατήγγειλε στη σηµερινή συνεδρίαση: την προσπάθεια δηµιουρ-
γίας εντυπώσεων επί παντός επιστητού.

Και όσο οι αντικοµµουνιστικές κορώνες ορισµένων διασπούν
την ενότητα της κοινωνίας, το ίδιο ακριβώς κάνουν και εκείνοι οι
οποίοι µε συστηµατικό τρόπο επιχειρούν να αλλοιώσουν τις προ-
σπάθειες που γίνονται µε βάση την πραγµατικότητα της σηµερι-

νής ελληνικής κοινωνίας.
Το ΠΑΣΟΚ είναι εκείνο το οποίο έδωσε τις µάχες για τη νοµι-

µοποίηση του µαζικού κινήµατος και των αγώνων στη χώρα, µαζί
µε όλες τις δυνάµεις της Αριστεράς, µαζί µε όλες τις δυνάµεις
της εργατικής τάξης, µαζί µε όλες τις υγιείς δυνάµεις της ελλη-
νικής κοινωνίας, µαζί µε όλες τις δηµοκρατικές δυνάµεις.

Και ουδείς έχει το δικαίωµα – και κύριε ∆ρίτσα, δεν σας ανα-
γνωρίζω το δικαίωµα – να αµφισβητεί την πολιτική αντίληψη του
ΠΑΣΟΚ για την ανάπτυξη του µαζικού κινήµατος, για τη λει-
τουργία και τη στάση των εργαζοµένων στις οικονοµικές και κοι-
νωνικές εξελίξεις.

Γιατί έτσι προφανώς αγνοείτε ή τουλάχιστον θέλετε να δηλώ-
σετε ότι αγνοείτε πως σε όλες τις κινητοποιήσεις, µε όλες τις κυ-
βερνήσεις είτε είναι κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είτε της Νέας
∆ηµοκρατίας, ήταν πάντοτε οι δυνάµεις του ΠΑΣΟΚ που βρί-
σκονται στους δρόµους και αγωνίζονται στα συνδικάτα. Αυτό
αναγνωρίζεται και αποδεικνύεται ότι αναγνωρίζεται από τη µε-
γάλη πλειοψηφία των εργαζοµένων, οι οποίοι εκτιµούν τη στάση
των συνδικαλιστών του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Επιπλέον, θεωρώ ότι αδικήσατε όχι µόνο τον πολιτικό χώρο,
αλλά αδικήσατε πρόσωπα και διαδροµές. Γιατί σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα νοµίζω ότι µε τη δική µου πολιτική παρουσία ούτε για
µια στιγµή δεν έχω διαψεύσει τη προσωπική µου πορεία συµµε-
τοχής στους λαϊκούς αγώνες, στο µαζικό κίνηµα και κυρίως στην
ανάγκη των εργαζοµένων και του λαού να αντιδρά, να συµµετέ-
χει δηµιουργικά, να διεκδικεί το καλύτερο, να διεκδικεί πάντοτε
την ελπίδα για ένα καλύτερο αύριο µέσα από συγκεκριµένες κοι-
νωνικές και πολιτικές διεργασίες.

Αν -και κατά πόσο- υπάρχουν διαφορετικές προσεγγίσεις, τις
σέβοµαι απόλυτα και είµαι έτοιµος να συζητήσω εντός και εκτός
Κοινοβουλίου, για όσο χρόνο χρειάζεται, αναφορικά µε τις πολι-
τικές και ιδεολογικές διαφοροποιήσεις του καθένα.

∆εν επιτρέπω, όµως, σε κανέναν, κύριε Πρόεδρε, να αµφι-
σβητεί και να ταυτίζει τη δική µου πολιτική πράξη και την πολιτική
παρουσία, όπως και τον πολιτικό µου λόγο, όσον αφορά τα µη-
νύµατα που εκπέµπω µε το λόγο µου, µε πρακτικές άλλων πα-
ρατάξεων, άλλων εποχών, µακριά και πέρα από την ιδεολογική
και πολιτική αναφορά του δικού µας πολιτικού χώρου και της πα-
ράταξής µας.

Τέλος, επανέρχοµαι σ’ αυτό που θέλω να καταλήξω και µε την
πρωινή µου παρέµβαση και µε τη τωρινή. Στην πραγµατικότητα
ήταν µία έκκληση προς όλους. ∆εν ήταν κατηγορία και χαίροµαι
που οι συνάδελφοι του ΚΚΕ το εξέλαβαν όπως ακριβώς το είπα.
∆εν πρόκειται περί κατηγορίας ή καταγγελίας. ∆εν ήταν κατηγο-
ρία προς τη Νέα ∆ηµοκρατία και προς κανέναν εδώ.

Ήταν µία έκκληση, ότι δηλαδή σ’ αυτήν την κρίσιµη για τη
χώρα περίοδο δεν µιλούµε για κατάργηση της πάλης των τά-
ξεων, όχι. Μιλούµε, όµως, για την ανάγκη της εθνικής προσπά-
θειας στην οποία ο καθένας συµµετέχει µε τις δικές του
διαφοροποιήσεις και τις δικές του διεκδικήσεις, όπως και οι ερ-
γαζόµενοι µε τις συνεχείς διεκδικήσεις παντού και πάντοτε, µε
την κινητικότητά τους και τη συµµετοχή τους, ώστε να µπορέ-
σουµε να πετύχουµε την εφαρµογή του προγράµµατος διάσω-
σης της χώρας.

Ο πολιτικός διάλογος είναι βεβαίως η πεµπτουσία, η ουσία της
δηµοκρατίας µας. Αυτός ο διάλογος, στον οποίο ο κ. ∆ρίτσας
σήµερα µε πολύ µεγάλη τιµή εκπροσωπεί το κόµµα του, είναι
αποτέλεσµα των δηµοκρατικών αγώνων του λαού µας και των
πολιτικών δυνάµεων, στην πρωτοπορία των οποίων ήταν πάντοτε
το ΠΑΣΟΚ και µε τον Ανδρέα Παπανδρέου και µε τον Κώστα Ση-
µίτη και το Γιώργο Παπανδρέου σήµερα.

Γι’ αυτό υπερασπίζοµαι το δικαίωµα τόσο του κ. ∆ρίτσα και του
οποιουδήποτε άλλου συναδέλφου να λέει ό,τι θέλει στο επίπεδο
της πολιτικής κριτικής, αλλά δεν του αναγνωρίζω το δικαίωµα σε
καµία περίπτωση αυτή η πολιτική κριτική να ξεπερνάει τα όρια
και να µπαίνει στην περιοχή της ύβρεως. Γιατί αυτό που έκανε ο
κ. ∆ρίτσας στην πραγµατικότητα ήταν µία ύβρις απέναντι στο
ΠΑΣΟΚ και απέναντι σε µένα προσωπικά, γι’ αυτό και δεν τη δέ-
χοµαι.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε ∆ρίτσα, ζητάτε

το λόγο για µία διευκρίνιση.
Έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θεώρησα υποχρέωσή µου ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

του ΣΥΡΙΖΑ να υπερασπιστώ µε τον πιο σαφή τρόπο τη νοµιµό-
τητα του δικαιώµατος της ελληνικής κοινωνίας να διεκδικήσει,
µε τους τρόπους που εκείνη θα επιλέξει, µαζικά και ατοµικά, να
µην υποστεί τις συνέπειες της εξυπηρέτησης του χρέους για το
οποίο δεν ευθύνεται η κοινωνία και οι εργαζόµενοι.

Θεώρησα ότι ο κ. Παπουτσής, µε την τοποθέτησή του, είχε αµ-
φισβητήσει αυτό το δικαίωµα και γι’ αυτό έπρεπε να ασκήσω
αυτή τη σκληρή κριτική. Αν ο κ. Παπουτσής θεωρεί ότι η ελληνική
κοινωνία µπορεί να αρνηθεί να πληρώσει τις συνέπειες του χρέ-
ους, ας σταθεί στο πλευρό της και ας διεκδικήσει µαζί της την
ανατροπή του Μνηµονίου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Παπουτσής ήταν

σαφής, κύριε ∆ρίτσα. Αν, όµως, όλοι οι συνάδελφοι συνεχίσετε
να κάνετε προσωπικές αναφορές, αυτός ο διάλογος δεν θα τε-
λειώσει ποτέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παπουτσή, έχετε

το λόγο για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ τε-

λευταία φορά -και ελπίζω αυτή να είναι και η οριστική- γιατί αι-
σθάνοµαι ότι ο κ. ∆ρίτσας αρχίζει να προσεγγίζει την ακρίβεια
των λόγων µου.

∆εν είµαι εγώ που αναγνωρίζω το δικαίωµα, αλλά ο Γιώργος
Παπανδρέου, ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση που όχι µόνο
αναγνωρίζουν το δικαίωµα στην ελληνική κοινωνία, αλλά αντί-
θετα µάχονται καθηµερινώς, νυχθηµερόν ακριβώς για να µην
είναι ο Έλληνας πολίτης αυτός που θα πάρει στην πλάτη του όλο
το κόστος αυτής της κρίσης στην οποία µας οδήγησε η Νέα ∆η-
µοκρατία.

Αυτή είναι ακριβώς η προσπάθειά µας, µε όλο το πρόγραµµα
διάσωσης της χώρας, ώστε από τη µία πλευρά να βγει η χώρα
από την κρίση και από την άλλη να εξασφαλίσουµε την προο-
πτική της ανάπτυξης, τη συνοχή και την αλληλεγγύη στην κοι-
νωνία, µε απόλυτη ευαισθησία και σεβασµό στα δικαιώµατα του
πολίτη, στην αγωνία του και στην καθηµερινότητά του. Ο αγώνας
µας, ο αγώνας της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, είναι αγώνας για τη
ζωή του Έλληνα σήµερα και την ελπίδα για το αύριο. Τελεία και
παύλα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, έχετε το λόγο και εσείς για µία σύντοµη τοποθέτηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κατ’ αρχάς δεν θέλουµε να σχολιάσουµε το αντικοµµουνιστικό
παραλήρηµα. Στο πλαίσιο της ιδεολογικοπολιτικής διαπάλης
εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε την πο-
λιτική που υλοποιεί και εφαρµόζει –άλλωστε και ο κ. Παπακων-
σταντίνου χθες παραδέχτηκε ότι εφαρµόζει το προεκλογικό
πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ- οδηγεί σε πτώχευση τα λαϊκά νοικοκυ-
ριά, µε την ταυτόχρονη διασφάλιση, στήριξη και εξασφάλιση της
κερδοφορίας των µεγάλων επιχειρήσεων, των µεγάλων µονοπω-
λιακών οµίλων, όπως τα 25 δισεκατοµµύρια που δώσατε χθες ως
εγγυήσεις στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα για τη διασφάλιση των
αναγκών και των συµφερόντων της κεφαλαιοκρατίας. Αυτός είναι
ο ταξικός χαρακτήρας της πολιτικής σας. Αυτή ακριβώς την πο-
λιτική εµείς ως Κ.Κ.Ε. καλούµε το λαό να την αντιπαλέψει.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αισθάνθηκα την ανάγκη να έρθω στην Έδρα γιατί πα-
ρακολούθησα από το γραφείο µου όσα διηµείφθησαν νωρίτερα.
Το νοµοσχέδιο έχει ως αντικείµενο το Μητρώο Αγροτών, αλλά η
συζήτηση κάποια στιγµή ξέφυγε από το καθαυτό θέµα.

Θα ήθελα να σας καταθέσω την προσωπική µου άποψη. Ει-

πώθηκαν πολλά για τον Γράµµο και το Βίτσι. Θα σας καταθέσω
αυτή την άποψη και για έναν άλλο λόγο, γιατί ο Γράµµος και το
Βίτσι είναι στην ιδιαίτερη πατρίδα µου, εκεί που µεγάλωσα και
τα βιώµατα από διηγήσεις των γονέων µας ήταν πολλά.

Η δική µας γενιά, όλων µας εδώ, δεν έζησε τον Εµφύλιο. Ευ-
τυχώς δεν ζήσαµε τον Εµφύλιο. Το θέµα του Εµφυλίου -ήδη συ-
µπληρώνονται εξήντα ένα χρόνια από τη λήξη του- είναι ένα θέµα
που αποτιµάται και θα αποτιµάται από τους ιστορικούς.

Ένα όµως είναι γεγονός, ότι και στο Γράµµο και στο Βίτσι τα
παιδιά της ίδιας µάνας, της Ελλάδας, ένθεν και ένθεν αγωνίστη-
καν γι’ αυτά που πίστευαν, για τα δικά τους ιδεώδη, για µια κα-
λύτερη Ελλάδα όπως πίστευαν και οι µεν και οι δε. Εκείνες οι
περιοχές χαράχθηκαν από το ατσάλι του Εµφυλίου και βάφτη-
καν από το αίµα των νέων παιδιών, που ήταν της ίδιας µάνας, της
Ελλάδας.

Θεωρώ ότι εξήντα ένα χρόνια µετά κανείς µας δεν έχει δικαί-
ωµα όχι να αναµοχλεύει, όπως συνήθως λέµε, αλλά να προσπα-
θεί είτε να παρερµηνεύσει είτε να µονοπωλήσει την πραγµατική
ιστορική αλήθεια. Θα πρέπει µε νηφαλιότητα, πολύ σοβαρότητα
και µέσα σ’ ένα κλίµα εθνικής ενότητας πλέον να προσεγγίζουµε
τα γεγονότα εκείνης της περιοχής και να αντλούµε τα απαραί-
τητα διδάγµατα.

Επίσης, θα έλεγα ότι είµαστε τυχεροί –η δική µας γενιά- για το
ότι µεγαλώσαµε αργότερα και ζούµε σε µια δηµοκρατία, αυτή τη
δηµοκρατία που όλοι βιώνουµε, µε τις όποιες αδυναµίες της
αλλά και τα πάρα πολλά θετικά της και πάνω από όλα µια δηµο-
κρατία η οικοδόµηση της οποίας οφείλεται στην προσπάθεια
όλων των κοινοβουλευτικών κοµµάτων που βρίσκονται αυτήν τη
στιγµή στην Αίθουσα και εκείνων που δεν βρίσκονται αυτή τη
στιγµή στην Αίθουσα, αλλά είχαν τη δική τους συµβολή στην
ιστορική διαδροµή των δεκαετιών που ακολούθησαν για την οι-
κοδόµηση αυτής της Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας.

Και αυτή η Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία είναι εκείνη που δίδει
τη δυνατότητα και της απόλυτης ελευθερίας του λόγου για κάθε
πολίτη και της προστασίας των δικαιωµάτων, των ατοµικών αλλά
και πολιτικών, όλων των πολιτών. ∆ίδει τη δυνατότητα της λει-
τουργίας των κοµµάτων, στα οποία στηρίζεται άλλωστε κάθε Κοι-
νοβουλευτική ∆ηµοκρατία, και δίδει τη δυνατότητα και της
απόλυτα ελεύθερης έκφρασης και σ’ αυτή την Αίθουσα των δια-
φόρων απόψεων. Άλλωστε αυτό είναι και το µεγαλείο ουσια-
στικά: ένας απόλυτα ανοιχτός, απόλυτα ελεύθερος διάλογος,
που επιτρέπει και να διασταυρώνουµε στην Αίθουσα αυτή και τα
ιδεολογικά ή τα πολιτικά µας ξίφη, όπως λέµε, απ’ όλες τις πλευ-
ρές.

Αυτή η δηµοκρατία είναι εκείνη που κατοχυρώνει και τη δυνα-
τότητα των Ελλήνων πολιτών, της κοινωνίας της Ελλάδας να
διεκδικεί δικαιώµατα. Και βέβαια, σε ό,τι αφορά τη συµβολή κα-
θενός πολιτικού χώρου στην κατοχύρωση αυτών των δικαιωµά-
των και στην υποστήριξη των δικαιωµάτων και των διεκδικήσεων
και σήµερα και αύριο, επίσης είναι γνωστή η συνεισφορά όλων
των κοµµάτων. Θα σας παρακαλούσα λοιπόν η συζήτηση αυτή
να κλείσει εδώ, παρά τα όσα διηµείφθησαν, και υπογραµµίζω για
µια ακόµη φορά ότι θεωρώ ότι καθήκον όλων µας είναι µε αυτόν
τον τρόπο να προσεγγίζουµε και τα ιστορικά γεγονότα, αντλώ-
ντας -επαναλαµβάνω- µόνο διδάγµατα από εκείνη την εποχή.
Γιατί καθήκον δικό µας είναι πάνω απ’ όλα να ασχοληθούµε µε τα
σηµερινά προβλήµατα του ελληνικού λαού, των Ελλήνων πολι-
τών και πάνω απ’ όλα επίσης να µπορούµε να συµβάλουµε στην
οικοδόµηση του µέλλοντος αυτής της χώρας για όλους τους Έλ-
ληνες, για όλες τις Ελληνίδες, µέσα σ’ ένα κλίµα πράγµατι εθνι-
κής ενότητας και εθνικής οµοψυχίας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ, κύριε
Γεωργιάδη! Μετά από τη δική µου τοποθέτηση εκτιµώ ότι δεν θα
πρέπει να συνεχίσουµε τη συζήτηση για τα θέµατα αυτά. Σας πα-
ρακαλώ, κατανοήστε το αυτό.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆ώστε µου µόνο ένα
λεπτό. ∆εν θα πω γι’ αυτά. Για το θέµα του µνηµονίου θα πω.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μετά, στην τοποθέτησή
σας αργότερα θα αναφερθείτε για το θέµα του µνηµονίου. Θα
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παρακαλούσα λοιπόν να συνεχίσουµε τη συζήτηση επί του νο-
µοσχεδίου. Έχει περάσει πάρα πολύ ο χρόνος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μόνο για το µνηµόνιο θα
πω, κύριε Πρόεδρε. ∆ώστε µου ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Για το µνηµόνιο µόνο;
Ωραία. Τότε παρακαλώ να τελειώνετε σε διάρκεια ενός λεπτού.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ένα λεπτό. ∆εν θέλω πα-
ραπάνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ όµως
να µην ξαναγυρίσουµε σε όσα ελέχθησαν νωρίτερα. Θα σας
αφαιρέσω το λόγο αναγκαστικά µετά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Όχι. Σας είπα ότι θα µι-
λήσω µόνο για το µνηµόνιο. Εξαίρω άλλωστε την τοποθέτησή
σας, µε την οποία συµφωνώ καθ’ ολοκληρίαν. Η δική µου αντί-
δραση ήταν στην πράξη κάποιων να το πάνε στη µια πλευρά. Και
αν ξανασυµβεί φυσικά θα επανέλθω. Αν θέλουν, να το διαγρά-
ψουν από τα Πρακτικά αυτό που είπανε, να τελειώσει εδώ η ιστο-
ρία.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πείτε για το µνηµόνιο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Παπουτσή, θέλω να

είµαι µαζί σας πάρα πολύ ειλικρινής. Κάνατε µια οµιλία στην
οποία στηρίξατε το σκεπτικό σας στο ότι η χώρα βρίσκεται σε
µια πολύ κρίσιµη περίοδο και χρειάζεται µια πανστρατιά, όσο
αυτή είναι δυνατή, µια εθνική οµοψυχία, για να ξεπεράσουµε την
κρίση. Συµφωνώ απολύτως µε αυτό που λέτε. Όµως εσείς ο ίδιος
µε την οµιλία σας βάζετε µπουρλότο σ’ αυτή την πανστρατιά. Και
θα σας πω γιατί.

Κύριε Πρόεδρε, σε µια εποχή που πλέον όλος ο ελληνικός
λαός γνωρίζει ότι έχουµε χρεωθεί 330 δισεκατοµµύρια και που
καλώς ή κακώς αυτά τα 330 δισεκατοµµύρια δεν έχουν χρεωθεί
µόνο κατά την πενταετή διακυβέρνηση Καραµανλή, αλλά έχουν
χρεωθεί κατά ένα µείζον µέρος κατά την εικοσαετή διακυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ, αν η φράση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώ-
που του ΠΑΣΟΚ είναι: «Σας καλώ σε εθνική οµοψυχία για να
πολεµήσουµε αυτά που έκανε η κακιά Νέα ∆ηµοκρατία» τότε αυ-
τοµάτως καταδικάζετε και δυναµιτίζετε αυτή την εθνική οµοψυ-
χία.

Η εθνική οµοψυχία µπορεί να γίνει στην εξής βάση, κύριε Πα-
πουτσή, και σας το λέω µε αγωνία εθνική: «Κάναµε όλοι σφάλ-
µατα» -εσείς που κυβερνήσατε δηλαδή- «Ελάτε τώρα να πάµε
παρακάτω, για να σώσουµε τη χώρα». Αυτό θα πει εθνική οµο-
ψυχία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, ήταν
σαφής ο κ. Παπουτσής µε τις τοποθετήσεις του. ∆εν χρειάζεται
τώρα άλλες ερµηνείες από εσάς.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Τελειώνω αµέσως.
Η προσπάθεια λοιπόν του ΠΑΣΟΚ να ρίξει όλο το βάρος στη

Νέα ∆ηµοκρατία είναι δείγµα πολιτικής υποκρισίας και ακυρώνει
τη βάση του επιχειρήµατός σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σε ό,τι αφορά τις δευ-

τερολογίες των εισηγητών, θα ζητήσετε το λόγο, κύριοι εισηγη-
τές;

Ξεκινώ από τον κ. Σιδηρόπουλο. Κύριε Σιδηρόπουλε, θα δευ-
τερολογήσετε δι’ ολίγον;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Για δύο λεπτά, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία. Σας δίνω ένα
τρίλεπτο και µετά θα ακολουθήσουν κι οι δευτερολογίες των
άλλων εισηγητών. Ορίστε, έχετε το λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Πρόεδρε, το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, που αφορά το Μητρώο
Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων, δείχνει για πρώτη
φορά µε έναν σαφή, διακριτό, ξεκάθαρο τρόπο το ποιοι είναι
αυτοί οι οποίοι είναι αγρότες και ποιες είναι οι αγροτικές εκµε-
ταλλεύσεις. Είναι µια κρίσιµη διάσταση το να γνωρίζει η χώρα
ποιοι είναι οι αγρότες και ποια είναι επιτέλους τα αγροτεµάχια
σ’ αυτήν τη χώρα, χαρτογραφώντας τα, για να µπορούµε να
έχουµε µια ισχυρή βάση δεδοµένων πάνω στην οποία µπορούµε

να χτίσουµε νέες πολιτικές, µε την οποία µπορούµε, αξιοποιώ-
ντας την, να δώσουµε κατευθύνσεις στην ελληνική γεωργία και
να δώσουµε µια νέα ώθηση και µια νέα προοπτική.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Γι’ αυτό λοιπόν στηρίζουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, γιατί
πραγµατικά πιστεύουµε ότι είναι ένα πολύ σηµαντικό βήµα προ-
όδου, ένα βήµα το οποίο θα δώσει µια άλλη προοπτική στην ελ-
ληνική γεωργία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Σι-

δηρόπουλο. Το λόγο έχει ο κ. Κόλλιας.
Πρέπει να σας πω ότι έχετε ήδη στην πρωτολογία σας περά-

σει και το χρόνο της δευτερολογίας. Θα έχετε τρία λεπτά όλοι
σας, µε την ανοχή του Προεδρείου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, είχα συνεννοη-
θεί µε τον Προεδρεύοντα χθες να χρησιµοποιήσω το χρόνο της
δευτερολογίας σήµερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Όχι, δεν ισχύει αυτό από
τον Κανονισµό. Σήµερα είναι άλλη διαδικασία, χθες ήταν άλλη.
Έχετε τρία λεπτά όλοι σας.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Θα ήθελα να κάνω δύο-τρεις πα-

ρατηρήσεις και µερικές συγκεκριµένες προτάσεις, κυρία
Υπουργέ.

Για τον άλλο φορέα έγινε πολύς λόγος. ∆εν έχουµε λόγο να
µην πιστέψουµε αυτά που είπε ο κύριος Υπουργός. Ωστόσο,
κυρία Υπουργέ, για να τελειώσει αυτό το θέµα, δεν σας εµποδί-
ζει τίποτα στα άρθρα 4 και 6, που αφορούν τη συγκέντρωση και
την ενηµέρωση του µητρώου, να προσθέσετε τη λέξη «σε άλλο
δηµόσιο φορέα» και έτσι ξεδιαλύνονται όλες οι παρεξηγήσεις.

Ως προς τα ακίνητα, κυρία Υπουργέ, προκαλέσατε όντως έκ-
πληξη προχθές. Ουσιαστικά µας είπατε ότι δεν επιτρέπεται
στους αγρότες να αγοράσουν µια γκαρσονιέρα, ένα διαµέρισµα,
ότι δεν δικαιούνται να κληρονοµήσουν ένα ακίνητο από συγγενή
τους, και για τους συνταξιούχους, βεβαίως, να µην έχουν τη σύ-
νταξη, γιατί φεύγουν από το µητρώο. Αυτό έπρεπε να το είχατε
προσδιορίσει στο νοµοσχέδιο. Γιατί είχατε αναφερθεί στο θέµα
στην Επιτροπή και είχατε πει, κυρία Υπουργέ, ότι δεν ισχύει το
ενοίκιο. Το είπατε µε βάση την απόφαση του τότε Υφυπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης στις 16/1/2006. Οφείλετε να το διευκρινί-
σετε.

Με τη νοµοτεχνική βελτίωση αναφερθήκατε στις νησιωτικές
περιοχές. Γιατί, κυρία Υπουργέ, αφήνετε έξω τις µειονεκτικές και
ορεινές περιοχές; Θεωρούµε πολύ σηµαντικό -το είπε κι ο κ.
Έξαρχος- στις προϋποθέσεις να βάλετε και µια τέταρτη προϋ-
πόθεση, την τεκµηρίωση, την πιστοποίηση του αγροτικού επαγ-
γέλµατος, ώστε πραγµατικά αυτός ο οποίος θέλει να µπει στο
Μητρώο να αποδεικνύει την εµπλοκή του µε τον γεωργικό τοµέα.

Ως προς το εισόδηµα, εµείς, κυρία Υπουργέ, είµαστε ξεκάθα-
ροι. Ως συνολικό εισόδηµα θα πρέπει να υπολογίζεται εκείνο
που προκύπτει από την απασχόληση -στη συνέχεια θα δούµε
ποιο είναι εξωγεωργικό και ποιο γεωργικό- χωρίς µέσα εκεί να
περιλαµβάνονται τα ενοίκια, τα οµόλογα και οι µετοχές.

Σε ό,τι αφορά το ατοµικό εισόδηµα, το προβλέπει κι ο νόµος
του ΟΓΑ, κυρία Υπουργέ. Στο ατοµικό εισόδηµα µπορείτε να συ-
νυπολογίζετε το εισόδηµα που προκύπτει από την ατοµική του
αγροτική εκµετάλλευση αλλά επίσης και τα µεροκάµατα που θα
κάνει σε αγροτικές εκµεταλλεύσεις τρίτων, για να µην έχουµε το
φαινόµενο, κυρία Υπουργέ, ιδιαίτερα στο νοµό µου, τώρα που
υπάρχει η συσκευασία των σταφυλιών να µην µπορούν οι ιδιο-
κτήτες εκεί των συσκευαστηρίων να χρησιµοποιήσουν αγρότες
που µένουν δίπλα, που συσκευάζουν το δικό τους προϊόν. ∆ιότι
αν κάνουν, όπως σας ανέφερα και στα παραδείγµατα, πάνω από
πενήντα µεροκάµατα θα φύγουν από το µητρώο.

Όσον αφορά την απασχόληση, είναι συγκεκριµένη η πρότασή
µας, κυρία Υπουργέ: 50+1, αλλά και µε τη δυνατότητα να απα-
σχολείται ο αγρότης και σε αγροτικές εκµεταλλεύσεις. Ιδιαίτερα
δε, για τις µειονεκτικές περιοχές και τα νησιά δώστε, κυρία
Υπουργέ, τη δυνατότητα να εργαστούν και σε τουριστικές επι-
χειρήσεις. Γιατί κατεβάζοντας το ποσοστό δεν βοηθάτε αυτούς
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τους ανθρώπους. Εάν βγει ένας αγρότης που έχει µια µικρή εκ-
µετάλλευση σ’ ένα νησί και εργαστεί τρεις µήνες το καλοκαίρι
σε µια τουριστική επιχείρηση, που τον έχουµε ανάγκη, όπως σας
εξήγησα και µε το παράδειγµα, κυρία Υπουργέ, αυτός ο άν-
θρωπος θα φύγει από το µητρώο. ∆ώστε µια ξεκάθαρη λύση.
∆ώστε τη δυνατότητα στον αγρότη ενός µικρού νησιού να εργα-
στεί σε εξωαγροτική απασχόληση τουλάχιστον όσο προβλέπει ο
ΟΓΑ, το µισό, µέχρι εκατόν τριάντα ηµεροµίσθια.

Ή, αν θα κάνει τα 130 ηµεροµίσθια µε βάση αυτά που προ-
βλέπετε στην τροπολογία, θα φύγει έξω από το µητρώο γιατί
έχει, κυρία Υπουργέ –σας το εξήγησα- πολύ χαµηλό τεκµαρτό
εισόδηµα.

Τέλος -κλείνω, κυρία Πρόεδρε- κυρία Υπουργέ, θα πρέπει να
λάβετε υπ’ όψιν σας πως θα πρέπει να δηµιουργήσετε µια ξεχω-
ριστή κατηγορία για τον κατ’ αποκλειστικό επάγγελµα αγρότη,
αυτόν που είναι η ατµοµηχανή, που παράγει, που συνεισφέρει,
αυτός που µετά το 2013 θα έχει τον πρώτο λόγο που µπορεί να
παράξει ανταγωνιστικά προϊόντα υψηλής διατροφικής αξίας.

∆ώστε του µια προτεραιότητα, κυρία Υπουργέ, στις επενδύ-
σεις στα προγράµµατα, όπως είπατε, στην επιδότηση του ασφα-
λίστρου, ώστε να κρατήσουµε αυτόν τον αγρότη στην περιφέ-
ρεια, όπου έχει απασχόληση 100%, έχει 100% εισόδηµα, χωρίς
παραθυράκια, χωρίς τρικ, χωρίς οτιδήποτε.

Πιστεύω ότι αν λάβετε υπ’ όψιν σας –ακόµα και στις υπουργι-
κές αποφάσεις, κυρία Υπουργέ- αυτές τις προτάσεις µας, θα
έχουµε ένα µητρώο πιο συγκεκριµένο που θα υπηρετεί τον
αγρότη, που θα υπηρετεί την αγροτική οικονοµία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κόλ-

λια.
Ο κ. Μωραΐτης, εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας, έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Από τις τοποθετήσεις και της κυρίας Υπουργού και το κυρίου

Υφυπουργού δεν κρύφτηκε ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε
είναι η βασική προϋπόθεση για να προωθήσουν την αντιαγροτική
πολιτική σε εθνικό επίπεδο κατά τις εντολές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Η σύσταση και η κατάρτιση του Μητρώου Αγροτών δεν είναι τί-
ποτα περισσότερο από ένα εργαλείο στα χέρια της Κυβέρνησης
για να κατευθύνει τις αγροτικές επιδοτήσεις στα χέρια λίγων µε-
γαλοαγροτών και επιχειρηµατιών που δραστηριοποιούνται στο
χώρο. Άλλωστε η ουσία της κοινοτικής και κυβερνητικής πολιτι-
κής είναι στοχευµένη στη συγκέντρωση του αγροτοκτηνοτροφι-
κού κεφαλαίου της παραγωγής των προϊόντων σε λίγους µονο-
πωλιακούς οµίλους.

Αυτή η πολιτική περνά υποχρεωτικά µέσα από το ξεκλήρισµα
των φτωχών αγροτών, των εργατοαγροτών που θα βγουν βίαια
έξω από την παραγωγική διαδικασία και βέβαια όταν αυτοί θα
αποµακρυνθούν –που θα είναι πολλοί περισσότεροι το 2013- θα
µοιραστούν οι επιδοτήσεις σε λίγα χέρια, στους µεγαλοτσιφλι-
κάδες και στις επιχειρήσεις.

Αυτό φαίνεται και µέσα από τα στοιχεία, κυρία Υπουργέ, που
βλέπουν το τελευταίο διάστηµα το φως της δηµοσιότητας, εκεί
όπου φαίνεται ξεκάθαρα πως η πλειοψηφία των φτωχών αγρο-
τών είναι καταχρεωµένη στις τράπεζες. Έχουµε στοιχεία όπου
περίπου το 75% των αγροτών έχουν ετήσιο ακαθάριστο κέρδος
από 1200 έως 9.600 ευρώ.

Μπορούν να ζήσουν, κυρία Υπουργέ, µ’ αυτό το εισόδηµα; ∆εν
θα αναζητήσουν δουλειά σε άλλες πηγές; Και βέβαια πού να
βρουν δουλειά σήµερα, που η καπιταλιστική κρίση σαρώνει τα
πάντα.

Μέσα σε αυτήν την καταιγίδα των αντιλαϊκών µέτρων που δεν
έχουν τελειωµό, κάτω από τις επιταγές του µνηµονίου, της Κυ-
βέρνησης, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του ∆ιεθνούς Νοµισµατι-
κού Ταµείου, του µνηµονίου που στηρίζει και ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός και που συµφωνεί και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία, παρά τις φραστικές κορόνες της Αντιπολίτευσης, εµείς θε-
ωρούµε ότι αυτή η πολιτική θα σηµάνει αύξηση του κόστους
παραγωγής, θα έχουµε αύξηση του Φ.Π.Α. στο 23% σε όλα τα
εφόδια που διαµορφώνουν το κόστος παραγωγής, όπως είναι τα

λιπάσµατα, τα φυτοφάρµακα, τα µηχανήµατα.
Όπως αναφέρθηκε από τον Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο,

έχουµε ήδη 60% αύξηση στο αγροτικό ρεύµα, έχουµε αύξηση
68% στον κλάδο ασφάλισης υγείας, στον ΟΓΑ. Από 1,5% πήγαµε
στο 2,5% -άρθρο 19 παράγραφος 1 του αντιασφαλιστικού νοµο-
σχεδίου.

Έχουµε επιβολή χαρατσιών, διπλασιασµό των ασφαλίστρων
στην αγροτική και κτηνοτροφική παραγωγή µε το σχέδιο νόµου
που συζητήθηκε χθες και θα συνεχιστεί σήµερα στην Επιτροπή,
σε ό,τι αφορά τον ΕΛΓΑ, που ήταν µια συνεπής πολιτική χρόνων
για να οδηγηθεί στη χρεοκοπία. Σήµερα ο ΕΛΓΑ χρωστά 4,2 δι-
σεκατοµµύρια, για να µπορέσουµε άνετα αύριο το πρωί να τον
κάνουµε «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», για να πληρώνουν στη συνέχεια χα-
ράτσια οι φτωχοµεσαίοι αγρότες.

Βέβαια, από αυτήν την πολιτική υπάρχουν κερδισµένοι και
αυτοί είναι οι µεγαλοεισαγωγείς, σαν την περίπτωση που έχουµε
σήµερα µε τους αλευροβιοµήχανους. Αφού καθήλωσαν τις τιµές
των σιτηρών για χρόνια τώρα και ιδιαίτερα στη φετινή χρονιά,
έχουµε την πώληση από µεριάς των αγροτών στο µαλακό σιτάρι
µε 12 λεπτά. Θησαυρίζουν βέβαια κάποιοι που εισάγουν σιτάρια,
από τη στιγµή που η χώρα µας έχει όλες τις δυνατότητες να πα-
ράγει σιτάρι για τις διατροφικές ανάγκες του λαού µας.

Όµως, υπήρχε µια στοχευµένη πολιτική απαξίωσης ιδιαίτερα
του µαλακού σιταριού που είναι το κατ’ εξοχήν συστατικό για το
ψωµί. Εµείς θεωρούµε ότι αυτή η πολιτική, εκτός από τους κερ-
δισµένους που προανέφερα, έχει και τους χαµένους που είναι οι
φτωχοί αγρότες, που είναι όλοι αυτοί οι οποίοι σήµερα πλήττο-
νται από αυτήν την πολιτική.

Οι τιµές που σήµερα απολαµβάνουν οι παραγωγοί µας είναι
τιµές που βρίσκονται πολύ κάτω του κόστους παραγωγής και στη
συνέχεια θα οδηγηθούµε σε ακόµα πιο εξευτελιστικές τιµές.

Σε ό,τι αφορά την κατάσταση που δηµιουργείται, εµείς λέµε
ξεκάθαρα ότι η φτωχή αγροτιά, τα φτωχά λαϊκά στρώµατα έχουν
κοινό εχθρό που είναι τα µονοπώλια, που είναι η Ευρωπαϊκή
Ένωση, που είναι τα κόµµατα που τους υπηρετούν.

Λέµε καθαρά ότι απέναντι σ’ αυτό το µέτωπο χρειάζεται το
κοινό µέτωπο των εργατών, των αγροτών, των ανέργων, των αυ-
τοαπασχολούµενων, της νεολαίας. Πρέπει να προχωρήσουµε
στη συγκρότηση ενός µετώπου αντίστασης, ανυπακοής, απει-
θαρχίας –το λέµε καθαρά- σύγκρουσης µε αυτήν την πολιτική
της Κυβέρνησης, των κοµµάτων του κεφαλαίου, ενάντια στα συµ-
φέροντα των µεγαλοκαπιταλιστών, για την ικανοποίηση των λαϊ-
κών αναγκών και την ικανοποίηση των αναγκών των εργατικών
οικογενειών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μω-

ραΐτη.
Ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης εκ µέρους του Λαϊκού Ορθόδο-

ξου Συναγερµού έχει το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Πολύ σύντοµα, κυρία Πρόεδρε.
Είχαµε την ελπίδα να δεχθεί η Κυβέρνηση την πρωτοποριακή,

όπως έχει χαρακτηριστεί άλλωστε και από άλλες πλευρές, πρό-
τασή µας για την κινητροδότηση των αγροτών. ∆εν το έπραξε. Η
Κυβέρνηση επέµεινε µέχρι τέλους στις αρχικές της θέσεις. Βρέ-
θηκε –κατά την άποψή µας- στερηµένη από έµπνευση και από
πολιτικό θάρρος για µία λυσιτελή απόφαση που θα έδινε ζωντά-
νια στην ελληνική αγροτιά.

Ελπίζουµε και πιστεύουµε ότι αυτό θα γίνει κάποτε, όµως, η
σηµερινή Κυβέρνηση έχασε την ιστορική ευκαιρία να προσθέσει
στα θετικά της µια πρωτοποριακή απόφαση που έτσι και αλλιώς
είναι υποχρεωµένη η χώρα να λάβει στο άµεσο µέλλον.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κο-

λοκοτρώνη.
Η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μπατζελή

έχει το λόγο.
Κυρία Υπουργέ, πόσο χρόνο θα χρειαστείτε;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Πέντε λεπτά, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
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και Τροφίµων): Κύριε Κόλλια, αν θέλετε να καταψηφίσετε το νο-
µοσχέδιο αυτό περί Μητρώου Αγροτών, του οποίου –όπως όλοι
γνωρίζουµε- η βάση είναι ήδη διαµορφωµένη από το 1995 επί κυ-
βέρνησης ΠΑΣΟΚ. Μπορείτε να το κάνετε και µάλιστα µπορώ να
καταλάβω τους λόγους: Γιατί δεν βολεύει τους πέριξ σας. Γιατί
µέχρι τώρα έχετε µάθει να διακυβερνάτε µε πλήρη αδιαφάνεια
και το έχετε αποδείξει.

∆εν θα επαναλάβω τα στοιχεία, άλλωστε έχουν καταγγείλει και
οι ίδιοι οι παραγωγοί ότι ακόµα και τα αποθέµατα, το εθνικό από-
θεµα, οι ποιοτικές παρακρατήσεις γίνονταν µε τον πλέον αδια-
φανή τρόπο. Και η Κυβέρνηση αυτή από την πρώτη µέρα δίνει
στοιχεία διαφάνειας –χωρίς να θεωρούνται προσωπικά δεδο-
µένα- σε όλο τον ελληνικό λαό και πολύ περισσότερο στους
αγρότες, οι οποίοι µέχρι τώρα έχουν αδικηθεί.

Κυρία Πρόεδρε, δεν είχα σκοπό να πάρω το λόγο, γιατί πραγ-
µατικά όσο εκκωφαντική και αν ήταν η συζήτηση, ήταν ουσια-
στική και έντονα πολιτική. ∆ιότι η ιστορία διδάσκει, αρκεί να
ξέρουµε πώς µπορούµε να την αναλύσουµε και να την εφαρµό-
σουµε στη σηµερινή συγκυρία.

Πάντα υπήρχαν διαφορές, πάντα υπήρχαν ταξικές διαφορές,
πάντα υπήρχαν διαφωνίες. Όµως σ’ αυτό το Κοινοβούλιο οφεί-
λουµε να συγκλίνουµε και να βγάζουµε κοινά νοµικά κείµενα,
γιατί είµαστε συνυπεύθυνοι απέναντι στην ελληνική κοινωνία.

Εδώ θα σας πω το εξής, έστω και αν αυτό µπορεί να κατηγο-
ρηθεί από την Αριστερά. Ένα από τα βασικά χαρακτηριστικά του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου είναι ότι όλες οι πολιτικές οµάδες,
παρά τις έντονες ιδεολογικές διαφορές, …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: (∆εν ακούστηκε).
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): … –την ξέρω τη διαφορά σας περί καπιταλισµού
και ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης- όφειλαν σε σηµαντικά ζητήµατα
να καταθέσουν κοινές προτάσεις.

Κύριε Κόλλια, ξέρετε πόσες φορές έχω συνεργαστεί µε το ση-
µερινό σας Αρχηγό, τον κ. Σαµαρά, σε σηµαντικά ζητήµατα; Και
απορώ: Πώς ο κ. Σαµαράς θα δεχθεί την καταψήφιση ενός νο-
µοσχεδίου το οποίο βάζει τη διαφάνεια σε µια από τις βασικότε-
ρες πολιτικές που αφορά ένα σηµαντικό τµήµα της ελληνικής
αγροτικής οικονοµίας;

Καλούµαι να «εξεταστώ» στους επόµενους µήνες µε την εφαρ-
µογή του µητρώου. ∆εν µπορείτε, όµως, ως κόµµα εξουσίας,
αλλά και ως Αριστερά, να µη θέλετε να καταγραφεί, όχι µε αστυ-
νοµικό τρόπο, αλλά µε τρόπο άσκησης πολιτικής, µε ποιους
πλέον έχουµε να κάνουµε. ∆ιότι το µεγαλύτερο πρόβληµα των
αγροτών -ή και των εµπόρων που θα φέρουµε την επόµενη εβδο-
µάδα- ήταν ότι δεν γνωρίζονταν. Θέλουν να υπογράψουν συµ-
βόλαια και πάνε στους µεσάζοντες.

Θα σας δω την επόµενη εβδοµάδα που θα φέρω το Μητρώο
Εµπόρων, να δω οι πελάτες πώς θα σας επηρεάσουν. ∆ιότι λένε
για το αλεύρι, αλλά δεν είναι αλευροβιοµήχανοι. Είναι οι ενδιά-
µεσοι που παίρνουν το σιτάρι και το πάνε στον αλευρόµυλο. Για
να δούµε τις προτάσεις σας και εκεί να είσαστε σίγουρος -επειδή
είναι πρώτη φορά που γίνεται Μητρώο Εµπόρων, διότι ως µετα-
πρατική κοινωνία, κυρία Πρόεδρε, δεν την έχουµε καταγράψει
και ποτέ- ότι µεταπράτες είναι. ∆εν τους έχουµε καταγράψει.

Εισαγωγές. ∆ιευρύνεται µέσα σε δύο χρόνια το εµπορικό ισο-
ζύγιο. Πρωτάκουστο. Και το ξέρετε πολύ καλά ότι αυτή τη στιγµή
το πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας είναι η ανταγωνιστικό-
τητα. Αυτό είναι το ένα. Και το δεύτερο είναι η κάλυψη του εµπο-
ρικού ισοζυγίου. Και το εµπορικό ισοζύγιο είναι, γιατί οι µισοί
έγιναν µεταπράτες, έγιναν εισαγωγείς. ∆ιότι στήνατε τον ΕΛΓΑ,
έδιναν στους εµπόρους και δεν παρήγαγαν. Και δεν έχουµε πα-
ραγωγή. Αυτό καταφέρατε µέσα σε τέσσερα χρόνια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Το πρώτο εξάµηνο τριπλασιά-
στηκαν...

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Μέσα σε τέσσερα χρόνια, κύριε Κόλλια, αυτό κα-
ταφέρατε. Και ξέρω πολύ καλά γιατί καταστράφηκε η κορινθιακή
σταφίδα. ∆ιότι η µισή αποζηµιώνεται από τον ΕΛΓΑ και δεν υπάρ-
χει κορινθιακή σταφίδα για να εξελιχθεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αποζηµιώνονται.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Μα, βεβαίως, κύριε Κόλλια...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Σταµατήστε να συκοφαντείτε

τους αγρότες. ∆εν σας τιµά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κόλλια, δεν σας

διέκοψε η Υπουργός.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Υπάρχει θέµα παιδείας.
Θα ήθελα, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, να συνεχίσω και να πω το

εξής, ότι αυτή η Κυβέρνηση ασκεί το έργο της µε τη µεγαλύτερη
δυνατή διαφάνεια. ∆ύσκολο έργο. Και ήταν ο δεύτερος λόγος,
όταν άκουσα τον αγαπητό κ. Τζαβάρα να λέει ότι δεν ασκούµε το
έργο µε διαφάνεια. Αυτό ήταν κάτι που θίγει όχι µόνο προσωπικά
εµένα, αλλά και όλους τους Υπουργούς και πάνω από όλα τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό, που έχει βάλει το θέµα της διαφάνειας
ως κορωνίδα της οικονοµικής και κοινωνικής διακυβέρνησης
αυτής της χώρας.

Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, τώρα να απαντήσω, κυρία Πρόε-
δρε, σε ορισµένα ζητήµατα από τα οποία αποδεικνύεται ότι ή δεν
διαβάζουµε ή δεν θέλουµε να διαβάσουµε ή να πούµε στον
κόσµο που περιµένει έξω το τι κάνει αυτό το Κοινοβούλιο. ∆ιότι
σε κάθε νοµοθετική διαδικασία κρίνεται και η αξιοπιστία του πο-
λιτικού λόγου, αλλά και αυτού του οργάνου.

Κύριε Κόλλια, κάνατε µία πρόταση, την οποία εγώ για πάρα
πολλούς λόγους άκουσα. Όπως δέχτηκα και του κ. Μουσου-
ρούλη την τροπολογία και την εντάξαµε. ∆ιότι οι Υπουργοί είµα-
στε εδώ για να µην µιλάµε µόνο µε τους κοινωνικούς φορείς,
αλλά και µε όλα τα πολιτικά κόµµατα και να δεχόµαστε τροπο-
λογίες. Και χθες δέχθηκα και µία προσωπική επίθεση στην οποία
δεν θεώρησα σκόπιµο να απαντήσω. Γιατί απάντησε ο κ. Πα-
πουτσής. Περί της ΠΑΣΕΓΕΣ, ότι κάτι κρύβεται πίσω από το φο-
βερό αυτό νοµοσχέδιο του Μητρώου Αγροτών, ότι εγώ σκέφτο-
µαι να το δώσω στην ΠΑΣΕΓΕΣ.

Κατ’αρχάς, θέλω να πω ότι είµαι πάρα πολύ υπερήφανη που το
πολιτικό µου Κόµµα µιλά µε κοινωνικούς φορείς οι οποίοι µετέ-
χουν στην Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή. Οι οποίοι καλού-
νται επισήµως να διαβουλευθούν όλα τα νοµοσχέδια µέσα σε
αυτήν τη Βουλή. Και φυσικά, το κάθε πολιτικό κόµµα έχει τα πο-
λιτικά και κοµµατικά του στελέχη, τα στελέχη του µαζικού χώρου
τα οποία διαµορφώνονται από την καθηµερινότητα, να συµµετέ-
χουν σε αυτά τα µαζικά κινήµατα. Και όπως είπε ο κ. Παπουτσής,
τα µαζικά κινήµατα για το ΠΑΣΟΚ είναι το άλφα και το ωµέγα και
το αποδεικνύουµε σε καθηµερινή βάση.

Εάν η οικονοµική διαχείριση -και όλοι µας γνωρίζουµε σε τι
πίεση βρισκόµαστε- µερικούς δεν τους ικανοποιεί, πρέπει να σας
πω ότι αυτό που πάνω από όλα µας ενδιαφέρει είναι να κρατή-
σουµε την κοινωνική συνοχή και να έχουµε κοινωνικά συµβόλαια
µακροχρόνια µε τα µαζικά κινήµατα. ∆ιότι εµείς δουλεύουµε γι’
αυτούς, για την απλή κοινωνία.

Έρχοµαι, λοιπόν, στην κατανόηση βασικών πολιτικών κειµέ-
νων.

Κύριε Κόλλια, είσαστε τόσα χρόνια στη Βουλή και δεν µπο-
ρείτε να διαβάσετε ένα κείµενο; Θα σας πω ακριβώς: Άρθρο 4:
Μου προτείνατε µε πάρα πολύ µεγάλη ευπρέπεια και πολιτικό
λόγο να προσθέσουµε στη φράση «µπορεί αυτή να ανατεθεί σε
άλλο φορέα ή υπηρεσία», για να φύγει πίσω το πονηρό στοιχείο
που έχω εγώ στο µυαλό µου ότι µπορώ να το διαθέσω πουθενά.

∆εν θέλω να πω επί του προσωπικού τώρα, ότι εγώ µπορώ να
το αναθέσω. Το σβήνω. Το άκουσα χθες, δεν συµµετείχα, διότι
θεωρώ ότι κάπου, σε κάποια στιγµή µπορεί κάτι να µας ξεφύγει.
Όµως, θέλω να πω ότι υπήρχε ένας πολιτικός λόγος.

Κύριε Κόλλια, εάν διαβάζατε µε πολιτική θετική βούληση,
όπως έχει κάνει µέχρι τώρα σε ευρωπαϊκό επίπεδο και ο Αρχηγός
σας -και σας λέω ότι έχουµε συνεργαστεί πάρα πολλές φορές-
τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις, θα βλέπατε ότι το τελευταίο άρθρο
11 τι λέει, σε συνδυασµό µ’ αυτό; Τι λέει εδώ πέρα; «Με απόφαση
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µπορεί να
ανατεθεί σε άλλο φορέα ή υπηρεσία του Υπουργείου». Για να κά-
νουµε µια ανάλυση του τι σηµαίνει φορέας. Φορέας είναι επο-
πτευόµενος φορέας, όπου σε όλο το κείµενο είναι διάχυτος ο
ΟΠΕΚΕΠΕ. Μπορεί, όµως, να κάνουµε ένα φορέα που να είναι ο
ΟΠΕΚΕΠΕ και ΕΛΓΑ. ∆εν γνωρίζω αύριο τι µπορεί να γίνει.
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Όµως, λέει «του Υπουργείου» και αυτό επικροτείται και αναλύε-
ται µε τη διάταξη του άρθρου 11, όπου λέµε ότι δεν πληρώνει
κανένας.

Έχετε δει κανέναν ιδιωτικό φορέα ή την ΠΑΣΕΓΕΣ να δουλεύει
τσάµπα; Και εµείς λέµε ότι δεν πληρώνει κανένας αγρότης για
να εγγραφεί στο Μητρώο Αγροτών. Την καταργήσαµε. ∆ιότι στη
διαβούλευση που κάνουµε ακούµε. ∆ιαβάζουµε και αποδεχόµα-
στε τις σωστές προτάσεις. Στη ∆ιαρκή Επιτροπή ετέθη αυτό το
θέµα. ∆εν είχαµε καµµία διάθεση, αλλά δεν ήταν σαφές και το
αλλάξαµε. Εκτός αν δεν διαβάζετε τις νοµοθετικές διατάξεις,
οπότε να το δούµε άλλη φορά. Πριν µαζευτούµε εδώ να τις ανα-
λύουµε.

Συνεπώς, δεν υπάρχει κανένας δόλος. Θα είναι το δηµόσιο,
για να το πω µε την ευρύτερη έννοια, που θα αναλάβει το µη-
τρώο. Και δεν το πήραµε από τις περιφέρειες ή τις νοµαρχιακές
αυτοδιοικήσεις για να το δώσουµε αλλού. Το πήραµε, διότι το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης θα ασκεί πλέον επιτελικό και
στρατηγικό ρόλο, οπότε πρέπει να ορισθούν το ποιοι είναι αρ-
µόδιοι και το πώς πρέπει το µητρώο να ανατροφοδοτείται συνε-
χώς. ∆ιότι είπε και η Αριστερά πολύ σωστά ότι έχουµε µία εκροή
αγροτών. Είναι γεγονός: Ή συνταξιοδοτούνται ή απογοητεύο-
νται.

Εµείς, συνεπώς, δεν πρέπει σε αυτούς τους αγρότες να χα-
µηλώσουµε το εισόδηµα, το 51% να το κάνουµε 35%, για να δώ-
σουµε τη δυνατότητα να συµµετάσχουν και άλλοι οι οποίοι
καλλιεργούν τη γη, για να λύσουµε κατ’αρχάς το διατροφικό ζή-
τηµα και την ανάπτυξη της περιφέρειας και να τους δώσουµε
κουράγιο να παίρνουν και την κοινοτική επιδότηση και ό,τι άλλο
προβλέπεται από τη νυν τήρηση του αρχείου; Πού διαφωνούµε;

∆εύτερον: Είπε ο κ. Τζαβάρας περί του υποχρεωτικού, περί
του δικαίου κ.λπ. Από το 1995 υπάρχουν οι «κυρώσεις», οι οποίες
σε αυτήν τη χώρα ποτέ δεν εφαρµόζονται.

Θα ήθελα να σας πω το εξής. Οι κυρώσεις του παλιού νόµου
τι λένε; Ότι αν δεν γραφτείς στο µητρώο µειώνονται οι απαλλα-
γές ή τα προτερήµατα που δίνει µία εθνική νοµοθεσία, τα οποία
είµαστε εδώ να συζητήσουµε και ποια είναι.

Λέει, λοιπόν, ότι αν δεν γραφτείς, τα ευεργετήµατα της απαλ-
λαγής από τον Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης του Πετρελαίου –λέει
εδώ, µπορεί εµείς να τα διευρύνουµε αργότερα– δεν τα λαµβά-
νεις. Τα ευεργετήµατα από την απαλλαγή Φόρου Μεταβίβασης
Ακινήτου στην περίπτωση ανταλλαγής, δεν τα λαµβάνεις. Τί θέ-
λουµε να πούµε; Ότι, κύριοι, έστω κι αν έχετε το χαµηλό εισό-
δηµα, γιατί έχετε και κάποιες άλλες ασχολίες, δεν θα αποκλείε-
σθε.

Και πραγµατικά δεν µπορώ να καταλάβω και την Αριστερά,
όταν αίτηµά τους ήταν να καλύψουµε τους οικοδόµους που
έχουµε, τους µικροεπαγγελµατίες που έχουν µία αγροτική εκµε-
τάλλευση που το καταψηφίζει. Βάζουµε αυτούς µέσα και τους
σταθεροποιούµε.

Λέµε, λοιπόν, ότι είµαστε εδώ για να δίνουµε πόρους, όπως
κάθε φορά προκύπτουν. Και αύριο µπορεί να είναι και άλλες οι
εθνικές ενισχύσεις που πλέον θα επιτρέπονται από την Κοινή
Αγροτική Πολιτική. Οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες να ελέγ-
χονται και να µη γίνεται σπατάλη του δηµόσιου χρήµατος. ∆ιότι
το δηµόσιο χρήµα εµείς το σεβόµαστε πολύ, σε αντίθεση µε
εσάς, κύριε Κόλλια. Αυτός είναι λοιπόν, ο λόγος όπου λέµε περί
της υποχρεωτικότητας και του δικαιώµατος. Ο νόµος δεν είναι
υποχρεωτικός. Είναι δικαίωµα να γραφτείς, αλλά αν δεν γρα-
φτείς θα έχεις αυτές τις κυρώσεις. Κάπου πρέπει να διαφορο-
ποιήσουµε το σύστηµα.

Να απαντήσω στον κ. Τζαβάρα, όπου µίλησε µε έναν τρόπο,
περί των προσωπικών δεδοµένων. Πίσω από τα προσωπικά δε-
δοµένα έχουν γίνει οι πιο αδιαφανείς πολιτικές. Ο ΟΠΕΚΕΠΕ,
τώρα κάνει µία πλήρη χαρτογράφηση, ξέρουµε όλα τα χωράφια,
ή θέλουµε να το πιστεύουµε γιατί είναι ένα σύστηµα, το οποίο
πραγµατικά βρίσκεται στην πλήρη εξέλιξή του. Ξέρουµε τι πα-
ράγει ο καθένας, ξέρουµε το ΑΦΜ του, ξέρουµε το εισόδηµά του
και θα προσθέσουµε και το τι παραλαµβάνει από άλλες δράσεις,
όπως είναι οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, ο αγροτουρισµός,
ή κάποιες συµπληρωµατικές δραστηριότητες του εισοδήµατος,
για να τον κρατήσουµε στην περιφέρεια.

Ποια είναι τα προσωπικά δεδοµένα, τα οποία εµείς δεν πρέπει
να δώσουµε; Ποια είναι; Τα φορολογικά; ∆εν το ξέρετε –είσαστε
και από την επαρχία– ότι οι περισσότεροι αγρότες, το 85% είναι
µε βάση το τεκµαρτό εισόδηµα. Και όλοι υπάγονται εκεί και δεν
έχουµε φορολογική πολιτική για τους αγρότες; Όχι. Αλλά και
αυτό ακόµα, δεν το θέλετε. Γιατί πίσω από το προσωπικό δεδο-
µένο λέτε να µην βγει ο κ. Μπατζελής, παραδείγµατος χάριν, ότι
έχει τέτοιο εισόδηµα, διότι έχει πολλά ενοίκια». Ε, να βγουν αυτά
τα ενοίκια στη φόρα, πόσα έχει. ∆εν πειράζει. Νόµιµα τα έχει
πάρει. Αν τα έχει παράνοµα, να πάει το Σ∆ΟΕ να τους ελέγξει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αυτός, θα φύγει από το µητρώο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Άµα τον ελέγξει ο Σ∆ΟΕ και είναι παράνοµα,
προφανώς θα φύγει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κόλλια, παρακαλώ
να ολοκληρώσει η Υπουργός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Θα δώσουν κανονικά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θα σας πω το εξής και απαντάω τώρα, κύριε
Κόλλια, σ’ αυτό που µας λέτε γιατί µπορώ να καταλάβω και την
αγωνία σας. Σε ορισµένα ζητήµατα …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Καταθέτουν µία πρόταση οι αγρό-
τες, όχι εγώ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Κόλλια, θα σας απαντήσω επί του ζητή-
µατος που αναφέρεται στην παράγραφο 8, γιατί έχω κατακριθεί
πολύ, ότι λειτουργώ µε αδιαφάνεια …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Υπουργέ, συγ-
γνώµη που διακόπτω. Ζητήσατε έξι λεπτά και έχετε µιλήσει πε-
ρισσότερο από δεκαέξι λεπτά. Ζητήσατε πέντε λεπτά και σας
έδωσα επιπλέον χρόνο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Στις νοµοτεχνικές, λοιπόν, βελτιώσεις, που αλ-
λάζουµε το άρθρο 8, δεν θα µπορούσε κανένας νόµος να ψηφι-
στεί από τώρα και να λέει πώς θα είναι η φόρµα που θα
συµπληρώνεται ως αίτηση.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: ∆εν λέει αυτό, δεν είναι µόνο αυτό.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Αυτό λέει το πρώτο κοµµάτι, κ. ∆ιώτη.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ξέρω να διαβάζω.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Και µάλιστα τη δεύτερη παράγραφο, θα σας τη
διαβάσω τώρα.

Κανένας νόµος δεν µπορεί, διότι αύριο µπορεί να προσθέ-
σουµε µία άλλη στήλη. Και να πρέπει να φέρουµε νοµοθετική διά-
ταξη για να το αλλάξουµε. Εάν διαβάσετε το παλιό κείµενο του
άρθρου 8 και τη νοµοθετική, διαφοροποιείται.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Πολύ καλά το διαβάζω.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Μπαίνει, λοιπόν, το σηµείο 2, γιατί ήταν αποτέ-
λεσµα της συζήτησης της διαρκούς επιτροπής και λέει ότι µε
απόφαση των Υπουργών Αγροτικής Ανάπτυξης και Οικονοµικών
σε έξι µήνες φέρει ένα κείµενο. Και είχα την πολιτική δέσµευση
να σας το φέρω.

Αποφασίζουµε ότι τα αγροτικά εισοδήµατα, αποκτώνται από
την παραγωγή και πώληση αγροτικών προϊόντων µέχρι και το
πρώτο στάδιο χωρικής και οικοτεχνικής επεξεργασίας. Και εδώ
θέλω να κάνω µία παράκληση. Λείπει ο κ. Ροντούλης. Είχε εν-
θουσιαστεί. Ήταν πρόταση του κ. Ροντούλη, το εντάξαµε, ήταν
απόλυτη δέσµευσή του και εχθές άκουσα ότι θα το καταψηφίσει,
ενώ προσθέσαµε την τροπολογία του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Στην αγροτική εκµετάλλευση ή
στην δραστηριότητα; Στην εκµετάλλευση το βάλατε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Νοµίζω ότι έχουµε χάσει λίγο τις έννοιες.

Προερχόµενα, λοιπόν, από την απασχόληση, κτηνοτροφικές
εκµεταλλεύσεις στην αλιεία εσωτερικών και εξωτερικών υδάτων,
στην σπογγαλιεία, στην οστρακοκαλλιέργεια, στη δασοπονία, θη-
ραµατοπονία. ∆εύτερον, εισοδήµατα που προέρχονται από τη
διαχείριση ανανεώσιµων πηγών ενέργειας. Τρίτον, εισοδήµατα
προερχόµενα από την λειτουργία αγροτουριστικών εκµεταλλεύ-
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σεων, δυναµικότητας µέχρι δέκα δωµατίων. Τέταρτον, εισοδή-
µατα προερχόµενα από αγροτικές επιδοτήσεις και αποζη- µιώ-
σεις. Εξωαγροτικά εισοδήµατα, εισοδήµατα προερχόµενα από
την απασχόληση σε εξωαγροτικά επαγγέλµατα όπως ατοµικές,
εταιρικές, εµπορικές, βιοµηχανικές, βιοτεχνικές επιχειρήσεις,
ελεύθερα επαγγέλµατα, µισθωτές εργασίες, εξαρτηµένη εργα-
σία, για τον προσδιορισµό του αγροτικού εισοδήµατος δεν θα
προσµετρώνται στο συνολικό ετήσιο ατοµικό εισόδηµα, όπως και
τα εισοδήµατα που προέρχονται από επιδόµατα ανεργίας, επι-
δόµατα πολυτέκνων, ενοίκια ακινήτων, µερίσµατα µετοχών και
χρεογράφων, έξοδα παράστασης και αποζηµιώσεων αιρετών
προσώπων, διάφορα εισοδήµατα, τόκους καταθέσεων, προνοι-
ακά επιδόµατα.

Και θέλω να επαναλάβω αυτό που είπα και στην πρώτη µου
οµιλία, ότι ο καθορισµός µε βάση την ΚΥΑ του Υπουργείου Οι-
κονοµικών και του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων -αυτό που σας διάβασα- έχει να κάνει µε το ποιοι αγρότες
σύµφωνα µε το επάγγελµά τους θα προσµετρώνται για να µπουν
στο Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων. Όχι, για
να φορολογηθούν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αυτό που διαβάζετε µας το έχετε
δώσει, κυρία Υπουργέ;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Το Υπουργείο Οικονοµικών κανονίζει µε βάση τη
φορολογική δήλωση τι είναι τα εισοδήµατα που φορολογούνται.
Εµείς εδώ δεν ερχόµαστε να ανατρέψουµε το φορολογικό νόµο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού).

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Τέλος, θέλω να κλείσω µε το εξής, το οποίο δεν έγινε πιθανά

κατανοητό. Αυτό το νοµοσχέδιο, δεν καταγράφει µόνο τους κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες, αλλά και όλες τις αγροτικές εκµε-
ταλλεύσεις, όχι υποχρεωτικά. ∆ηλαδή είναι κάποιος γιατρός που
έχει µία αγροτική εκµετάλλευση, εάν θέλει θα καταγραφεί. Είναι
δύο οι τίτλοι: «αγροτών» που καθορίζονται όπως ορίζονται και οι
άλλοι «αγροτικών εκµεταλλεύσεων».

Κλείνοντας, πραγµατικά θέλω να αποδέχοµαι πολύ θετικές
τροπολογίες οι οποίες κατατίθενται από όλα τα πολιτικά κόµµατα
και αυτό το δείξαµε και σήµερα, και σε όλη τη διάρκεια, όπως η
πρόταση του κ. Γεωργιάδη ή του κ. Ροντούλη.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Του ΛΑΟΣ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Του ΛΑΟΣ, ακριβώς.
Θέλω να σας πω…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κυρία Υπουργέ, αυτό που µας

διαβάσατε δεν µας το έχετε δώσει, δεν µας το έχετε µοιράσει.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Όχι, δεν σας το έχω µοιράσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αυτό δεν είχατε δεσµευτεί, κυρία

Υπουργέ, να το µοιράσετε; Έρχεστε στο παρά πέντε και µας δια-
βάζετε ενώ έχει τελειώσει η συνεδρίαση, ουσιαστικά; Καταθέστε
το στα Πρακτικά τουλάχιστον. Το έχετε µόνο, για να το έχετε
µέσα στην τσάντα σας; Παραβιάζετε τη διαδικασία.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Όχι, κύριε Κόλλια, δεν παραβιάζω καµµία διαδι-
κασία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κυρία
Υπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Να κατατεθεί στα Πρακτικά. Εί-
χατε δεσµευτεί να το δώσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Βεβαίως, κύριε Κόλλια.
Σας παρακαλώ, όµως, µη διακόπτετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Είχατε δεσµευτεί να το δώσετε,
και όχι να το έχετε στο σπίτι σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): ∆εν είχα δεσµευτεί και γι’ αυτό είχαµε γράψει
στους έξι µήνες. Το γράφει µέσα, στους έξι µήνες. ∆εν κάνω τί-
ποτε στο σπίτι µου, ούτε στα πολιτικά µου γραφεία, κύριε Κόλλια,
πολιτικά και κρυφά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: ∆εν διαφωνώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κυρία

Υπουργέ, σας παρακαλώ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Λέµε, λοιπόν, το εξής. Έχουµε όλη την κατα-
γραφή και πραγµατικά µία κλιµάκωση των επαγγελµατιών, θα
µπορούσε να γίνει. ∆εν είναι όµως δυνατόν να γίνει λόγω του
τρόπου φορολόγησης των αγροτών. Όλοι οι αγρότες πηγαίνουν
µε το αντικειµενικό –να το πω έτσι– οπότε δεν υπάρχουν άλλα
στοιχεία και θα µπουν ως κριτήριο στην κοινοτική επιδότηση. Με
βάση την κοινοτική επιδότηση, δεκαοκτώ χιλιάδες αγρότες είναι
οι κατ’ αποκλειστικότητα και είναι κυρίως βαµβακοπαραγωγοί.
Συνεπώς, δεν θέλω σε καµµία περίπτωση ένα µητρώο που πάει
να αγκαλιάσει το σύνολο των αγροτών που ασχολούνται κατά
κύριο λόγο µε την αγροτική παραγωγή να το περιορίσουµε ή να
δώσουµε ένδειξη ότι µία παραγωγή, µία καλλιέργεια, είναι αυτή
που πιθανά δεν θα τους διασφαλίζει.

Επιπλέον θέλω να πω το εξής: Το είπατε όλοι σας, ότι για ό,τι
αφορά το µητρώο είναι εργαλείο. Οι πολιτικές µας, που θα τις
βάλουµε µέσα στο µητρώο, είναι αυτές που θα τις διαφοροποι-
ήσει. Κάνουµε ορισµένα µέτρα και λέµε στήριξη των ορεινών πε-
ριοχών, παραδείγµατος χάριν; Εκεί µπορούµε να προσδιορί-
σουµε ότι όσον αφορά αυτούς που είναι µέσα στο µητρώο έχουν
µε βάση την πολιτική που εµείς θα πούµε µία στήριξη 35% αυτοί
που είναι στις ορεινές περιοχές ή 45%. Οι πολιτικές µας θα µπαί-
νουν µέσα στο µητρώο και όχι το µητρώο µέσα στις πολιτικές
µας.

Τέλος, κύριε Κόλλια, πρέπει να ξέρετε ότι εντάξαµε τις νησιω-
τικές περιοχές και όχι τις µειονεκτικές, διότι είναι εδώ και δεκα-
ετία, εικοσαετία, ενταγµένες βάσει του Κοινοτικού ∆ικαίου και
στο εθνικό µας δίκαιο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την

Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, την κυρία Μπα-
τζελή, για τις αναλυτικές απαντήσεις στους συναδέλφους Βου-
λευτές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 11 και τις τρο-
πολογίες του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων «Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκ-
µεταλλεύσεων». Θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛλΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 4
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η υπουργική τροπολογία µε
γενικό αριθµό 166 και ειδικό αριθµό 1;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η υπ’ αριθµόν

166/1 υπουργική τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και
θα αποτελέσει το νέο άρθρο 10.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 10, όπως
τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, το οποίο θα αποτελέσει
το νέο άρθρο 11;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το νέο άρθρο 11

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του
νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία και θα αποτελέσει το νέο
άρθρο 12.

Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων: «Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλ-
λεύσεων» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων κατά
πλειοψηφία.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 16.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Πέµπτη 26 Αυγούστου 2010 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: Μόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Κύρωση και εφαρµογή της Σύµβασης
των Ηνωµένων Εθνών κατά του ∆ιεθνικού Οργανωµένου Εγκλή-
µατος και των τριών πρωτοκόλλων αυτής και συναφείς διατά-
ξεις».
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